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Łowicz | Rada Miejska przeforsowała przewodniczącego, który ma jej dać siłę

Wiśniewski za Zasępę 
Co da ta zmiana?
Henryk Zasępa z burmistrzowskiego ugrupowania „Łączy nas Łowicz” 
został odwołany z funkcji przewodniczącego Rady Miejskiej. Nowym 
przewodniczącym został Jacek Wiśniewski. Jak te decyzje, które zapadły 
w tajnych głosowaniach w ubiegły czwartek, 27 lutego, zmienią oblicze Rady?

Zmiana przewodniczącego nie 
była zaskoczeniem, ponieważ już 
przed miesiącem pisaliśmy, że są 
takie polityczne plany radnych bę-
dących w opozycji do burmistrza 
Krzysztofa Kalińskiego, a ci sta-
nowią obecnie większość w Ra-
dzie. Jednak dopiero po pięciu go-
dzinach obrad radny Jakub Wolski 
złożył wniosek o zmianę porząd-
ku i wprowadzenie punktów o od-
wołaniu i o powołaniu przewodni-
czącego. Nie wyrażając żadnych 

uwag do Henryka Zasępy uzasad-
niał wniosek jedynie tym, że Klub 
PiS i Niezależni jest największym 
klubem w Radzie Miejskiej, więc 
powinien mieć swojego przewod-
niczącego. 

Zaproponował Zasępie, żeby 
pozostał w prezydium rady jako 
wiceprzewodniczący. – Wiemy, 
że dzielnie pełni pan funkcje re-
prezentacyjne. Chcielibyśmy, 
żeby to prezydium rady wyglądało 
troszeczkę inaczej, aby wiceprze-
wodniczący także pełnili funkcje 
reprezentacyjne, więc pana rola 
nadal będzie bardzo duża. 

Michał Trzoska, także z PiS, 
zadeklarował, że jeśli dotychcza-
sowy przewodniczący zostanie 

odwołany, to on złoży rezygnację 
z funkcji wiceprzewodniczącego, 
aby na jego miejsce mógł wejść 
Henryk Zasępa jako reprezentant 
„Łączy nas Łowicz”. 

burmistrz: 
Wielka szkoda
Krzysztof Kaliński przyznał, że 

zdaje sobie sprawę z tego, iż skoro 
radni mający większość postano-
wili odwołać przewodniczącego, 
to na pewno to zrobią. Przyznał 
jednak, że bardzo szkoda, że tak 
zdecydowali. – Wszyscy państwo 
wiecie, że to jest bardzo dobry 
przewodniczący Rady Miejskiej, 
od którego nawet przewodniczą-
cy większych miast mogliby się 

uczyć rozumu. Znacie pana Hen-
ryka: jest bardzo dobrym człowie-
kiem, wrażliwym, każdemu życz-
liwym. Znałem go jeszcze, gdy 
był dyrektorem szkoły, a ja byłem 
jego podwładnym i mogę o nim 
powiedzieć same dobre rzeczy. 

Na tej sali dużo się działo politycz-
nie i było dużo emocji. Przewod-
niczący zawsze potrafi ł z ogrom-
ną kulturą łagodzić spory i nigdy 
nie dzielił radnych. Dobrze prowa-
dził sesje i potrafi ł słuchać innych. 
Bardzo dobrze się nam współpra-
cowało. 

Po tych słowach burmistrz po-
dziękował Henrykowi Zasępie za 
blisko 10 lat pracy na stanowisku 
przewodniczącego (w kadencjach 
2006-2010, 2010-2014 oraz obec-
nej). – Źle państwo robicie, ale to 
wy decydujecie. Zaraz mi powie-
cie, że nie powinienem się wypo-
wiadać, ale jestem mieszkańcem 
miasta i mam prawo się wypowia-
dać jako Kaliński z Cichej. 

Przewodniczący godnie 
nas reprezentował
Zofi a Wielemborek, która na 

pierwszej sesji po wyborach sa-
morządowych w 2018 roku, zgła-
szała Henryka Zasępę na prze-
wodniczącego rady, powiedziała, 
że czuje się w obowiązku zapy-
tać jakie są zarzuty wobec niego, 
bo wtedy odwołanie byłoby uza-
sadnione.   str. 4

mirkA WolSkA
-kobiereCkA

mirka.wolska@lowiczanin.info

to, co w tej chwili się 
dzieje, czyli odwołanie 
pana zasępy
– to wybaczcie mi, 
moi koledzy 
– to nie powinno mieć 
miejsca. to naprawdę 
jest hańba.

zofi a Wielemborek
radna

Rzut oKiem | bEREty z hiStORią 

Podczas biegów „tropem Wilczym” wiele było wzniosłych chwil i akcentów – jeden z nich zwrócił naszą 
uwagę szczególnie. Katarzyna Miziołek, Andrzej Muras i Agnieszka Misiak pobiegli w łowickim biegu 
w autentycznych beretach, które brały udział w ceremonii powitania ciał ofi ar katastrofy smoleńskiej 
na warszawskim lotnisku Okęcie i wielu pogrzebach ofi ar. należą one do kolegi pana Andrzeja, członka 
3 kompanii honorowej żandarmerii wojskowej – o biegach piszemy na str. 16. aa 
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Gmina Nieborów | Secesja bełchowa

Ostre wezwanie 
do ustąpienia
Głównym tematem ostatniej sesji Rady Gminy 
w Nieborowie 27 lutego była inicjatywa zmierzająca 
do powstania gminy Bełchów. Temat do tego stopnia 
rozpalił na sesji emocje, że radny Tomasz Wierzbicki 
oskarżył sołtysa Bełchowa Marka Sekułę, wiceprezesa 
Stowarzyszenia Mieszkańców Bełchowa i Okolic – stojącego 
za inicjatywą o działanie na szkodę gminy Nieborów 
i wezwał go, aby honorowo złożył rezygnację z funkcji.

O to samo zwrócił się do wi-
ceprzewodniczącego Rady Gmi-
ny Henryka Bakalarskiego. Ten 
utrzymuje, że nie jest w sprawę 
bezpośrednio zaangażowany, że 
kibicuje jej i ocenia chłodnym 
okiem, ale np. ostatnio przygoto-
wał wyliczenia dotyczące budże-
tu nowej gminy. Słowa „wzywam 
pana do honorowej dymisji” ze 
strony radnego, który znany jest 
z dociekliwości i odważnych, cza-
sem niepopularnych wypowiedzi, 
wywołały na sali konsternację ze-
branych, bo choć padały już wcze-
śniej słowa krytyki wobec inicja-
tywy to nie artykułowano ich aż 
tak mocno.

Radny jak i sołtys odpowie-
dzieli, że nie zamierzają składać 
mandatu, gdyż zostali powoła-
ni na swoje funkcję przez miesz-
kańców w wyniku wyborów i to 
od nich zależy, czy będą pełnić tę 
funkcję dalej. W sumie są to ci 
sami mieszkańcy, wśród których 
wielu popiera inicjatywę powsta-
nia gminy Bełchów. Bakalarski 
powiedział do Wierzbickiego, 
że zabolało go to co powiedział, 
bowiem przez 18 lat pracy 
w gminnym samorządzie popie-
rał inicjatywy nie tylko dotyczące 
Bełchowa, ale też podejmowane 
w innych miejscowościach.  

str. 3

Niech deszcz nie myli:
groźba suszy
nie została oddalona. str. 11

Łowicz 
Parkowanie 
na Zduńskiej 
i 3 Maja 
– ile osób, 
tyle opinii
Temat ograniczenia 
do 40 minut czasu 
parkowaniu na ul. Zduńskiej 
i 3 Maja w Łowiczu 
został poruszony 
na ubiegłotygodniowej sesji 
Rady Miejskiej. Radni nie 
wypracowali jednolitego 
stanowiska w tej sprawie, 
a raczej zadawali pytania 
i dzielili się swoimi 
opiniami. 

Przypomnijmy, że z począt-
kiem roku decyzją Rady Miej-
skiej zlikwidowana została strefa 
płatnego parkowania, która obej-
mowała Stary Rynek, Nowy Ry-
nek oraz ulicę Zduńską. Kilka dni 
później na ul. Zduńskiej i 3 Maja 
zostały wprowadzone znaki za-
kazu zatrzymywania powyżej 40 
minut. Obowiązują one od ponie-
działku do piątku w godz. 9-17. 
Wprowadzenie takiego oznako-
wania związane było z likwida-
cją strefy i uwzględnione w tym 
samym wniosku, złożonym przez 
Tadeusza Żaczka w imieniu Klub 
Radnych Łowicki.pl. 

Warto przypomnieć, że radni 
od początku byli w tej sprawie po-
dzieleni. Za likwidacją strefy (tym 
samym również wprowadzeniem 
ograniczenia w zatrzymywaniu 
się do 40 minut) było 11 radnych, 
9 było takiemu rozwiązaniu prze-
ciwnych. 

Temat wywołało pismo, któ-
re wpłynęło do Rady Miejskiej 
i zostało na sesji odczytane przez 
Henryka Zasępę. Jego autorami 
byli dwaj mieszkańcy ul. Zduń-
skiej i właściciele działającego 
tam lokalu gastronomicznego, 
którzy prosili o to, aby nie obo-
wiązywało ich ograniczenie po-
stoju do 40 minut.  str. 2
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Łowicz | Policja na zamkniętym przejeździe w łowiczu

Jak radiowóz się tam znalazł?
We wtorek 25 lutego 
około godziny 9.15
na zamkniętym 
przejeździe kolejowym 
na Zatorzu znalazł się 
radiowóz. Jak wyglądają 
okoliczności tego 
zdarzenia?

Do naszej redakcji jeden z czy-
telników przysłał nam 3 marca 
zdjęcie, na którym widać policyj-
ny samochód między zamknięty-
mi rogatkami na przejeździe ko-
lejowym przy dworcu Łowicz 
Główny. Autor zdjęcia był zbul-
wersowany tą sytuacją, gdyż uwa-
ża, że każdy kierowca, który wje-
chałby za rogatki tak późno, że nie 
zdążyłby opuścić przejazdu, zo-
stałby ukarany. A policja?

Od razu po publikacji zdjęcia 
na naszej stronie Łowiczanin.info 

zapytaliśmy o wyjaśnienia Ko-
mendanta Powiatowego Policji 
w Łowiczu insp. Grzegorza Ra-
dzikowskiego. Na tamtą chwilę 
nie był on w stanie jednoznacznie 
wypowiedzieć się na ten temat. 
Jak powiedział, zdjęcie mogło zo-
stać zrobione w momencie, w któ-
rym mimo włączonych sygnałów 
świetlnych, te nie zostały uchwy-
cone przez aparat. Przyznał też, że 
aby ustalić stan faktyczny zdarze-
nia świadek, który je zarejestrował 
powinien udać się na komendę 
w celu złożenia zeznań. 

W środę 4 marca ponownie na-
pisaliśmy w tej sprawie do rzecz-
nika Komendy Powiatowej Policji 
w Łowiczu. Po ustaleniach dowie-
dzieliśmy się, że komendant zlecił 
czynności wyjaśniające w tej spra-
wie, na podstawie których udało 
się ustalić przebieg zdarzenia. 

– Na podstawie analizy moni-
toringu i innych sprawdzeń usta-
lono, że radiowóz nie przejeżdżał 
przez tory. 25 lutego funkcjona-
riusz wykonywał w rejonie PKP 
na torach postojowych czynności 
dotyczące pomalowania pocią-
gu na terenie Mińska Mazowiec-
kiego. Gdyby czynności wyko-
nywali funkcjonariusze z Mińska 
Mazowieckiego pociąg miałby 
opóźnienie. Skład miał zaplano-
wany dłuższy postój w Łowiczu, 
więc poproszono o pomoc poli-
cjantów z Łowicza. Na miejsce 
pojechał funkcjonariusz, który 
przyjął zawiadomienie o wykro-
czeniu, przesłuchał w charakterze 
świadka zgłaszającego, a następ-
nie wykonał oględziny składu po-
ciągu. Po wykonaniu niezbędnych 
czynności funkcjonariusz wyje-
chał z torów postojowych, ocze-

kując na podniesienie rogatek, 
a materiały zostały już przesła-
ne do KPP Mińsk Mazowiec-
ki. Na PKP trwa obecnie remont, 
część torów jest zdemontowanych, 
a wjazd był związany z koniecz-
nością wykonania czynności służ-
bowych – komentuje kom. Urszu-
la Szymczak, rzecznik prasowy 
KPP w Łowiczu.

Z wersją przedstawioną przez 
policję zgodna jest także rela-
cja jednej z osób, która prawdo-
podobnie może być świadkiem 
tego zdarzenia. Jak podaje, poli-
cja znajdowała się dłuższy czas 
na terenie budowy szlaku kolejo-
wego. Radiowóz nie wjechał na 
przejazd w momencie zamykania 
się rogatek, natomiast wyjeżdżał 
z budowy korzystając przy tym 
z drogi technicznej. W miejscu 
w którym stał, nie poruszają się 
pociągi.

Ze strony czytelników może 
pojawić się wątpliwość, czy w ta-
kiej sytuacji policja nie powinna 
mieć włączonych sygnałów bły-
skowych i świetlnych. Jednakże 
należy tutaj wyjaśnić, iż funkcjo-
nariusz korzystał z wewnętrznej 
drogi kolejowej, która nie jest dro-
gą publiczną. Było to podykto-
wane wykonywaniem czynności 
w sprawie popełnionego wykro-
czenia. Sytuacja ta nie wymaga-
ła więc użycia takich sygnałów, 
gdyż używa się ich w sytuacjach 
zagrażających życiu i zdrowiu. Jak 
twierdzi kom. Urszula Szymczak, 
rzecznik KPP w Łowiczu, policja 
nie popełniła w tej sytuacji żadne-
go wykroczenia.  mz

W oddali widać policyjny radiowóz stojący w przestrzeni 
między rogatkami.
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funkcjonariusz 
korzystał z wewnętrznej 
drogi kolejowej, 
która nie jest drogą 
publiczną. 
było to podyktowane 
wykonywaniem 
czynności w sprawie 
popełnionego 
wykroczenia.

Nieborów | Policjant odzyskał pieniądze

Klient pod okiem kamery 
monitoringu przywłaszczył 
sobie 100 zł

Dzielnicowy z posterunku po-
licji w Nieborowie odzyskał pie-
niądze, które zostały skradzione 
z bankomatu na terenie tej gminy 
po tym, jak przez nieuwagę zo-
stały tam pozostawione. Sprawca 
kradzieży oddał łup i został uka-
rany.

Do dzielnicowego zgłosił się 
43-latek mieszkaniec gminy Nie-
borów, który 5 lutego wypłacał 
gotówkę w bankomacie. Zostawił 
w nim 100-złotowy banknot, któ-
re ktoś sobie przywłaszczył. Poli-

cjant podjął działania zmierzające 
do ustalenia sprawcy kradzieży. 

Łatwo było się domyślić, że 
banknot zabrał następny klient, 
który korzystał z bankomatu, trud-
niej było ustalić, kim on był. Na 
podstawie analizy monitoringu 
oraz rozpoznania w rejonie dziel-
nicowy wytypował sprawcę. Oka-
zał się nim 51-letni mieszkaniec 
Warszawy, odwiedzający gminę 
Nieborów. Mężczyzna zwrócił 
100 zł, ale został też ukarany man-
datem.  mwk

marianka | Opel zderzył się ze Scanią

To tylko kolizja, 
ale sprawa trafi  do sądu

Do groźnie wyglądającej koli-
zji doszło 27 lutego o godz. 14.30 
na drodze wojewódzkiej 584 (Ło-
wicz – Kiernozia) w Mariance. 
Zderzyły się tam Opel Corsa i cię-
żarowa Scania z naczepą. Była to 
kolizja, w którym nikt nie ucier-
piał. Biorący w niej udział kierow-
cy byli trzeźwi. 

Jak ustalono, Opel jechał drogą 
podporządkowaną od Niedźwiady 
przez Mariankę. Na skrzyżowa-
niu z drogą wojewódzką 25-latka 
z powiatu płockiego, która nim 
kierowała, nie ustąpiła pierwszeń-
stwa nadjeżdżającej Scanii, któ-

rą kierował 39-latek z powiatu 
płockiego.  Doszło do zderzenia, 
w wyniku którego pojazdy ule-
gły poważnym uszkodzeniom. Na 
miejsce wzywana była straż, aby 
usunął płyny eksploatacyjne oraz 
zniszczone fragmenty pojazdów, 
które pozostały na jezdni. Ruch 
pojazdów odbywał się tylko jed-
nym ruchem. 

Co do 25-latki, to policja uznał, 
że w sposób rażący naruszyła ona 
przepisy ruchu drogowego. Zo-
stało jej zatrzymane prawo jazdy, 
wniosek o ukaranie zostanie zło-
żony do sądu.  mwk

Łowicz | Policja zatrzymała 3 złodziei 

Z fantami z kradzieży 
poszli na przystanek

Łowiccy policjanci zatrzyma-
li 26 lutego na ulicy w Łowiczu 
trzech mężczyzn podejrzanych 
o kradzież. Mieli przy sobie torby 
z łupem z jednego z pobliskich 
marketów. Zatrzymanie nastąpiło 
chwilę po dokonanej kradzieży. 

Policjanci z Wydziału Prewen-
cji patrolując teren miasta zwróci-
li uwagę na trzech młodych męż-
czyzn stojących na przystanku w 
rejonie ulicy Ułańskiej. Mieli ze 
sobą wypakowane torby. Był nich 
bardzo różnorodny asortyment, 
jak np. odzież, bielizna, buty, ko-
smetyki, pieluchy, wyroby alko-
holowe i spożywcze. Niektóre 

 przedmiotów posiadały klipsy za-
bezpieczające – jak widać niesku-
tecznie – przed kradzieżą. 

Mężczyźni nie potrafi li logicz-
nie wyjaśnić pochodzenia towa-
rów. Okazało się, że pochodziły 
z pobliskiego marketu. Wartość 
skradzionego towaru oszacowano 
na prawie 750 złotych. 

Cała trójka – a byli to miesz-
kańcy Łowicza w wieku 22, 26 i 
30 lat, została zatrzymana. Oka-
zało się, że 26-latek był w prze-
szłości notowany za podobne 
przestępstwa. Wszyscy usłyszeli 
zarzuty kradzieży, za co grozi do 
5 lat więzienia.  mwk

Łowicz | zatorze

Chciał okraść samochód
Policjanci z Wydziału Prewen-

cji KPP 27 lutego około godz. 3 
w nocy zauważyli w rejonie os. 
Konopnickiej mężczyznę kręcą-
cego się przy zaparkowanym sa-
mochodzie. Na widok radiowozu 
zaczął uciekać. Po krótkim pości-
gu został zatrzymany. Okazało się, 
że jest to 27-latek z powiatu socha-

czewskiego. który ma bogatą kar-
totekę i w był w przeszłości noto-
wany za podobne przestępstwa. 
Jak ustalili policjanci, tym razem 
próbował ukraść z Opla układ wy-
dechowy wraz z katalizatorem. 

Policjanci zabezpieczyli komi-
niarkę oraz nóż, które mężczyzna 
miał przy sobie.  mwk

złodzieje ukradli z marketu szeroki wachlarz towarów 
o wartości około 750 zł. 
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Łowicz | Ograniczenie do 40 minut

Parkowanie 
na Zduńskiej i 3 Maja 
– ile osób, tyle opinii

dokończenie ze str. 1
Jako pierwszy odniósł się do 

tego radny Robert Wójcik, który 
ocenił, że to dziwna prośba, gdy 
przedsiębiorcy wnioskują o to, 
aby mogli się na dłużej zatrzymy-
wać, ponieważ bardziej logiczne 
byłoby, gdyby wnioskowali o to 
w sprawie swoich klientów. – To 
jest odwrócone – ocenił. Dodał, ze 
może faktycznie zamiast ograni-
czenia do 40 minut powinno być 
60 minut, ale ma obawy, znając lu-
dzi, że to też wszystkich nie zado-
woli, bo ludzie nieomal chcieliby 
wjechać do środka sklepu. Tym-
czasem w centrum są jeszcze par-
kingi, gdzie nie obowiązuje ogra-
niczenie czasu zatrzymywania: 
np. na Nowym Rynku czy przy ul. 
Koziej.

Jakub Wolski dodał, że jego 
zdaniem to dobrze, że ogranicze-
nie czasu zatrzymywania obowią-
zuje na ul. Zduńskiej, a nie ma go 
na Nowym Rynku i Starym Ryn-
ku. Miał wątpliwości, czy powin-
no pozostać na ul. 3 Maja. 

Z kolei Paweł Pięta przypo-
mniał, że obecne rozwiązanie 
miało być wprowadzone na próbę. 
Teraz trzeba wnioski w tej sprawie 
zebrać. 

– Zrobiliście błąd – ocenił li-
kwidację strefy wiceburmistrz 
Bogusław Bończak. Przypo-
mniał, że wnioskodawcy mówi-
li, że chcą ożywić ruch na Zduń-
skiej, ale w dzisiejszych czasach 
klienci chcą wszędzie dojechać 
samochodem. – Jak państwo so-
bie wyobrażają, że ktoś od fry-
zjera czy restauracji wychodzi po 
40 minutach, żeby przeparkować 
auto – mówił obrazowo, dodając, 
że tacy niezadowoleni mieszkań-
cy zgłaszają się do ratusza, żeby 
im miasto zwróciło pieniądze za 
mandat, ponieważ policja już co 
najmniej dwa razy wręczała tam 
mandaty.

Zofi a Kroc zakończyła dysku-
sję mówić, że jest mniej więcej 
tyle samo osób za obecnym roz-
wiązaniem, co za poprzednim. 
Proponowała, aby może przedłu-
żyć dopuszczalny czas zatrzy-
mywania się na Zduńskiej do 60 
lub 90 minut i zwiększyć liczbę 
miejsc dla osób niepełnospraw-
nych (takie miejsce na tej ulicy 
jest tylko jedno). Może wtedy 
obecny problem się rozwiąże. 

Rada Miejska na pewno do tej 
sprawy wróci. 

mwk

okolice Łowicza | wypadek na A2

Samochód uderzył w bariery
W środę około godz. 15, doszło 

do wypadku na autostradzie A2. 
W zdarzeniu poszkodowany jest 
około 30-letni mężczyzna. 

Do wypadku doszło na pa-
sie A2 w kierunku Warszawy, na 
wysokości 400 km w miejscowo-
ści Piaski, gmina Nieborów. Ford 

Focus uderzył w bariery energo-
chłonne. Kierowca doznał urazu 
głowy, jednak wyszedł z samo-
chodu o własnych siłach. Do mo-
mentu przyjazdu karetki był przy-
tomny i znajdował się pod opieką 
strażaków. Następnie został zabra-
ny do szpitala.  mz

Walewice
Straż usuwała 
drzewo

Porywiste wiatry, które w ostat-
nich dniach dało się odczuć w ca-
łej Polsce, nie wyrządziły więk-
szych szkód na terenie powiatu 
łowickiego. Jedyną interwencję 

związaną z usunięciem uszko-
dzonego drzewa, PSP w Łowiczu 
odnotowała 27 lutego w Walewi-
cach. Około godz. 14.43 została 
tam zadysponowana OSP Biela-
wy. Drzewo rosnące na gruntach 
Stadniny Koni w Walewicach nie-
bezpiecznie pochylone nad jezd-
nią drogi powiatowej, stwarzało 
zagrożenie. Strażacy ścięli je. mwk
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dokończenie ze str. 1
Sołtys Sekuła powiedział zaś 

– I znów nam się mówi co mamy 
robić – odnosząc się w ten sposób 
do podejmowanych prób negowa-
nia i dyskredytowania inicjatywy 
Bełchowa.

Radny z Bednar Kolonii To-
masz Papiernik poparł słowa rad-
nego Wierzbickiego. Zaznaczył, 
że inicjatywa dzieli mieszkańców 
i sugerował inicjatorom, by zasta-
nowili się czy działają dla dobra 
wspólnej gminy czy tylko dla Beł-
chowa. 

Na sesji wystąpił też sołtys 
Dzierzgówka Mariusz Pękosz, 
który przedstawił pismo przygoto-
wane po zebraniu wiejskim w tej 
miejscowości, na którym miesz-
kańcy jednomyślnie opowiedzie-
li się przeciwko uczestniczeniu 
w inicjatywie powołania do życia 
gminy Bełchów. Pismo trafi ło nie 
tylko do Urzędu Gminy, ale też do 
wszystkich instytucji, które będą 
zajmować się ewentualnym wnio-
skiem o powstanie nowej gminy. 
Sołtys uzyskał też w czasie sesji 

publiczne zobowiązanie Marka 
Sekuły, że wola mieszkańców zo-
stanie uszanowana.

Negatywnie wobec inicjaty-
wy i inicjatorów wypowiedziała 
się radna z Bełchowa Wsi Bogu-
sława Tomczak (tam mieszkańcy 
w większości na zebraniu wiej-
skim także byli przeciwni inicja-
tywie). Była zirytowana tym, że 
choć trzy wsie na zebraniach wiej-
skich wypowiedziały się nega-
tywnie o inicjatywie (Dzierzgó-
wek, Dzierzgów, Bełchów Wieś) 
to inicjatorzy, dalej prowadzą swo-
je działania. Apelowała do nich, 
aby zostali Bełchów w spokoju.

Daleko posunął się przewod-
niczący Rady Gminy Krzysztof 
Osóbka, który odczytał na sesji 
skargę na sołtysa Bełchowa Mar-
ka Sekułę. W piśmie padało wiele 
zarzutów pod jego adresem, m.in. 
o niegospodarność i nie wywią-
zywanie się z obowiązków. Jak 
się okazało był to anonim. Radny 
z Bednar Tomasz Baczyński zwró-
cił uwagę przewodniczącemu, 
że pismo wobec tego nie powin-

no być upublicznione, że odczy-
tując je autoryzuje je przed Radą 
i mieszkańcami gminy własną 
osobą. Jak dodał, nie chciałby, 
aby takie rzeczy miały miejsce 
w przyszłości.

Henryk Bakalarski powiedział 
nam, że pismo adresowane było 
do wójta gminy Jarosława Papu-
gi, on przekazał je przewodniczą-
cemu Osóbce, a ten z kolei winien 
je przekazać do rozpatrzenia Ko-
misji Skarg i Wniosków. Wskazał 
też, że sołtysi podlegają wójtowi. 
Dlatego też ten winien spotkać się 
z sołtysem Sekułą, zapoznać go 
z anonimem i wyjaśnić zarzuty.

bełchów osiedle: 
tu nie głosowano
W miniony wtorek 3 marca 

w Bełchowie Osiedlu miało miej-
sce spotkanie dla mieszkańców 
sołectwa w sprawie inicjatywy po-
wołania gminy Bełchów, zorga-
nizowane przez Stowarzyszenie 
Mieszkańców Bełchowa i Okolic. 
Uczestnicy – 150 osób, nie głoso-
wali nad poparciem uczestnictwa 
w inicjatywie, jak miało to miej-
sce w innych sołectwach. Sołtys 
Sekuła tłumaczył nam przed spo-
tkaniem, że jest to spotkanie in-
formacyjne, a nie zebranie wiej-
skie zwołane przez Radę Sołecką. 
Organizatorzy mogą być jednak 
zadowoleni, było ono w miarę 
spokojne, nikt z zebranych nie kie-
rował wobec inicjatorów krytycz-
nych uwag. Wysłuchano zarówno 
osób popierających pomysł, jak 
i wójta Jarosława Papugę.

Spotkanie rozpoczęło się od-
tworzeniem nagrania z sesji Rady 
Gminy, na którym przewodniczą-
cy Krzysztof Osóbka czytał ano-
nim na sołtysa Marka Sekułę. 
Przewodniczący nie wziął udziału 
w spotkaniu z mieszkańcami.  tb

Aktualności
Gmina Nieborów | inicjatywa secesji bełchowa

Ostre wezwanie do ustąpienia

Łowicz | czy jest potrzebna lodówka społeczna (jadłodzielnia)

Pomóc tak, aby nie zaszkodzić
– Nie wzięłabym na siebie tak 

dużej odpowiedzialności jako 
urzędnik – mówiła na ostatniej se-
sji Rady Miejskiej, 27 lutego se-
kretarz miasta Maria Więckow-
ska, która sprawdzała jakie są 
możliwości ustawienia w Łowiczu 
tzw. lodówki społecznej lub jadło-
dzielni. Chodziło o lodówkę, któ-
ra zostałaby ustawiona w miejscu 
ogólnie dostępnym. Osoby, któ-
re mają zbędną żywność, mogły-
by ją tam umieścić, a ci, którzy są 
w trudnej sytuacji życiowej – mo-
gliby z tych artykułów korzystać. 

O sprawę pytała na ostatniej se-
sji radna Zofi a Kroc, powołując 
się na to, że o to samo jakiś czas 
temu pytała radna Zofi a Wielem-
borek. Sekretarz miasta sprawdza-
ła, jak takie jadłodzielnie funk-
cjonują w innych miastach. Z 

rozeznania, jakie zrobiła wynika, 
że zwykle odpowiadają za to or-
ganizacje pozarządowe. Z reguły 
do takiej lodówki powinny trafi ać 
jedynie artykuły fabrycznie zapa-
kowane, którym nie skończył się 
termin przydatności do spożycia.

Maria Więckowska przyznała, 
że osobiście widzi ona duże za-
grożenia, aby w ogólnie dostęp-
nym miejscu ustawić lodówkę 
z żywością, ponieważ ktoś mógł-
by celowo zatruć artykuły, które 
do niej trafi ają. Zasugerowała inne 
rozwiązanie – przekazanie żyw-
ności do stołówki PCK, mieszczą-
cej się przy ul. Kaliskiej. Oceniła, 
że to będzie bezpieczniejsze roz-
wiązanie, panie pracujące w sto-
łówce chętnie przyjmą żywność 
i będzie to bezpieczna forma po-
mocy potrzebującym. 

Głos w tej sprawie zabrała też 
radna Wiesława Gębura, prezes 
Stowarzyszenia „Dać Szansę”, 
które zajmuje się dystrybuowa-
niem artykułów spożywczych 
z Banku Żywności. Powiedzia-
ła, że w siedzibie przy ul. Mosto-
wej stowarzyszanie ma zakupioną 
przez miasto lodówkę, ponieważ 
markety przywożą wędliny lub 
inne artykuły nadające się do spo-
życia, które wymagają warunków 
chłodniczych. Dlatego jeśli ktoś 
ma wolę przekazać bezpiecznie 
innym żywność, może to zrobić 
poprzez stowarzyszenie. 

Maria Więckowska prosiła 
obecnych na sesji o rozpropago-
wanie tego, że Stowarzyszenie 
„Dać Szansę” przyjmie żywność, 
której niedługo kończy się jej ter-
min spożycia.  mwk 

zduny | dom Kultury zaprasza panie

Odeon zagra na Dzień Kobiet
Dom Kultury Gminy Zduny za-

prasza w sobotę, 7 marca o godz. 
15 na koncert ze specjalną dedy-
kacją dla pań (choć panowie też 

będą na nim mile widziani) z oka-
zji przypadającego dzień później 
ich święta. Koncert „Usta milczą, 
dusza śpiewa” – wykona orkiestra 

Łowicki Odeon, a w jego progra-
mie znajdą się wiązanki instru-
mentalne przygotowane w oparciu 
o włoską i francuską muzykę kla-
syczną. Wstęp na koncert jest wol-
ny. Z okazji Dnia Kobiet wystąpi 
ona również w Łowiczu – 8 marca 
o godz. 17 w muzeum.  mwk

Łowicz | niektóre produkty znikają z półek sklepowych

Ludzie robią zapasy
Na razie nie puste, 
ale mocno 
przerzedzone są 
półki w niektórych 
łowickich sklepach 
i marketach. Czy to 
w obawie przed 
koronawirusem?

Chodząc po sklepach w Łowi-
czu faktycznie można zauważyć 
zwiększone zainteresowanie nie-
którymi produktami. Makaron, 
ryż, kasza, mrożone warzywa, 
mydło, żele antybakteryjne, pa-
pier toaletowy, woda – w miejscu, 
w którym te produkty powinny 
być, możemy znaleźć często pu-
ste pudełka albo mocno przerze-
dzone półki. 

O ile w sobotę poprzedzają-
cą niehandlową niedzielę moż-
na było zrozumieć puste lodówki 
w dziale mięsnym i mocno „ogo-
łocony” dział warzywny (natu-
ralnym jest, że do poniedział-
ku mogły się popsuć), to braki 
w niektórych towarach po week-
endzie zaczynają już niepokoić. 
Jedna z ekspedientek marketu na 
Przedmieściu przyznała, że towa-
ry znikają z półek jako efekt po-
płochu przed epidemią koronawi-
rusa. – To się zaczęło od wczoraj. 
Z tego co wiem, tak samo jest 
w innych marketach – mówiła 
nam we wtorek. 

– To kwestia indywidualna, 
ale widzimy większe zaintereso-
wanie żelami antybakteryjnymi, 
mydłami. Zalecają myć częściej 
ręce, więc to pewnie przez to. 
W tamtym tygodniu sprzedali-
śmy wszystkie żele, jakie mieli-
śmy na stanie – komentuje jedna 
z ekspedientek łowickiej drogerii. 

– Tak, wykupują niektóre pro-
dukty masowo. Żele, mydła, pie-

luchy, pampersy, mleko w prosz-
ku, słoiki dla dzieci. Nie pamiętam 
kiedy tak było ostatnio – dodaje 
ekspedientka innego sklepu. 

Wszystko to 
z obawy 
przed koronawirusem
– Tak, robię zakupy właśnie 

tego powodu. Byłam też w apte-
ce, usłyszałam, że trzeba częściej 
myć ręce. Farmaceutka wspomi-
nała też o odkażaniu dłoni spirytu-
sem salicylowym. Ponoć trzeba to 
robić po każdym kontakcie z pie-
niędzmi, dlatego kupiłam 3 sztuki 
– relacjonuje klientka, która robiła 
w sklepie zakupy. 

Jak udało nam się dowiedzieć 
od jednego z pracowników, który 
sprawdza stan produktów na ma-
gazynie, sklepy w Łowiczu nie 
są odosobnionym przypadkiem. 
– Jeżdżę po magazynach i wszę-
dzie tak jest. Ludzie wykupują te 
produkty i coraz trudniej o taki żel 
antybakteryjny w sklepie. Byłem 
ostatnio w markecie z innego rejo-
nu Polski i tam z magazynu skle-
powego zniknęły 3 tony cukru – 
komentuje. 

Ludzie faktycznie robią więc 
zapasy w obawie przed nadcho-
dzącym wirusem. 

Czy należy się bać? 
Na pewno powinniśmy dbać 

o higienę i stosować się do wska-
zówek Głównego Inspektora Sa-
nitarnego. Warto zaopatrzyć się 
w produkty do higieny, jednak 
wszystko należy robić z głową. 
Badania pokazują, że śmiertel-
ność nowego koronawirusa wyno-
si 3–4 %. Przypadki zachorowań 
pokazują też, że chorują na niego 
osoby w średnim i starszym wie-
ku, które często są osłabione. 

Podkreślmy, żeby w obawie 
przed koronawirusem nie lekce-
ważyć wirusa grypy sezonowej, 
który panuje w Polsce i który na 
ten moment wydaje się być groź-
niejszy.  mz, aa

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Bakalarski odpowiada 
radnemu tomaszowi wierzbickiemu – widoczny z lewej strony.
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mikolaj.zagawa@lowiczanin.info

Puste półki w jednej z łowickich drogerii.
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Widać zwiększone zainteresowanie także produktami zbożowymi.
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Aktualności
Sąd złagodził wyrok
w sprawie byłego dyrektora
GoKiS w Łyszkowicach. str. 8

dokończenie ze str. 1

Ona, zgłaszając go na przewod-
niczącego, uzasadniała to tym, że 
ma bardzo duże doświadczenie 
w pracy w radzie, jest osobą kom-
petentną, merytoryczną, posiada 
dużą kulturę osobistą, jest prze-
wodniczącym wszystkich rad-
nych. Nie dzielił radnych, nie 
poruszał tematów politycznych 
(jakie czasami padają na sali), nie 
tylko prowadził obrady sesji, ale 
też uczestniczył w posiedzeniach 

komisji, we wszelkiego rodza-
ju wydarzeniach, które się dzieją 
w mieście. Jest na emeryturze, jest 
więc w pełni dyspozycyjny. 

Wyraziła też przekonanie, 
że nikt z radnych nie mógłby po-
wiedzieć o Zasępie, że ten nie re-
prezentował godnie rady. – To, co 
w tej chwili się dzieje, czyli odwo-
łanie pana Zasępy – to wybaczcie 
mi, moi koledzy – to nie powinno 
mieć miejsca. To naprawdę jest 

hańba – powiedziała pełna emo-
cji, ale nie podnosząc głosu. 

W jej wypowiedzi i w wy-
powiedzi kolejnego radnego 
– Leszka Plichy, pojawiło się spo-
strzeżenie, że radni PiS działają 
z zaskoczenia. Mogli przecież 
swój wniosek zgłosić wtedy, gdy 
był ustalany porządek obrad sesji.

Leszek Plichta wystąpił 
w obronie przewodniczącego, 
mówiąc, że jest zaskoczony ar-

gumentem, jakiego użył Jakub 
Wolski – że PiS ma największy 
klub radnych. Przypomniał, że 
Klub Radnych Samorządowcy 
dla Łowicza (Leszek Plichta, Jó-
zef Szczepanik, Krzysztof Janicki 
i Marek Boroski) powstał dlatego, 
żeby współpracować z Klubem 
Radnych PiS i Niezależni i starać 
się popierać burmistrza na usta-
lonych zasadach. – My jako klub 
byliśmy łącznikiem między PiS-

-em a burmistrzem, bo widzieli-
śmy, że sytuacja jest nie najlepsza. 
Było naszą dobrą wola, aby tak do 
tego podejść. Dzielenie teraz nas 
na dwa obozy jest sztuczne. Wia-
domo, że my dalej popieramy bur-
mistrza, co najmniej ósemką rad-
nych. Moim zdaniem wybraliście 
sztuczny sposób na odwołanie 
przewodniczącego. 

Leszek Plichta ocenił, że Za-
sępa był bardzo dobrym i spra-
wiedliwym przewodniczącym, 
pozwalał się wszystkim wypowie-
dzieć, udzielał głosu według ko-
lejności zgłoszeń (nawet podczas 
tej dyskusji – przyp. red.), nawet 
faworyzował opozycję burmistrza 
w odpowiedziach „ad vocem”. 
– Wiadomo o co chodzi: chcecie 
przejąć wszystko. Jesteście moimi 
kolegami, ale jestem zaskoczo-
ny waszą postawą i jest mi trochę 
przykro i głupio, bo sympatyzuję 
z wami. Macie władzę i robicie ta-
kie manewr, ale nie wiem co wam 
pan Henryk przeszkadza, żeby da-
lej był przewodniczącym. Nie ro-
zumiem tego – mówił. 

Jedno słowo za dużo
Jakub Wolski, zabierając po-

nownie głos, zgodził się w 100% 
z Zofi ą Wielemorek, przyznając, 
że niepotrzebne było tylko sło-
wo „hańba”. Co do zaskoczenia 
zgłoszonym wnioskiem, o któ-
rym mówili jego przedmówcy, 
to uzasadniał to tym, że wnio-
skodawcy wiedzieli, iż na se-
sję są zaproszeni goście i nie 
chcieli zakłócać porządku obrad 
i na początku sesji omawiać 
emocjonujących spraw. Zdaniem 
Wolskiego nie działali z zasko-
czenia, przedstawiciel z ich klu-
bu miał o tym rozmawiać z Hen-
rykiem Zasępą i go uprzedzić. 
– Nie robimy tego przeciwko 
panu Zasępie, to jest spowodowa-
ne organizacyjną stroną działania 
rady – przekonywał. 

Łowicz | Rada Miejska przeforsowała przewodniczącego, który ma jej dać siłę

Wiśniewski za Zasępę
Co da ta zmiana?

REKLAMA

NoWy PrZeWodNiCZĄCy: rAdA muSi byĆ kreAtyWNA i NieZAleŻNA

– Rozumiem, że wiele osób 
przeciera oczy widząc jak 
radny z PiS został wybrany 
przewodniczącym Rady 
Miejskiej głosami radnych 
swojego ugrupowania 
oraz SLd i PO (część łowickie.
pl.). działamy wspólnie 
ponad podziałami 
światopoglądowymi 
i politycznymi dla dobra miasta. 
Można powiedzieć śmiało: 
łączy nas łowicz – powiedział 
nam nowy przewodniczący 
Rady Miejskiej w łowiczu 
Jacek Wiśniewski. Użyte 
przez niego określenie 
nawiązuje do nazwy 
ugrupowania wspierającego 
burmistrza łowicza Krzysztofa 
Kalińskiego, wobec którego 
kluby PiS i łowickie.pl są 
w opozycji. 
wiśniewski zaznacza, 
że między dwoma klubami nie 
ma umowy koalicyjnej i nie 
należy się jej spodziewać, ale, 
przyznaje, jest współpraca. 
– czysto merytoryczna. tak się 
składa, że na wiele aspektów 
polityki miasta mamy podobne 
spojrzenie, nie we wszystkim 
się zgadzamy i nie będziemy 
zgadzać się w przyszłości 
– stwierdził.

wiśniewski podkreśla, że 
to, co zaszło na sesji, to nic 
innego jak normalne procesy 
demokratyczne – większość 
wybrała przewodniczącego, 
a został nim reprezentant 
największego klubu 
radnych. negatywnie ocenia 
zachowanie radnych z obozu 
burmistrza (łączy nas łowicz 
i Porozumienie łowickie), 
opuścili salę obrad na czas 
odwołania przewodniczącego 
i powołania nowego, nie 
biorąc w nich udziału. 
– nie rozumiem tego teatru, 
zupełnie niepotrzebnego
i graniczącego 
z infantylnością – mówi. 
– Gdy nas pominięto przy 
wyborze prezydium Rady 
zaraz po wyborach, zostaliśmy 
na swoich miejscach 
i głosowaliśmy, nikt nie 
wychodził.
wiśniewski w rozmowie 
z nami powiedział, 
że henrykowi zasępie 
nie można było zarzucić 
nic co do technicznego 
sposobu prowadzenia obrad. 
Głównym powodem jego 
odwołania była, jak to określił, 
zbytnia uległość wobec 
burmistrza. Uważa on, że to 

przeszkadzało 
w wykonywaniu przez radę 
jej obowiązków, w kreowaniu 
polityki miasta, dyskutowaniu 
i podejmowaniu kluczowych 
dla miasta tematów. 
– Moim zdaniem rada musi 
być upodmiotowiona, czy też 
samostanowiąca i kreatywna, 

a burmistrz musi zrozumieć, 
że jako władza wykonawcza 
ma zajmować się tym, co 
radni wypracują i uchwalą. 
chodzi o przewartościowanie 
relacji – mówi. 
wiśniewski mówi też, że 
chciałby wspólnie z radnymi 
(PiS i łowickie.pl) zainicjować 
poważną dyskusję nad 
nową strategią dla miasta, 
obecna jego zdaniem nie 
odpowiada jego potrzebom, 
te dynamicznie się zmieniają. 
widzi potrzebę analizy 
polityki miasta i to niemal 
w każdym aspekcie. inny, 
równie poważny kierunek 
pracy, to zagospodarowanie 
przestrzenne i kreowanie 
rozwoju budownictwa, 
zarówno jednorodzinnego, 
jak i wielorodzinnego. 
w tym zakresie w łowiczu 
niewiele się dzieje, a nowy 
przewodniczący wierzy, 
iż mogłoby się dziać 
znacznie więcej. 
wiśniewski mówi też 
wprost, że przewodniczący 
z PiS w obecnym klimacie 
politycznym nie będzie bez 
znaczenia dla miasta, które 
może na tym tylko, w jego 
i ocenie, skorzystać. tb

Moim zdaniem 
rada musi być 
upodmiotowiona, 
samostanowiąca
i kreatywna, 
a burmistrz musi 
zrozumieć, że jako 
władza wykonawcza 
ma zajmować się tym, 
co radni wypracują
i uchwalą. chodzi 
o przewartościowanie 
relacji.

Jacek Wiśniewski

Jestem pełen 
optymizmu
i tylko szkoda, 
że część radnych 
w ostentacyjny 
sposób postanowiła 
zaprotestować. 
to taka dziecinada, 
że jak idzie 
nie po naszej myśli, 
to zabieramy zabawki 
i idziemy do innej 
piaskownicy. 

michał trzoska

robert WÓJCik
radny, Łowickie.pl

Radna zofi a 
wielemborek na 
wniosek o wprowadzenie 
punktu o odwołaniu 
przewodniczącego henryka 
zasępy zareagowała 
wystąpieniem, w którym 
określiła to mianem hańby. 
Moim zdaniem, hańbą 
było wyjście radnych łączy 
nas łowicz z sali obrad 
przy uchwale o odwołaniu 
i ich nieobecność w 
czasie głosowania 
nad wyborem nowego 
przewodniczącego. 
Radni łączy nas łowicz 
są radnymi miasta, 
reprezentują mieszkańców, 
dostają też za swoją pracę 
pieniądze, ich zachowanie 
było w moim odczuciu 
niepoważne. to nie była 
hańba, ale normalna 
kolej rzeczy. Osobiście 
uważam, że hańbą było to, 
że przez trzy kadencje w 
prezydium rady nie zasiadał 
reprezentant opozycji, 
Jeszcze większą hańbą, 
i to dla pani wielemborek, 
powinno być to, że na 
początku poprzedniej 
kadencji, głosowała za 
wyborem Michała trzoski 
na przewodniczącego 
Rady Miejskiej – wówczas 
henryk zasępa został 
zdradzony przez swoich 
kolegów i koleżanki. 

Jakub Wolski (drugi z prawej) po pięciu godzinach trwania sesji złożył wniosek o wprowadzenie 
do porządku obrad odwołania przewodniczącego Rady Miejskiej. 
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Częściowo przyznał też rację 
Leszkowi Plichcie, z wyjątkiem 
podziału na kluby, bo są dwa po-
pierające burmistrza i dwa opozy-
cyjne wobec niego – które teraz 
mają większość. Zmiany nie pro-
ponują – dodawał – aby wywo-
łać awanturę i burzę, ale po to, aby 
współpracować. – Władzę chce-
my usprawnić – powiedział, jesz-
cze raz powtarzając, że nikt nie 
ma zastrzeżeń do pracy Henryka 
Zasępy. 

Głos zabrał też Henryk Zasę-
pa, mówiąc, że nie jest przywią-
zany do stanowiska. – Radni mnie 
powołali, radni mnie odwołają. 
Stwierdził jednak, że wiceprze-
wodniczącym nie będzie, wolałby 

pracować w komisjach, w których 
się czuje najlepiej – o to prosił. 

dwa tajne głosowania
Do przeprowadzenia pisem-

nych głosowań powołana została 
komisja skrutacyjna, która przed-
stawiła zasady głosowania. Głoso-
wanie dotyczące odwołania Hen-
ryka Zasępy odbyło się przy 14 
radnych obecnych na sali obrad 
(od rozpoczęcia sesji obecnych 
było 20 radnych). Przewodniczący 
został odwołany minimalną wy-
maganą liczbą 11 głosów, 3 osoby 
były temu przeciwne. 

W momencie gdy nazwiska 
radnych były odczytywane i od-
bierali karty do głosowania, gru-

pa sześciu radnych ze środowiska 
burmistrza Krzysztofa Kalińskie-
go wstała i w milczeniu opuści-
ła salę obrad. W gronie tym byli: 
Marek Boroski, Wiesława Gębu-
ra Krzysztof Olko, Leszek Plich-

ta, Józef Szczepanik i Zofi a Wie-
lemborek. Radni ci do końca 
obrad pozostali w sekretariacie. 
Dołączył potem do nich, już po 
odwołaniu, Henryk Zasępa. Pro-
wadzenie obrad przejął wtedy wi-
ceprzewodniczący Michał Trzo-
ska. 

Kandydaturę Jacka Wiśniew-
skiego na przewodniczącego zgło-
siła Zofi a Kroc, mówiąc, że to 
zmiana pokoleniowa, Zasępa był 
dobrym przewodniczącym, ale 
nie ma ludzi niezastąpionych. Wi-
śniewski jest debiutującym w tej 
kadencji radnym, ale dał się po-
znać jako osoba kreatywna, su-
mienna, odpowiedzialna, zawsze 
merytorycznie odnosząca się do 
kluczowych spraw miasta. Wnie-
sie do pracy rady nowe i świeże 
spojrzenie. Będzie głosem śred-
niego pokolenia – przekonywała. 

Jakub Wolski dodał, że kan-
dydatura Wiśniewskiego poparta 
jest też tym, że radni chcą współ-
pracować, a on nie jest członkiem 
Prawa i Sprawiedliwości, w klu-
bie radnych jest przedstawicielem 
radnych niezależnych. – Mam na-
dzieję, że będziecie dla pana Jac-
ka życzliwi, a mimo że nie ma tu 
wszystkich, to pozostali słuchają 
(mówił do radnych, którzy cały 
czas byli w sekretariacie). Życzy-
my mu wszystkiego najlepszego. 

trudne okoliczności
Wiśniewski zgodził się kan-

dydować, choć przyznał, że oko-
liczności, gdy salę obrad opuściła 
duża grupa radnych, nie są łatwe.

Za powołaniem Jacka Wi-
śniewskiego głosowało 12 rad-
nych, 1 głos był nieważny. Po-
zostali radni nie brali udziału 
w głosowaniu. Nowy przewodni-
czący odebrał gratulacje od obec-
nych na sali radnych oraz burmi-

strza. Michał Trzoska powiedział, 
że współpracuje z Wiśniewskim 
od lat i dał się on poznać jako czło-
wiek zrównoważony, spokojny, 
merytorycznie przygotowany do 
pełnienia swojej funkcji. – Jestem 
pełen optymizmu i tylko szkoda, 
że część radnych w ostentacyjny 
sposób postanowiła zaprotesto-
wać. To taka dziecinada, że jak 
idzie nie po naszej myśli, to zabie-
ramy zabawki i idziemy do innej 
piaskownicy. Mam nadzieję, że to 
złe dobrego początki. 

Jacek Wiśniewski powiedział, 
że każdy początek jest trudny, dla 
niego jest trudny podwójnie – ze 
względu na okoliczności. – Jest 
mi zwyczajnie, po ludzku przy-
kro, że nie wszyscy radni chcieli 
brać udział w tym świecie demo-
kracji, w którym tutaj cały czas 
uczestniczymy, więc tu nie ma się 
na co obrażać. Ja się na radnych 
nie obrażam i zapraszam wszyst-
kich, nawet teraz, aby dołączyli, 
abyśmy razem mogli obradować 
i zakończyć te obrady. 

Podziękował za oddane 
na niego głosy i mówił, że liczy 
na współpracę z wszystkimi rad-
nymi, z burmistrzem i z pracow-
nikami urzędu, w tym z Biurem 
Rady Miejskiej. 

Mimo apelu nowego przewod-
niczącego, radni popierający bur-
mistrza nie wrócili na salę obrad. 

Pod koniec sesji Michał Trzo-
ska złożył rezygnację z funk-
cji zastępcy przewodniczącego. 
Radny Wolski złożył wniosek, 
aby już kolejnych ważnych de-
cyzji w tym dniu nie podejmo-
wać, aby dać czas Zasępie na to, 
aż emocje opadną i jeszcze raz 
przemyśli czy na pewno nie chce 
być wiceprzewodniczącym. 

Rezygnacja Michała Trzoski 
– o ile zostanie podtrzymana 
– zostanie rozpatrzona na na-
stępnej sesji. Jej termin ustalono 
na 26 marca. 

Otwartym zostaje pytanie, 
na ile nowy przewodniczący zdo-
ła być faktycznym liderem Rady 
jako ciała, które zacznie realnie 
współdecydować o polityce roz-
wojowej miasta. Wiśniewski ma 
takie ambicje. Czy one wystar-
czą?  mwk

kimJeSt JACek WiŚNieWSki?
Jacek wiśniewski został 
radnym po raz pierwszy 
w wyborach samorządowych 
2018 roku – startował 
z pierwszej pozycji listy 
Kww PiS okręgu nr 3. 
Jak nam wówczas mówił, 
dostał się do rady przy 
minimalnych nakładach 
promocyjnych, 
bez reklamowania się 
na banerach czy ulotkach. 
Mocno był zaangażowany w 
kampanię wyborczą kandydata 
na burmistrza z Kww PiS 
Jakuba wolskiego.
w przestrzeni publicznej miasta 
wiśniewski jest obecny jednak 
od dawna. najmocniej dał się 
poznać w 2014 r., w czasie 
wyborów samorządowych, 
gdy zaangażował się w Kww 
„Projekt łowicz”, którego 
twarzą był architekt Jarosław 
Śmigiera – kandydat 
na burmistrza, który 
w drugiej turze był realnym 
zagrożeniem dla obecnego 
burmistrza Krzysztofa 
Kalińskiego. z Kww „Projekt 
łowicz” Jacek wiśniewski 
startował z pierwszej pozycji, 
w okręgu nr 1 do Rady Powiatu 

łowickiego – jednak nie udało 
mu się uzyskać mandatu.
Już jako licealista angażował 
się w życie kulturalne 
łowicza, m.in. w działalność 
dyskusyjnego Klubu 
filmowego „bez nazwy”, który 
działał przy kinie prowadzonym 
przy łowickim Ośrodku Kultury.
Jacek wiśniewski ma 45 
lat, jest absolwentem Szkoły 
Podstawowej nr 1 łowiczu 
(1982-1990) i i Liceum 
Ogólnokształcącego 
w łowiczu (1990-1994), 
jest też magistrem fi lozofi i 
– ukończył pięcioletnie studia 
na wydziale humanistycznym 
Uniwersytetu Mikołaja 
Kopernika w toruniu. 
Od 2005 r. jest nauczycielem 
przedmiotów: fi lozofi a, wiedza 
o społeczeństwie oraz etyka 
w i LO w łowiczu, wcześniej 
pracował m.in. w domu 
dziecka w Strobowie. co 
ciekawe, do pracy przyjmował 
go henryk zasępa, ówczesny 
dyrektor placówki, jego 
nauczycielem historii był 
Krzysztof Kaliński. Prywatnie 
jest, mieszkańcem osiedla 
zatorze, mężem i ojcem. tb

krZySZtoF kAliŃSki: ZoStAŁem 
WybrANy, Żeby WSPÓŁPrACoWAĆ 
Kilka dni po sesji, gdy 
emocje opadły, zapytaliśmy 
burmistrza łowicza 
o to, jak jego zdaniem 
będzie wyglądała jego 
współpraca z radnymi 
i nowym przewodniczącym. 
Odpowiedział, że jest 
otwarty na współpracę 
z każdym radnym i z każdym 
przewodniczącym wybranym 
przez Radę Miejską. 
– Ludzie mnie wybrali, abym 
współpracował ze wszystkimi 
– powiedział krótko. 
Pytany o to, czy 
w zaistniałej sytuacji widzi 
analogię do tego jak sam 
był przewodniczącym 
Rady Miejskiej, 
a burmistrzem był Ryszard 
budzałek, odpowiedział, że 

żadnych analogii nie ma. 
On został wybrany 
na przewodniczącego 
na pierwszej sesji Rady 
Miejskiej po wyborach 
w 2002 roku. Od początku 
sesji w porządku obrad 
był przewidziany wybór 
przewodniczącego. inna była 
więc forma dokonywania tego 
wyboru i inna atmosfera.
A przede wszystkim Krzysztof 
Kaliński podkreśla, że jego 
współpraca z Ryszardem 
budzałkiem wcale nie 
była zła, ponieważ umieli 
dojść do porozumienia 
w sprawach ważnych dla 
miasta. zachowali do siebie 
szacunek i sympatię. Gdy 
się spotykają, rozmawiają 
ze sobą normalnie. mwk 

krZySZtoF olko 
radny,
Łączy nas Łowicz

Opuszczenie sali obrad 
w czasie głosowania 
nad odwołaniem 
henryka zasępy z funkcji 
przewodniczącego 
Rady Miejskiej nie było 
wyrazem lekceważenia 
obowiązków przez nas, 
ale wyrazem solidarności 
z nim. chcieliśmy 
pokazać, że nie 
zgadzamy się 
z wnioskiem o odwołanie 
bez merytorycznego 
uzasadnienia. Mam 
obawy, że chodziło 
o to, aby „uderzyć” 
w burmistrza, może też 
utrudnić mu pracę. ironią 
losu jest to, że dotknęło 
to henryka zasępę, 
który z natury jest 
człowiekiem wyjątkowo 
koncyliacyjnym. Jeśli 
zasępie nie udało się 
zjednać rady, to Jackowi 
wiśniewskiemu tym 
bardziej się to nie uda.

HeNryk ZASĘPA
radny, Łączy nas Łowicz

wielu miałem przyjaciół 
w Radzie Miejskiej 
i myślałem, że będę ich 
mieć do końca kadencji. 
Ale skoro tak zdecydowali, 
szanuję ich wybór i 
dziękuję za współpracę. 
wszystkich tratowałem 
jednakowo, burmistrz 
wielokrotnie miał do mnie 
pretensje, że się zgłaszał, 
a ja najpierw udzielałem 
głosu radnym. 
zawsze starałem się, 
żeby radni byli na 
pierwszym miejscu. 
wiem jaka jest rola 
burmistrza.  

Jacek Wiśniewski (pierwszy z prawej) za stołem prezydialnym. 
Obok niego Michał trzoska i tadeusz żaczek. 
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Do grupy sześciu radnych, którzy opuścili salę obrad w czasie 
głosowania za odwołaniem przewodniczącego Rady Miejskiej, dołączył 
henryk zasępa (trzeci z lewej) w momencie, gdy ta decyzja zapadła. 
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Kiernozia | Klub Seniora obchodził 5-lecie istnienia

Jubileusz na balu  
ostatkowym w pałacu

Około 50 osób bawiło się na 
balu w pałacu w Kiernozi, zor-
ganizowanym 20 lutego z okazji 
5-lecia działalności Klubu Senio-
ra. W gronie tym byli klubowicze 
oraz zaproszeni goście – wójt gm. 
Kiernozia Beata Miazek, sekre-
tarz Jarosław Bogucki, przewod-
nicząca Gminnej Rady Kobiet 
Emilia Jaraźna, wójt gm. Kocie-
rzew Pd. Agnieszka Wojda z de-
legacją z Klubu Seniora. 

Wystąpiła Kapela Ludowa 
z Kiernozi z solistką Beatą Le-
waniak – dyrektor miejscowego 
GOK. Był też jubileuszowy tort 
ufundowany przez wójt Beatę 
Miazek. Zabawa trwała od godz. 
13 do 19. Jak zapewniają uczest-
nicy – była bardzo udana. 

Klub Seniora w Kiernozi dzia-
ła przy Gminnej Bibliotece Pu-
blicznej, jak ocenia kierownik pla-
cówki Zofia Serwach – seniorzy 
są bardzo aktywni, a klub dzia-
ła prężnie. Przygotowania do roz-
poczęcia działalności rozpoczęły 
się jeszcze w 2014 roku – były to 
spotkania organizacyjne, w cza-
sie których opracowano statut  
i zasady działalności. Sama dzia-
łalność ruszyła na początku 2015 
roku. Jak nam powiedział pierw-
szy przewodniczący klubu Stefan 
Jędrzejczyk: – Trzynastka okazała 
się szczęśliwa, ponieważ zaczyna-
liśmy działalność w 13 osób. 

Obecnie członków jest ok.60, 
są to osoby w wieku 60–84 lata,  
wyłącznie z gminy Kiernozia. Jest 
pewna rotacja, ponieważ docho-
dzą nowi członkowie, a ci najstarsi 
niekiedy rezygnują z aktywności. 
Działalność klubu jest dofinanso-
wywana przez samorząd, człon-
kowie płacą składki członkow-
skie wynoszące 6 zł miesięcznie, 
dodatkowo składają się na wyjaz-
dy na wycieczki, do teatru czy na 
imprezy, w których uczestniczą.  
A tych jest około 8-9 w roku.

Są one organizowane z oka-
zji Dnia Matki i Dnia Ojca, Dnia 
Kobiet i Dnia Mężczyzn, są spo-
tkania opłatkowe oraz wielkanoc-
ne, Andrzejki, bale karnawałowe. 
Klub organizuje Dzień Seniora, 

spotkania przy grillu, spotkania 
autorskie i kursy komputerowe.  
– Taki klub jest potrzebny nie tyl-
ko w Kiernozi – mówi Stefan Ję-

drzejczyk, odpowiadając na nasze 
pytanie, czy w Kiernozi taka ofer-
ta była seniorom potrzebna. 

Ponieważ bazą klubu jest bi-
blioteka, to właśnie w jej mu-
rach odbywają się stałe dyżury 
członków zarządu – w każdy po-
niedziałek w godz. 9-11. Można 
wtedy uzyskać informację o dzia-
łalności, zapisać się, opłacić skład-
ki członkowskie czy zapisać się na 
zaplanowane imprezy. 

Władze gminy rozważają przy-
stosowanie innego lokalu w Kier-
nozi dla potrzeb Klubu Seniora, 
po to, aby można było spotykać 
się regularnie i rozszerzać dzia-
łalność. Obecna szefowa klubu 
Zenona Stańczak (dotąd była wi-
ceprzewodniczącą) powiedzia-
ła nam, że są plany, aby spotka-
nia członków mogły się odbywać 
co miesiąc, ale głównym ograni-
czeniem jest brak odpowiednie-
go lokalu, w bibliotece są warunki 
jedynie do tego, aby spotkał się za-
rząd, który obraduje w składzie co 
najwyżej 9-osobowym. Najbliż-
sze większe spotkanie Klubu Se-
niora, wielkanocne, zaplanowano 
w strażnicy OSP Kiernozia.  mwk 

Łowicz | Straż na Starym Rynku

Alarm w katedrze  
– na szczęście fałszywy

Trzy duże samochody strażac-
kie na sygnale (w tym jeden z pod-
nośnikiem) przyjechały w minio-
ny piątek, 28 lutego około godz. 
14.30 na Stary Rynek. Powodem 
zadysponowana takich sił przez 
dyżurnego PSP w Łowiczu był 
alarm z czujki przeciwpożarowej 
w katedrze. 

Po przyjechaniu na miejsce, 
straż sprawdziła wnętrze kościoła  
i okazało się, że alarm był fałszy-
wy – bo żadnego zagrożenia nie 
ma. Do strażaków, którzy pro-
wadzili działania wyszli zarów-
no kustosz skarbca w katedrze ks. 
Stanisław Majut, jak i burmistrz 
Krzysztof Kaliński. 

Ciekawostką w zdarzeniu jest 
to, że dobrą informację, że nic 
się nie stało, przekazał im mistrz 
olimpijski Zbigniew Bródka, któ-
ry pracuje w PSP w Łowiczu i 
akurat tego dnia miał służbę.  mwk

Bolimów | Spotkajmy się w niedzielę

Kiermasz wypieków 
dla pani Ewy

Rodzice uczniów i przedszkola-
ków Zespołu Szkolno-Przedszkol-
nego w Bolimowie organizują  
w najbliższą niedzielę 8 marca na 
rynku w Bolimowie kiermasz wy-
pieków. Dochód z ich sprzedaży 
zostanie przekazany na wsparcie 
dla pani Ewy, pochodzącej z Boli-
mowa 52-latki, na stałe mieszkają-
cej obecnie w Łowiczu, która wal-
czy o życie z nowotworem. 

Kiermasz zacznie się o godz. 
8.30, za datek do puszki będzie 
można nabyć ciasta, ciasteczka, 

muffiny. W akcję włączyły się 
także panie z KGW w Bolimowie, 
radni i sołtysi, GOK Bolimów  
i mieszkańcy Bolimowa i gminy. 

Przypomnijmy, że przez trzy ty-
godnie lutego na facebookowym 
fanpagu gminnej grupy „Zróbmy 
to” przeprowadzono ponad 80 li-
cytacji przedmiotów i voucherów 
na usługi, przekazanych przez 
mieszkańców gminy, z których 
zebrano na pomoc dla pani Ewy 
10.575 zł. Aktualnie licytacje zo-
stały zakończone.  tb

Bolimów | GOK zaprasza panie

Z okazji 8 marca
Zwyczajem się już stało, że 

Gminny Ośrodek Kultury w Bo-
limowie zaprasza do siebie panie  
z okazji ich święta 8 marca. Tak 
też będzie i w tym roku. 

W sobotę, 7 marca o godz. 
18.00 w ośrodku rozpocznie się 
koncert dedykowany wszystkim 
przedstawicielkom płci pięknej 

zamieszkującym gminę Bolimów. 
Wystąpi Młodzieżowy Zespół 
Wokalny „Aplauz” działający 
przy GOK oraz Paweł Godrewski, 
organista i instruktor muzyki, pro-
wadzący w Bolimowie zespół wo-
kalny „Pasjonata”. Po występach 
– słodki poczęstunek. Wstęp wol-
ny.  tb 

Strażackie wozy na Starym 
Rynku przed katedrą. 
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W imprezie z okazji jubileuszu działalności Klubu Seniora w Kiernozi 
uczestniczyło około 50 osób. 
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Łowicz | Stawka za śmieci ustalona. Jest wielka podwyżka i wiele znaków zapytania na przyszłość

Ulga za kompostownik – czy w ogóle 
powinna być i jak duża?
Rada Miejska w Łowiczu ustaliła nowe stawki opłat za wywóz odpadów 
komunalnych. Będą one obowiązywały od kwietnia. Są dwukrotnie wyższe 
od dotychczasowych. Stawka podstawowa ustalona została w wysokości 
30 zł od osoby miesięcznie. W przypadku nie wywiązywania się 
z obowiązku segregowania wzrośnie do 60 zł.

W projekcie uchwały przedsta-
wionej radnym zaproponowano 
ulgę za kompostownik, która wy-
nieść miała 1 zł dla gospodarstwa 
domowego miesięcznie. Radny 
Robert Wójcik pytał czy zwiększa 
się różnica między liczbą miesz-
kańców a liczbą osób, które fi gu-
rują w systemie zagospodarowa-
nia opadów. 

Ocenił też, że ulga za kompo-
stownik jest śmieszna i nikt nie 
będzie go chciał zakładać, jeśli 
zaoszczędzi jedynie 12 zł rocz-
nie. Kompostownik wymaga na-
kładu pracy (przerzucania masy, 
wapnowania lub używania środ-
ków, które przyspieszają rozkład 
biologiczny odpadów), a zakup 
najprostszego, gotowego kompo-
stownika z plastiku to wydatek 
kilkudziesięciu złotych. 

Pytał też czy mieszkaniec, któ-
ry zadeklaruje posiadanie kompo-
stownika, w ogóle nie będzie miał 
możliwości oddawania odpadów 
biodegradowalnych. W imieniu 
Klubu Radnych Łowickie.pl za-
proponował podniesienie tej kwo-
ty do 5 zł miesięcznie, czyli 60 zł 
rocznie. 

Paweł Gawroński odpowie-
dział, że na dzień 31 stycznia miał 
w ewidencji systemu odbioru 

śmieci 24.053 osób. Liczba ta ma-
leje. Nie są to duże spadki, ale sys-
tematyczne – w skali roku zwy-
kle ubywa kilkadziesiąt osób. Jeśli 
osoby posiadające kompostownik 
zapełnią go, będą mogły oddać 
„nadwyżkę” fi rmie, które odbie-
ra śmieci. 

Robert Wójcik przyznał, 
że potrzebna jest weryfi kacja 
i kontrola (co powtarzał kilka-
krotnie), ponieważ wygląda na to, 
że wiele osób za wywóz śmieci 
nie płaci (liczba mieszkańców we-
dług ewidencji ludności to około 
27 tys. osób – przyp. red.). Zwró-
cił uwagę również na to, że w Ło-
wiczu mieszkają setki, a może 
tysiące Ukraińców, których w sys-
temie tym nie ma. 

W jaki sposób 
naliczać opłaty?
Sugerował, aby jeszcze raz 

przeanalizować sposób naliczania 
opłaty, bo może opłata według zu-
żytej wody byłaby najlepsza, bo 
niektóre nieuczciwości dałoby się 
wyeliminować. Łowickie.pl skła-
dało w tej sprawie już wcześniej 
interpelacje. Przyznał, że z dru-
giej strony rozumie dlaczego trud-
ne byłoby takie naliczanie opłat za 
śmieci – różnica w odczycie wody 
(między tym, co zarejestrowano 
na ujęciu, a ilością wody sprzeda-
nej) wynosi od 370 do 450 tys. m³ 
rocznie. Mówił też, że system za 
1 m² mieszkania nie byłby dobry, 
ponieważ wiele osób starszych po 

wyprowadzeniu się dzieci zostaje 
w dużych domach. 

– Żaden sposób naliczania opłat 
za śmieci nie jest dobry, ale oba-
wiam się, że jak teraz podniesie-
my, to znowu spadnie liczba osób, 
które płacą. Już docierają sygnały, 
że ludzie mówią: Ja nie będę tego 
płacił! Wiem, że to nie wina urzę-
du, bo taki jest system – mówił 
Robert Wójcik, dodając, że istot-
nym składnikiem tych cen są opła-
ty środowiskowe, które są ustalane 
na szczeblu ogólnopolskim.

Paweł Gawroński odpowie-
dział, że ulga 1 zł za kompostow-
nik została obliczona na podsta-
wie prawidłowo oddzielonych 
bioodpadów – a tych było bardzo 
mało. Przy podniesieniu tej ulgi 
do 5 zł, obliczenia powinny być 
przekalkulowane ponownie. Za-

proponowana stawka też wyni-
ka z obliczeń. Kwotę z przetargu 
podzielono przez ilość mieszkań-
ców, wyszło 30,33 zł. Ale nie wia-
domo ile będzie odpadów, ponie-
waż dotąd był ryczałt, natomiast 
teraz miasto płacić będzie za każ-
dą oddaną tonę. Tylko w styczniu 
Łowicz miał umowę na odbiór 
śmieci za 664.674 zł, faktycznie 
oddano ich mniej, za 661 tys. zł. 
Dlatego zaproponowana stawka 
nie przekracza 30 zł. 

O kontrole prosiła też radna Zo-
fi a Wielemborek, zwracając uwa-
gę, że „po kieszeni” najbardziej 
dostaną ci, którzy płacą uczciwie. 
Podkreślała też potrzebę edukacji 
społeczeństwa, aby mieszkańcy 
wiedzieli jak prawidło segrego-
wać, aby nie musieli płacić pod-
wyższonej opłaty – 60 zł/osoby. 

Wniosek ten został przyjęty. 
Za przyjęciem stawki głosowało 
12 radnych, 3 osoby były przeciw, 
5 wstrzymało się od głosu. 

ilość tych, 
którzy powinni płacić,
da się sprawdzić
Jako kolejny głos zagrał 

Krzysztof Igielski, mówiąc, że 
w ubiegłym roku wraz z radnym 
Michałem Terenowiczem prze-
prowadzali jako członkowie Ko-
misji Rewizyjnej kontrolę opłat 
za śmieci. Okazało się, że w 2018 
roku za śmieci nie płaciło 3.344 
zameldowanych mieszkańców. 
Gdyby to się utrzymało, to przy 
nowej stawce byłoby to około 
100 tys. zł miesięcznie, czyli 
1,2 mln zł rocznie. Na sali powstał 
szum, ponieważ w ewidencji 
mieszkańców są osoby, które są na 
studiach lub wyjechały za granicę.

Uznał też, że 1 zł za kompo-
stownik nie jest atrakcyjne i on 

sam, mając działkę 40 arów, wo-
lałby przy tak małej uldze odsta-
wić te bioodpady niż zakładać 
kompostownik. Wymienił ulgi za 
kompostownik, które w gminach 
powiatu łowickiego są znacznie 
wyższe, np. w gminie Nieborów 
8 zł/osoby miesięcznie. Zresztą ta 
gmina podjęła w 2018 roku dzia-
łania, aby poprawić przychody 
z opłat za śmieci, ponieważ 12% 
mieszkańców nie złożyło wów-
czas deklaracji. Wójt we współ-
pracy z USC sprawdził kto nie 
płaci, wezwał te osoby, prosząc 
o zaświadczenie, że osoby te płacą 
za śmieci w innym samorządzie. 
– W ten sposób moglibyśmy usta-
lić osoby, które nie płacą opłat 
– mówił radny. 

Czy zachęty pomogą?
Zofi a Kroc dodała, że sama ma 

kompostownik, ale pytała miesz-
kańców i usłyszała, że za 1 zł mie-
sięcznie robić tego nie będą, dla-
tego proponowane 5 zł trzeba 
rozważyć. Z kolej radna Wiesława 
Gębura mówiła, że żadnej ulgi za 
kompostownik nie powinno być, 
bo segregowanie jest naszym obo-
wiązkiem. To wina nas wszyst-
kich, że ceny rosną, ponieważ to 

są nasze śmieci, więc sami powin-
niśmy czynić starania, aby było 
ich jak mniej. Ona mieszka w blo-
ku, ale na działce ma kompostow-
nik i tam wynosi śmieci organicz-
ne. Wie, że więcej osób tak robi. 
Natomiast zachęty nie pomogą, 
bo jak się ktoś uprze, że segrego-
wać nie będzie, to nie będzie me-
tody, aby go do tego przekonać. 
Niestety w Polsce w tej dziedzinie 
mamy wieloletnie zaniedbania.

Większość radnych była jed-
nak innego zdania – że potrzebna 
jest zachęta do zakładania kom-
postowników. Radny Lech Ani-
szewski mówił, że uchwale będzie 
przeciwny, ponieważ sugerował, 
aby ogłaszając przetarg dzielić 
miasto na rejony, co dałoby szansę 
mniejszym fi rmom na składanie 
ofert. To może obniżyłoby ceny 
działania systemu. 

Ostatecznie Rada Miejska 
przyjęła wniosek za zwiększe-
niem ulgi za kompostownik więk-
szością głosów – 14 osób było za, 
3 przeciwnych, 5 radnych wstrzy-
mało się od głosu. Wynik głoso-
wania w sprawie wszystkich sta-
wek był nieco inny: 12 osób było 
za, 3 były przeciwne, 5 wstrzyma-
ło się od głosu. �

mirkA WolSkA
-kobiereCkA

mirka.wolska@lowiczanin.info

System za 1 m² 
mieszkania 
nie byłby dobry, 
ponieważ 
wiele osób starszych 
po wyprowadzeniu 
się dzieci zostaje
w dużych domach.

Robert Wójcik



8  www.lowiczanin.info5 marca 2020      nr 10   

REKLAMA

Łyszkowice | Sprawa byłego kierownika i dyrektora GOKiS 

Sąd w Łodzi złagodził wyrok 
Sąd Okręgowy w Łodzi 
złagodził wyrok 
dla Piotra Klimkiewicza 
za przekroczenie 
uprawnień służbowych 
w okresie kierowania 
Gminnym Ośrodkiem 
Kultury i Sportu  
w Łyszkowicach.

Przypomnijmy, że sąd w Łowi-
czu skazał go na 1 rok więzienia 
w zawieszeniu na 3 lata, natomiast 
w wyniku apelacji wyrok ten zo-
stał złagodzony do 8 miesięcy  
w zawieszeniu na taki sam okres. 
Były kierownik ośrodka kultury 
został uniewinniony od części za-
rzutów. Oskarżony został ponad-
to obciążony kosztami sądowymi 
w wysokości 230 zł. Utrzymany 
w mocy pozostał też zakaz zaj-
mowania przez oskarżonego sta-

nowisk kierowniczych w jednost-
kach publicznych i nakaz zwrotu 
3.278,80 zł kosztów sądowych 
(postępowanie w Łowiczu). 

Wyrok w pierwszej instan-
cji Piotr Klimkiewicz usłyszał 15 
kwietnia ubiegłego roku. Jeszcze 
tego samego dnia w sądzie zapo-
wiedział, że złoży apelację – i tak 
uczynił – sprawa w SO w Łodzi 
była tego konsekwencją. Łódz-
ki sąd uznał, że jego apelacja jest 
w części zasadna, a w części po-
dzielił zdanie sądu w Łowiczu. 
Czyn polegający na tym, że Piotr 
Klimkiewicz, jako funkcjonariusz 
publiczny, przyznawał sobie pre-
mie kwartalne w łącznej wysoko-
ści ok. 5,2 tys. zł bez wiedzy wój-
ta nie budził wątpliwości sądu. 
– To oskarżony wydawał polece-
nia księgowej podczas nieobecno-
ści wójta. Nie było tutaj podstaw 
do korekty wyroku – uzasadniała 
sędzia Anna Małecka. 

Zdaniem sądu fakt, że ówcze-
sny wójt, formalnie odpowiadają-
cy za przyznawanie takich premii, 
był w tamtym okresie zawieszony 
w pełnieniu obowiązków, w żaden 
sposób nie upoważniał oskarżone-
go do podejmowania takich decy-
zji za niego. 

Oskarżony w apelacji wska-
zywał, że w przypadku ułoże-
nia kostki brukowej przy ośrodku 
Urząd Gminy w Łyszkowicach 
nie poniósł faktycznej szkody. 
Przypomnijmy, że Piotr K. zle-
cił wykonanie nieuwzględnionej  
w planie finansowym nawierzch-
ni z kostki brukowej przed budyn-
kiem GOKiS. W trakcie proce-
su zapewniał, że miał na to ustną 
zgodę wójta, ale nie był w stanie 
tego udowodnić. Sąd w Łodzi 
uznał, że było to naruszenie pro-
cedur, ale oskarżony nie działał  
na szkodę interesu publicznego. 

str. 22

Łowicki szpital | Koronawirus szkodliwy też dla gospodarki 

Epidemia pokrzyżowała plany zakupu łóżek 
Epidemia koronawirusa nie tyl-

ko zbiera śmiertelne żniwo wśród 
ludzi – choć na razie na szczęście 
nie w Polsce – ale negatywnie od-
działuje też na światową gospo-
darkę. Można się o tym przekonać 
na przykładzie zakupu łóżek dla 
łowickiego szpitala. 

Przypomnijmy, że w styczniu 
radni gminy Kocierzew Płd. prze-
znaczyli w budżecie uchwalo-
nym na 2020 rok kwotę 21.400 zł  
na zakup łóżek szpitalnych  
dla nowo wyremontowanego Od-
działu Pediatrycznego, które mają 

trafić do szpitala w Łowiczu.  
Za te pieniądze planowano zaku-
pić 8 łóżek i tyle samo materacy. 

Na sesji Rady Gminy 27 lute-
go wójt Agnieszka Wojda poin-
formowała, że w związku z epide-
mią koronawirusa uda się zakupić 
jedynie 4 szpitalne łóżka. Chodzi 
o to, że nie można ich sprowadzić 
z Chin, jak pierwotnie planowano, 
zaś te dostępne na polskim rynku 
są znacznie droższe. 

Z pomocą przyszła jednak gmi-
na Kiernozia, która zakupi kolejne 
4 łóżka na oddział dziecięcy. 

Andrzej Grabowski, dyrek-
tor lowickiego szpitala, przyznał, 
że łóżka faktycznie zakupiono 
na gorszych warunkach finanso-
wych, choć i tak po promocyjnej 
cenie, jednakowoż przewyższają 
one standardem te, które planowa-
no zakupić pierwotnie. 

Nowo wyremontowany od-
dział szpitala będzie liczył łącznie 
16 łóżek – 8 niemowlęcych, które 
były już na stanie szpitala i 8 dla 
starszych dzieci, których to zakup 
sfinansowały wspomniane dwie 
gminy.  aa 

Gmina Kocierzew Płd. | wybory sołeckie 

Adela Dąbrowska już nie będzie sołtysem 
Po 5 latach z funkcji sołtysa wsi 

Kocierzew Południowy zrezygno-
wała Adela Dąbrowska. W związ-
ku z tym Rada Gminy przyjęła  
na sesji 27 lutego uchwałę w spra-
wie zarządzenia przedtermino-
wych wyborów. 

Adela Dąbrowska najpierw 
przez 8 lat, czyli dwie pełne ka-
dencje, była w Radzie Gminy,  
w ramach której zasiadała też  
w komisji rewizyjnej. Następnie 
została wybrana na sołtysa swo-
jej wsi, którym była przez pełną 

kadencję 4 lata, zaś po wyborach 
sołeckich z 2019 roku została 
wybrana na kolejną – tym razem 
5-letnią. 

Po upływie roku podjęła jednak 
decyzję o rezygnacji z tej funkcji. 
– Gdyby nie powody osobiste, to 
nadal byłabym sołtysem – prze-
konuje. Dodaje, że lubiła swoją 
funkcję za możliwość kontaktu  
z mieszkańcami i udział w sesjach 
Rady Gminy. – Najbardziej będzie 
mi brakowało tej odskoczni od co-
dzienności – przyznaje. 

Sekretarz Zbigniew Żaczek po-
wiedział nam, że zebranie wiejskie 
w sprawie wyboru nowego sołtysa 
zostanie zwołane 9 marca o godz. 
14.00 w sali gminnej biblioteki  
– zachęca do uczestnictwa w nim. 

Przypomnijmy, że jedynym so-
łectwem w gminie, które nie ma 
swojego sołtysa, jest obecnie Sro-
mów. Są tego poważne minusy: 
wieś nie skorzysta z funduszu so-
łeckiego i nie ma swojego repre-
zentanta na sesji, który byłby gło-
sem doradczym.  aa 

Sapy | wybory sołeckie

Sołectwo jednogłośnie za Anetą Wodzyńską
Aneta Wodzyńska sprawuje od 

niedawna funkcję sołtysa w sołec-
twie Sapy. Na stanowisku zastą-
piła Katarzynę Łukasik, która po 
roku zrezygnowała z pełnienia tej 
funkcji. Nową sołtys wybrano na 
mocy głosowania, w trakcie wy-

borów uzupełniających pod ko-
niec stycznia. Brały w nim udział 
24 osoby, które jednogłośnie opo-
wiedziały się za jej kandydaturą. 
Oficjalnie powitano ją podczas 
ostatniej Sesji Rady Gminy Do-
maniewice. W rozmowie z repor-

terem NŁ nowa sołtys wyraziła 
nadzieję, że poradzi sobie z obo-
wiązkami. – Wyzwania niosą ze 
sobą i radość i lęk, ale mam na-
dzieję, że uda mi się podołać no-
wym obowiązkom. Jestem dobrej 
myśli – zauważa.  aw

Gmina Łowicz | Uchwalono diety 

Więcej dla radnych i wiceprzewodniczących 
600 zł dla radnych, 800 zł dla 

wiceprzewodniczących i 1.300 zł 
dla przewodniczącego rady – tyle 
będą wynosiły miesięczne zry-
czałtowane diety radnych Gminy 
Łowicz po sesji, jaka została zwo-
łana 26 lutego. 

Tylko ostatnia z wymienionych 
stawek nie uległa zmianie w sto-
sunku do tego co obowiązywa-
ło dotychczas. Z 500 do 600 zł 
wzrosną natomiast diety radnych. 
Nowością jest także uchwalenie 
osobnej stawki dla dwóch wice-

przewodniczących rady w wyso-
kości 800 zł, którzy dotychczas 
byli traktowani na tych samych za-
sadach co pozostali radni. 

Wprowadzono także zasadę 
proporcjonalności, zgodnie z któ-
rą, jeśli w trakcie miesiąca nastąpi 
zmiana funkcji w radzie, to dieta 
będzie naliczana proporcjonalnie 
do ilości dni, w jakich dany radny 
ją pełni. Dieta ulegnie obniżeniu  
o 10% w przypadku każdora-
zowej nieobecności radnego  
na posiedzeniu komisji, któ-

rej jest członkiem, lub na sesji 
rady. – Autorami wniosku nie 
są państwo radni, autorem wnio-
sku jestem ja – powiedział wójt 
Andrzej Barylski tytułem uza-
sadnienia, skąd wzięły się nowe 
stawki diet dla radnych.

Uchwała została podjęta  
12 głosami „za”, przy 2 przeciw  
i 1 wstrzymującym się. 

Dotychczas obowiązywa-
ły stawki uchwalone przez Radę 
Gminy poprzedniej kadencji  
w 2016 roku.  aa 

Chąśno | wyodrębionych środków brak – będą za to granty

Gmina bez funduszu sołeckiego
Podczas ostatniej sesji Rady 

Gminy Chąśno podjęto uchwa-
łę w sprawie nie wyrażenia zgo-
dy na wyodrębnienie w budżecie 
gminy środków stanowiących fun-
dusz sołecki. Jednocześnie sołec-
twa Błędów, Przemysłów i Mastki 
mogą starać się o granty. 

Decyzja w sprawie nie wyod-
rębniania w budżecie środków 
funduszu sołeckiego zapada nie-
zmiennie od wielu lat. – Co roku 
rezygnujemy z tych środków, po-
nieważ w niektórych sołectwach 
byłoby to trudne do zrealizowania. 

Jesteśmy małą gminą i sołectwa 
również są niewielkie. Byłby pro-
blem z rozdysponowaniem tych 
pieniędzy. Środki, które mogłyby 
być wykorzystane w ramach tego 
funduszu, my i tak przekazujemy, 
gdy w danym sołectwie zachodzi 
taka potrzeba – komentuje Irene-
usz Sołtysiak, Przewodniczący 
Rady Gminy Chąśno. – Jednocze-
śnie od wielu lat nie słyszymy gło-
su protestu w tej sprawie.

Sołectwa mogą jednak ubie-
gać się o granty. Składając wnio-
sek mają możliwość dofinansowa-

nia z Urzędu Marszałkowskiego. 
Wnioski te są odpowiednio punk-
towane, a gmina może dodatkowo 
wyznaczyć konkretne sołectwa, 
które miałyby starać się o takie 
środki. Wtedy szansa na otrzyma-
nie dofinansowania jest większa. 
W gminie Chąśno praktykowana 
jest taka tradycja, że gdy sołectwo 
otrzyma grant, to nie ubiega się 
o niego w kolejnym roku. Obec-
nie o dodatkowe środki z Urzę-
du Marszałkowskiego starają się 
sołectwa: Błędów, Przemysłów  
oraz Mastki.  mz

Rzut oKiem | tySiąc KSiążEK dLA bibLiOtEKi
Biblioteka Publiczna w Nieborowie otrzymała 

27 lutego niezwykły dar – około tysiąca 
książek. darczyńcą okazał się mieszkaniec 

łowicza, Grzegorz Raczek, który chciał 
uszczuplić swój księgozbiór. dyrektor książnicy 

Andrzej czapnik powiedział nam,  
że w kilkunastu kartonowych pudłach znalazło 
się około 800 pozycji, które po skatalogowaniu 

trafią na biblioteczne półki. Są to zarówno 
lektury, klasyczna literatura piękna, beletrystyka, 

jak i książki popularnonaukowe, w tym pozycje 
przyrodnicze czy nawet prawne. Reszta zaś 

będzie udostępniona na stojącym na zewnątrz 
regale wymiany książek, tzw. bookcrossingu. tb fO
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Łowicz | Rozliczenia podatku dochodowego

Dla kogo 1%?
Jak co roku, rozliczając się z podatku dochodowego, możemy jego 1% 
przekazać wybranym przez nas organizacjom pożytku publicznego 
lub konkretnej osobie, którą taka organizacja się zajmuje. 
Nic nas to nie kosztuje – ów 1% i tak musimy zapłacić.

Potrzebujących jest tak wielu, 
że wybranie tego jednego zawsze 
jest trudną decyzją. Każdy musi ją 
podjąć we własnym sumieniu, ni-
komu oczywiście nie chcemy wy-
boru narzucać, pokazujemy jedy-
nie przykłady organizacji i osób 
ściśle związanych z Łowiczem 
i okolicami, które możemy wska-
zać w zeznaniu.

Organizacjami, na które można 
dokonać odpisu, są na przykład: 
� Fundacja Czyń Do-

bro im. Jana Pawła ii (KRS: 
0000235804)
� Stowarzyszenie Cen-

trum Wolontariatu „Nadzie-
ja” (KRS 0000254109)
� Komenda Hufca związ-

ku Harcerstwa Polskiego 
w Łowiczu (KRS 0000283814)
� Stowarzyszenie Cen-

trum inicjatyw obywatel-
skich ziemi Łowickiej (KRS 
0000255117)
� Łowickie Stowarzysze-

nie „Dać Szansę” (KRS: 
0000053287)

� towarzystwo upo-
wszechniania Wiedzy „Wek-
tor” (KRS: 0000186922)
� Polski Czerwony Krzyż 

z dopiskiem „Łowicz” (KRS: 
000225587)
� Stowarzyszenie osób 

Niepełnosprawnych „tacy 
Sami” (00002022789)
� Fundacja Caritas Die-

cezji Łowickiej (KRS: 
0000252350)
� Polski związek Niewido-

mych – okręg Łódzki (KRS 
0000087884), w informacjach 
uzupełniających można dodać: 
„Dla koła terenowego w Ło-
wiczu”
� Polski związek Krót-

kofalowców SP7PDL (KRS 
0000088401), w inf. uzup. 
„PzK ot37 – Łowicki Klub 
SP7PDL”
� Fundacja Studenc-

ka młodzi młodym (KRS: 
0000270261), w inf. uzup. 
„MUKS Pelikan Łowicz 1330”
� Centrum inicjatyw Lokal-

nych (KRS: 0000215720) – inf. 
uzup. „10 Pułk Piechoty”
� Wsparcie Społeczne 

„Ja-ty-my” (prowadzi Zakład 
Aktywności Zawodowej w Łowi-
czu – KRS: 0000174689)

� zoW Polskie Stowarzy-
szenie Diabetyków w Łodzi 
(KRS: Nr 0000159203) – w inf. 
uzup. „dla koła w Łowiczu”.
� Stowarzyszenie Rehabi-

litacyjno-edukacyjne „Kari-
no” (KRS 0000403623)
� Stowarzyszenie Rozwoju 

oświaty Gminy Łowicz (KRS 
0000380831)
� Stowarzyszenie Rozwoju 

Wsi Waliszew i okolic (KRS: 
0000110930)
� zespół Szkół Specjal-

nych w mocarzewie (KRS: 
0000076301)
� Szkoły Pijarskie 

– w inf. uzup. „Łowicz” 
(KRS 0000120773)
� Harcerstwo Katolic-

kie „zawisza” FSe (KRS: 
0000089011)
� 1% można też przekazać 

na rzecz ochotniczych Stra-
ży Pożarnych, wpisując Zwią-
zek OSP RP, KRS 0000 116 212, 
wpisując w informacjach uzupeł-
niających nazwę i adres wybranej 
jednostki.

Pomoc dla konkretnej 
osoby
� Wielu podopiecznych z Ło-

wicza i okolic korzysta z subkont 

Fundacji Dzieciom „zdążyć 
z Pomocą”. Numer KRS tej-
że fundacji to 0000037904. By 
pieniądze trafi ły do osób związa-
nych z Łowiczem, należy w ru-
bryce „cel szczegółowy” wpisać 
dodatkowe informacje – numer 
ewidencyjny oraz nazwisko i imię 
podopiecznego: 31306 Szwaroc-
ki Natan, 11301 Łaziński Jan, 
19679 zaczek Bartłomiej, 
19680 Nezdropa Anna, 21251 
Szkop maria, 27321 Radom-
ska Gabriela
� Kolejne fundacje i stowarzy-

szenia, o których wiemy: Fun-
dacja Pomocy Osobom Niepeł-
nosprawnym „Słoneczko” KRS 
0000186434 (cel szczegółowy: 
46/F Sylwia Fijołek), 
� Stowarzyszenie Osób Nie-

pełnosprawnych „Tacy Sami” 
– KRS: 0000202278 cel szczegó-
łowy: Pokora Antoni)
� Fundacja AVALON – KRS: 

0000270809. Cel szczegółowy: 

12968 okraska Joanna, 2177 
Skomiał Dominika, 1721 za-
jąc Kacper, 10464 Adam Bu-
czek.
� Fundacja „Jaś i Małgosia” 

– KRS: 0000127075 (cel szczegó-
łowy: #96, Kierus Jakub)
� Fundacja dla dzieci „Dar 

Serca”– KRS: 0000121785 (cel 
szczegółowy: Chrabański Ja-
kub).

KRS, Krajowe Towarzystwo 
Autyzmu Oddział w Łodzi – KRS 
0000270540 (cel szczegółowy: 
leczenie i rehabilitacja Bogumił 
Bronecki).

Na naszą pomoc oczekują też 
osoby dorosłe. Przykładem mogą 
być:
� Cierpiąca na dystrofi ę mię-

śniową Agnieszka Kuźnic-
ka – Fundacja AVALON: KRS 
0000270809, cel: Kuźnicka, 6328.
� Chora na białaczkę Julian-

na zrazek – Fundacja „Ca-
ritas” Diecezji Płockiej: KRS: 

0000349425, cel: „Pomoc dla Ju-
lianny Zrazek”. 
� Fundacja „Siepomaga”, zna-

na ze zbiórkę internetowych siepo-
maga.pl, także zbiera 1% na swo-
ich podopiecznych. KRS fundacji 
to 0000396361. Dopisać można 
numery konkretnych osób, tak-
że związanych z Łowiczem i po-
wiatem łowickim – 0061192 Łu-
kasz (mł. kpt. Łukasz Sędal), 
0057778 Wiktor (Wiktor Foks).
� Poprzez Fundację „Świa-

tło” (KRS 0000183283), mo-
żemy wspomóc Katarzynę 
Stańczyk, w dopisku dodając 
„Stańczyk Katarzyna Lenartów”.
� Poprzez Fundację „Dobro po-

wraca” możemy wspomóc Paw-
ła Lipińskiego z Kalenic, KRS 
0000338878, jako cel szczególny 
wpisując „Paweł Dariusz Lipiń-
ski”.

Podana powyżej lista nie wy-
czerpuje wszystkich osób i orga-
nizacji działających na naszym 
terenie. Wymieniliśmy te osoby 
i organizacje, o których zdążyli-
śmy zebrać informacje.

Namawiamy wszystkich, by 
przed podjęciem decyzji o przeka-
zaniu 1% upewnili się czy może 
w ich najbliższym otoczeniu nie 
ma kogoś oczekującego na po-
dobną pomoc, albo też organizacji 
robiącej coś dla pożytku społecz-
nego – nie musi to być koniecznie 
działalność charytatywna. 

Oczywiście możemy też wy-
brać fundacje wspomagające 
potrzebujących także w innych 
częściach kraju czy na świecie 
– zachęcając do wspierania ludzi 
w naszym najbliższym otocze-
niu nie zapominamy też o innych 
– każda pomoc potrzebującym 
jest dobra. �

Dominika Skomiał – jej też można pomóc.
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Łowicz | bezskuteczne starania o miejskie dotacje

Czy Stowarzyszenie Łowickie.pl jest dyskryminowane?
Radny Michał Terenowicz podczas sesji Rady 
Miejskiej 27 lutego wyraził niezadowolenie z tego, 
że Stowarzyszenie Miłośników Ziemi Łowickiej 
Łowickie.pl nie otrzymało dotacji na trzy wnioski,  
o jakie się starało w ubiegłym roku. 

Wyraził obawę, że gdyby zło-
żyło wniosków 7 czy 10 albo 17  
– to też by nie otrzymało. – Jest mi 
przykro, bo mieliśmy fajne propo-
zycje – mówił radny. 

Wymienił: bieg w szpilkach, 
warsztaty taneczne oraz projekt 
Łowicki Senior.pl – propozycja 

dla osób powyżej 60. roku życia. 
Jeśli chodzi o ostatnią propozy-
cję, to miały to być warsztaty ro-
bienia zdjęć, nagrywania filmów, 
gastronomiczne we współpracy 
z KGW i renowacji mebli, które 
miałyby polegać na tym, że każdy 
uczestnik przyniósłby np. krzesło 

i fotel i uczyłby się jak wyskrobać 
lakier, położyć nową tapicerkę.  
W ocenie radnego (który jest tapi-
cerem i prowadzi w tej dziedzinie 
działalność) to miało być „bom-
bą”. Radny był przekonany, że 
propozycja była bardzo ciekawa 
i wiele osób by z niej skorzystało. 

Przegrali z bardziej 
poważnymi wnioskami
Nieco inaczej atrakcyjność tych 

propozycji wyglądała gdy na ten 
temat wypowiedział się w czasie 
sesji Krystian Cipiński – naczel-

nik Wydziału Współpracy z Orga-
nizacjami Pozarządowymi. 

Na sesji powiedział, że miasto 
co roku organizuje otwarty kon-
kurs na realizację zadań publicz-
nych. Wnioski złożone w ubie-
głym roku przez Łowickie.pl 
przegrały konkurencję z oferta-
mi całorocznymi, z których sko-
rzystała większa grupa miesz-
kańców Łowicza. A takie złożyły  
i dotacje otrzymały: dla seniorów 
Łowicki Uniwersytet III Wieku, 
dla chorych na raka – Stowarzy-
szenie Łowicki Klub Amazonek  

oraz na prowadzenie warsztatów 
tanecznych – Łowickie Koło Sto-
warzyszenia Twórców Ludowych. 

W późniejszej rozmowie  
z nami naczelnik dodał, że na pro-
jekt Łowicki Senior.pl wspomnia-
ne Łowickie.pl chciało otrzymać 
dotację 3.600 zł, przy czym miał 
to być cykl jednorazowych warsz-
tatów, z których skorzystałoby 40 
uczestników. Wnioskodawcy nie 
podali, kto by je prowadził. Z tej 
puli dotację w wysokości 35 tys. 
zł (drugie tyle sam sfinansował) 
otrzymał ŁUTW, który prowadzi 
zajęcia dla swoich 270 członków 
przez cały rok i wskazał przygo-
towane do tego osoby, które będą 
zajęcia prowadzić. 

Bieg w szpilkach odbywał się 
w ramach Światowego Dnia Wal-
ki z Rakiem Piersi i konkurował  
o dotację z wnioskiem Amazo-
nek, które starały się o pieniądze 
na działalność profilaktyczno-edu-
akcyjną i rehabilitacyjną. Łowic-
kie.pl na organizację biegu chcia-
ło 2.400 zł, ale całą pulę 10 tys. zł  
komisja przyznała Amazonkom. 

Warsztaty tańca ludowego za-
proponowane przez Łowickie.pl 
miały trwać 2 miesiące i być prze-
znaczone dla 20 osób. Organiza-
cja starła się o 9 tys. zł. I tu konku-
rencja była lepsza. Twórcy ludowi 
zaproponowali działania, które 
trwały 4 miesiące – i to oni wygra-
li konkurs.  mwk

Łowicz | Efekty dwóch głosowań

Cień Górki Frajdy dogonił ratusz
Łowicki ratusz zamierza wydać ogromne 
pieniądze na realizację dwóch projektów 
wyłonionych przez mieszkańców w drodze 
głosowania do budżetu obywatelskiego: górkę 
frajdy i pumptrack w parku Błonie. 

Ogromną bo, 600 tysięcy zł,  
a taka kwota mogłaby wystar-
czyć na budowę ronda w miejscu  
kolizyjnego skrzyżowania ulic 
Ułańskiej,Topolowej i Starościń-
skiej.

Ratusz oba zadania umieścił  
w jednym przetargu, w którym 
szuka wykonawcy w systemie za-
projektuj – wybuduj. Nie ma więc 
projektu, są jedynie luźne koncep-
cje, które – jak powiedział nam 
naczelnik Wydziału Inwestycji  
i Remontów w łowickim ratuszu 
Grzegorz Pełka – zostały i tak już 

okrojone względem pierwotnych 
założeń wnioskujących.

Przypomnijmy, że zagospoda-
rowanie wzniesienia na Błoniach 
wygrało w głosowaniu spośród 
propozycji o wartości do 300 tys. 
zł, zgłoszonych do miejskiego 
budżetu obywatelskiego jeszcze  
na rok 2018. Propozycja „Budowa 
placu do minigolfa, wyciągu sa-
neczkowego oraz „Góra Frajdy” 
(podest na górce ze zjeżdżalnią  
i schodami) na górce w parku Bło-
nie” zgłoszona została przez Sto-
warzyszenie Łączy nas Łowicz.

Natomiast budowa pumptracku 
w sąsiedztwie Górki Frajdy zwy-
ciężyła wśród propozycji budżetu 

(także o wartości do 300 tys. zł) 
na 2020 rok, złożyło ją Stowarzy-
szenie Łowickie.pl. Oba wnioski 

cieszyły się bardzo dużym popar-
ciem głosujących, w przypadku 
Górki Frajdy Łączy nas Łowicz 
organizowało nawet w czasie gło-
sowania kampanię reklamową  
z plakatami.

Projekt „Górka Frajdy” został 
w ratuszu okrojony z pierwotne-
go zakresu do minimum, gdyż  
w pełnej wersji jego realizacja mo-
głaby kosztować około 500 tys. zł. 
Zgodnie z koncepcją przewidzia-
no do realizacji: tor zjazdowy dla 
saneczkarzy, schody oraz chodnik 
wzdłuż wzniesienia z dojściem 
na szczyt od strony zachodniej  
i taras widokowy na szczycie gór-
ki, oprócz tego budowę oświe-
tlenia ciągów komunikacyjnych 
i samej górki. Nie przewidziano 
placu do mini golfa, wyciągu czy 
tarasów w połowie wysokości 
wzniesienia. Natomiast w przy-

padku pumptracku przewidywana 
jest pętla z przeszkodami i łukami  
u podnóża górki, o długości toru 
od 180 do 200 m, czyli niewiele, 
o nawierzchni asfaltowej.

Znaczące  
porównania
Choć na obie propozycje gło-

sowało wiele osób (Górka Frajdy 
– ponad 400, pumptrack – 538), 
to jednak kwota 600 tys. zł, któ-
rą miasto rezerwuje na to zada-
nie, może wzbudzać kontrower-
sje, zawłaszcza gdy weźmie się 
pod uwagę to, że zadania te mają 
być finansowane bez wsparcia 
zewnętrznego. Ponadto, podob-
na kwota mogłaby wystarczyć  
na wybudowanie ronda w miejscu 
skrzyżowania ulic Ułańskiej, To-
polowej i Starościnskiej, które jest 
jednym z najbardziej kolizyjnych 
miejsc w Łowiczu. 600 tysięcy 
zł wystarczyłoby też np. na udział 
miasta we wniosku na adaptację 
jednego z przedszkoli na miejski 
żłobek w ramach programu Ma-
luch Plus – o czym już pisaliśmy. 
 tb

Wizualizacja Górki Frajdy w parku Błonie z 2017 roku, gdy znalazła 
się wśród propozycji do budżetu obywatelskiego na 2018 rok. 
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Klimat | Końca susz nie widać

Niedawne deszcze to wciąż niewiele
Wprawdzie w ostatnich dniach 
było trochę deszczu i nadal czasami pada, 
to jednak wciąż za mało, by poprawić 
dramatyczną od kilku lat sytuację hydrologiczną 
kraju. Zima bez śniegu może ją jeszcze 
pogorszyć, wiele wskazuje na to, że już wiosną 
rośliny będą wyrastać w warunkach suszy.

W najnowszej prognozie sytu-
acji hydrogeologicznej, opracowy-
wanej przez Państwowy Instytut 
Geologiczny, czytamy, że w mar-
cu w aż 8 województwach może 
w marcu wystąpić zjawisko ni-
żówki hydrologicznej (czyli obni-
żenie poziomu wód poniżej przy-
jętych wartości granicznych), ale 
nie ma wśród tych województw 
łódzkiego. Ma na to wpływ fakt, 
że stan wody w Bzurze, przynaj-
mniej na tle innych rzek w Polsce, 
prezentuje się nie najgorzej. Wi-
dać to chociażby na mapie hydro-
logicznej kraju sporządzanej przez 
IMGW (stan na 3 marca), gdzie 
poziom wody w Bzurze na odcin-
ku w województwie łódzkim zo-
stał określony jako „średni” (jest 
to trzeci z sześciu przyjmowanych 
poziomów), a jej odcinek od po-
granicza z województwem ma-
zowieckim do Wisły jako śred-
ni (4. stopień). Stopień niski ma 
na przykład Warta. Pamiętamy 
jednak, jaki był poziom wody 
w Bzurze w latach wilgotnych, 
kiedy czymś normalnym było jej 
wylewanie się z koryta. Dziś na-
wet gołym okiem widać, że obec-
nie jest poniżej poziomu. Zwykle 
podnosił się znacznie w okresie 
roztopów, na co oczywiście te-
raz nie można liczyć z prostego 
względu – nie ma śniegu.

Arimr i odr 
deklarują pomoc
Od 21 lutego można już zgła-

szać do ARiMR wnioski o dotacje 
na nawadnianie. Wnioski przyj-
muje łódzki oddział regionalny, 
ale można je do niego przekazy-
wać za pośrednictwem łowickie-
go oddziału (ten nie zajmuje się 
ich rozpatrywaniem). Od momen-
tu rozpoczęcia naboru było już 
w łowickim biurze kilka osób za-
interesowanych. Przyjmowanie 
ich potrwa do 20 kwietnia. 

Przed złożeniem wniosku o po-
moc w nawadnianiu warto pójść 
do łowickiego oddziału ODR, 
którego pracownicy pomogą spo-
rządzić je w sposób prawidłowy. 
– Zapraszamy do naszej siedzi-
by, która od października znajdu-
je się w starostwie powiatowym 
w pokoju 101 (w nowszym budyn-
ku starostwa, tj. tym, w którym 
obraduje rada powiatu) – mówi 

Krzysztof Igielski, kierownik od-
działu.

Wnioski mogą składać rolni-
cy z gospodarstwami wielkości 
od 1 do 300 ha. Można uzyskać 
maksymalnie 100 tys. zł na jedno 
gospodarstwo. Muszą one zostać 
przeznaczone na ulepszenie urzą-
dzeń nawadniających lub zwięk-
szenie obszaru nawadniania.

kto jeszcze 
nie dostał przyznanej 
rekompensaty, ma ją 
otrzymać wkrótce 
Nie wszyscy rolnicy otrzymali 

jeszcze należne im rekompensaty 
za straty w ubiegłym roku (wnio-
ski składano jesienią). ARiMR za-
pewnia, że należne pieniądze zo-
staną wypłacone w najbliższym 
czasie. Po prostu zabrakło na nie 
pieniędzy w ubiegłorocznym bu-
dżecie państwa, po wypłaceniu 
ok. 1/4. Pieniądze te mają być wy-
płacone z budżetu na ten rok, jesz-
cze w pierwszym kwartale, kiedy 

ustawa budżetowa zostanie podpi-
sana przez prezydenta. Wnioski 
nie obejmują wyłącznie strat spo-
wodowanych konkretnie przez su-
sze, także przez inne kataklizmy 
i czynniki losowe, ale te spowodo-
wane suszą to zdecydowana więk-
szość. 

Przypomnijmy, że gospodar-
stwa ze stratami poniżej 30% ko-
rzystają z puli pomocy de mini-
mis, zaś te przekraczające 30% 
otrzymują wypłaty z odrębnej puli 
rządowej. Jeśli rolnik stracił 70% 
plonów, dostaje 1.000 zł za hek-
tar. Jeśli jest to między 30 a 70%, 
stawka wynosi 500 zł za hektar. 

Krzysztof Igielski mówił nam, 
że w tamtym roku w powiecie 
łowickim było złożonych 1800 
takich wniosków, a to znaczy, 
że złożono je dla około 1/4 go-
spodarstw w naszym powiecie. 
W tym roku przewiduje, że będzie 
ich równie dużo, bądź więcej.

– Wymiar strat spowodowa-
nych przez suszę w tym roku bę-

dziemy później badać podczas 
wyjść w teren, kiedy będzie już 
widać stan upraw – mówi kierow-
nik Igielski. – Na razie jest zde-
cydowanie za wcześnie, by po-
wiedzieć konkretnie o skali suszy 
i rozmiarach strat. Można jedynie 
prognozować.

Prognozy te nie są najlepsze 
– zauważa kierownik Igielski. 
O ile gminy Kiernozia czy Ko-
cierzew Południowy mają jeszcze 
dość dobre gleby, tak większość 
powiatu to gleby IV-VI katego-
rii, które gorzej zatrzymują wodę 
– na nich rolnicy mogą mieć, nie-
stety, problemy.

Wody Polskie 
też alarmują
Na temat suszy alarmuje też 

Państwowe Gospodarstwo Wod-
ne Wody Polskie, które w ofi -
cjalnym komunikacie stwierdza 
„bardzo intensywną suszę atmos-
feryczną i rolniczą” w północno-
-wschodniej części kraju, w tym 

też częściowo w województwie 
łódzkim. 

W przedostatnim tygodniu lu-
tego poprosiliśmy też RZGW 
w Warszawie (pod który podlega 
Zarząd Zlewni w Łowiczu) o oce-
nę sytuacji hydrologicznej w zlew-
ni Bzury. W odpowiedzi rzecznik 
prasowa tej instytucji, Urszula To-
moń, informuje, że obecnie stan 
wody w Bzurze układa się w stre-
fi e stanów średnich, lokalnie wy-
sokich – obserwowanych aktual-
nie na wodowskazie Kwiatkówek 
(Łęczyca). Stany wysokie notowa-
ne są również na dopływach Bzu-
ry – Mrodze i Utracie. Ze względu 
na niewielką powierzchnię zlew-
ni mniejsze cieki reagują szyb-
ciej nawet na niewielkie opady, co 
w kontekście suszy wcale nie jest 
zjawiskiem korzystnym – niska re-
tencja zlewni powoduje, że woda 
szybciej „ucieka”. Po opadach ob-
serwuje się intensywny wzrost sta-
nów wody na Mrodze czy Utracie, 
niestety z reguły krótkotrwały i nie 
zawsze wystarczający do polep-
szenia warunków gruntowo-wod-
nych. 

– Wody Polskie na bieżąco mo-
nitorują sytuację na rzekach, za-
równo pod kątem zapobiegania 
powodzi, jak i suszy – kontynu-
uje Urszula Tomoń. – W ostatnich 
latach obserwujemy zwiększe-
nie częstotliwości zjawisk ekstre-
malnych, coraz rzadziej mamy do 
czynienia ze stanem, który moż-
na uznać za normalny, obserwu-
jemy za to długotrwałe okresy 
suszy, poprzedzielane krótkotrwa-
łymi okresami zjawisk powodzio-
wych. Przyczyną są postępujące 
zmiany klimatyczne, ale również 
zmiana sposobu zagospodarowa-
nia terenów zlewni: zwiększenie 
powierzchni utwardzonych, ob-
szarów skanalizowanych (powo-
dujących szybszy spływ wód) 
i zmniejszenie się powierzchni ob-
szarów retencjonujących wodę, 
jak lasy i mokradła. �

tomASZ
mAtuSiAk

tomasz.matusiak@lowiczanin.info

Pamiętamy 
jednak, jaki 
był poziom 
wody w bzurze 
w latach 
wilgotnych, kiedy 
czymś normalnym 
było jej wylewanie 
się z koryta.

zwykle wiosną te wodowskazy stały w wodzie.
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Aktualności
Wzruszające opowieści
o złotych Godach
w Łowiczu. str. 17

Łowicz | Klub znowu ma pod górę

Pelikan ma zapłacić zaległy podatek 
za pięć ostatnich lat
Zarząd KS Pelikan nie uwzględniał w deklaracji składanej w ratuszu 
w celu naliczenia podatku od nieruchomości naniesień (czyli budowli),  
które pojawiły się na dzierżawionym targowisku miejskim w ostatnich 
latach i nie płacił za nie podatku, wykrył to kontroler Regionalnej Izby 
Obrachunkowej. Ratusz został zobowiązany do doprowadzenia do naprawy 
błędu i domaga się obecnie od klubu ponad 70 tys. zł zaległych płatności. 
Prezes Zbigniew Czerbniak ocenia, że to potężny cios finansowy dla klubu, 
który – jak mówi – ostatnio ma „mocno pod górę”.

Kontrola RIO dotyczyła rozli-
czeń miejskich dotacji w zakre-
sie sportu. Jak powiedział nam 
skarbnik ratusza Arkadiusz Pod-
sędek, kontroler w przypadku KS 
Pelikan postanowił przyjrzeć się 
też, prowadzonej przez klub przy 
współpracy z ratuszem, działalno-
ści gospodarczej i odwiedził tar-
gowisko, które klub udostępnia 
za opłatą handlującym. Okaza-
ło się, że klub w ostatnich latach  
w deklaracjach podatkowych, któ-
re są podstawą do naliczenia po-
datku od nieruchomości wpła-
canej na miejskie konto, nie ujął 
m.in. utwardzonych alei, ogrodze-
nia oraz tablic reklamowych od 
strony ul. Sikorskiego.

Ratusz w protokole pokon-
trolnym został zobowiązany do 
naprawienia nieprawidłowości. 
Naliczona kwota z tego tytułu 
obejmuje okres pięcioletni wraz 
z odsetkami – ponad 70 tys. zł. 
Przedmiotowe naniesienia miesz-
czą się w podatkowej kategorii 
„budowle”, a należny roczny po-
datek za nie to 2 procent ich warto-
ści. Zgodnie z prawem, to podmiot 

prowadzący na dzierżawionym te-
renie miejskim działalność gospo-
darczą, (w tym przypadku) klub 
zobowiązany jest płacić podatek 
za naniesienia do tego służące.

Nikomu nie przyszło  
do głowy
– Dla nas jest to tym bardziej 

kłopotliwe, że wydawało nam się, 

że na początku 2019 roku wyszli-
śmy na prostą. Spłaciliśmy osta-
tecznie miastu dług wynoszą-
cy 448 tys. zł (tytułem zaległych 
dzierżaw za targowisko i za par-
king – przyp. red.) co było dla nas 
poważnym obciążeniem – powie-
dział nam prezes Czebniak. Pod-
kreśla on, że klub nie zalega obec-
nie miastu finansowo, wszystkie 

należności bieżące wpłaca termi-
nowo. Do zaległości podatkowych 
doszło w wyniku niedopatrzenia, 
a nie celowego działania klubu. 
Obecny zarząd składał bowiem 
w ratuszu deklarację podatkową 
identyczną jak poprzedni zarząd, 
nikomu nie przyszło do głowy, 
aby ją uzupełniać o kolejne nanie-
sienia. 

Klub będzie rozmawiać z ratu-
szem w sprawie naliczonych zo-
bowiązań, spłacić ich od ręki, ra-
czej nie będzie w stanie. Zapłatą 
podatku za tablice ogłoszeniowe 
od Sikorskiego obciążeni zostaną 
ich właściciele, pośrednio lub bez-
pośrednio. 

A teraz dojdzie  
jeszcze wiata
Na tym nie koniec. Prezes 

Czerbniak podkreśla, że do kwo-
ty zaległości i odsetek należy doli-
czyć na ten rok kolejną – przeszło 
50 tys. zł – to prawidłowe nalicze-
nie podatku od nieruchomości za 
ten rok. Co ciekawe kwotę tę win-
duje w górę wartość wiaty targo-

wej– podatek z tego tytułu wyno-
si aż 34 tys. zł. Ratusz, inwestując 
w jej budowę 1,7 mln zł. jakby nie 
wziął pod uwagę, przyszłego ob-
ciążenia klubu czy innego dzier-
żawcy. Wiata jest duża, wiele osób 
wskazuje, że mogłaby być skrom-
niejsza i tańsza, przy utrzymaniu 
jej funkcjonalności. Teraz widać, 
że oszczędność leżałaby nie tylko 
w interesie miasta, ale i w interesie 
dzierżawcy. Łącznie w tym roku 
za zaległości podatkowe i z tytułu 
naliczeń bieżących podatku, Peli-
kan ma wpłacić do miejskiej kasy 
127 tys. zł.

Podwyżki  
dla handlujących? 
Na pewno nie teraz
Prezes Pelikana powiedział 

nam, że obecnie nie ma planu, 
aby podnosić opłaty handlującym, 
które na targowisku ustala klub 
(za dzierżawę miejsca pod stoisko 
czy wjazd na targ). – Nie myśli-
my o tym obecnie, na targowisku 
jest jeszcze martwy sezon, oprócz 
tego jako klub musimy zająć się 

własną działalnością, będziemy 
nad tym myśleć później. Wszyst-
kie te działania będziemy jednak 
ustalać z miastem – mówi prezes.

Od skarbnika miasta usłysze-
liśmy, że ponieważ naliczenia dla 
klubu będą znacznym obciąże-
niem, spodziewa się on, że Peli-
kan może wystąpić o umorzenie 
części naliczonego podatku i roz-
łożenie na raty zaległości. Decyzję 
w tej sprawie podejmie burmistrz.

Za sprzątanie też klub 
dostaje pieniądze
RIO miało też zastrzeżenia do 

umów ratusz – KS Pelikan, do-
tyczących targowiska. Jak ustalił 
kontroler, podpisana jest nie tyl-
ko umowa dotycząca dzierżawy. 
Jak się okazuje, zaraz po rozstrzy-
gnięciu przetargu w grudniu 2017 
roku podpisano drugą, kwestio-
nowaną, dotyczy ona bieżącego 
utrzymania targowisku, czyli np. 
sprzątania. Pelikan na jej podsta-
wie dostaje z miasta co miesiąc  
11 tys. zł, rocznie 132 tys. zł. 

Skarbnik ratusza Arkadiusz 
Podsędek w rozmowie z nami 
przyznaje, że umowa ta spowo-
dowała zastrzeżenia z tej przy-
czyny, że najemca prawnie jest 
zobowiązany, na mocy zwy-
kłej umowy dzierżawnej, zadbać  
o dzierżawione mienie tak, aby 
nie dochodziło do pomniejszenia 
jego wartości. Wobec tego płace-
nie klubowi za sprzątanie targo-
wiska wygląda na zakamuflowa-
ną formę dotowania.

Burmistrz Krzysztof Kaliń-
ski, tłumaczy to inaczej – według 
niego jest to wsparcie dzierżawcy  
z powodu rosnących kosztów 
utrzymania targowiska w trakcie 
dzierżawy: wywozu śmieci czy 
opłat za energię elektryczną. Co 
stanie się z tym wsparciem, jesz-
cze nie wiedział gdy z nim na ten 
temat rozmawialiśmy, będzie roz-
mawiał na ten temat z klubem.  tb

REKLAMA

Wiata na targowisku. Gdyby była tańsza, opłata też byłaby niższa.
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Co Z budyNkiem kS PelikAN?
ciągle w zawieszeniu wydaje się 
być kwestia budowy budynku 
zaplecza socjalnego na miejskim 
boisku przy ul. Starzyńskiego. 
naczelnik wydziału inwestycji  
i Remontów w ratuszu Grzegorz 
Pełka powiedział nam, że jest 
szansa na dofinansowanie 
inwestycji z programu „Sportowa 
Polska” Ministerstwa Sportu. 
wsparcie miałoby wynieść  
25-28% kosztów kwalifikowanych.  
to przy wartości inwestycji  
– blisko 4 mln zł, nie jest dużo, ale 
jeżeli budynek zostałby wynajęty 
klubowi z uwzględnieniem 

czynszu rynkowego to miasto 
miałoby możliwość odliczenia od 
wartości inwestycji 23% podatku 
VAt. wynajęcie jednak budynku  
o pow. 900 m² klubowi po cenach 
rynkowych, może oznaczać 
koszt w wysokości kilkunastu 
tysięcy złotych miesięcznie. 
dlatego w ratuszu rozważane 
ma być zwiększenie dotacji 
dla Pelikana, aby wyrównać 
poniesione w straty. Radny 
Robert wójcik mówi jednak, że 
to wątpliwe rozwiązanie, bo to co 
miasto zaoszczędzi – wyda na 
zwiększoną dotację. tb
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Łowicz | wikliniarze z całego kraju spotkali się w szkole, w której uczyli się fachu

Wiklina – coś więcej niż hobby
Kupują ją w snopkach. Niektóre mają 80 cm wysokości, inne ponad metr, 
bywają dwumetrowe. Może być ciemna, jasna, bywa purpurowa, 
znanych jest kilka odmian: konopianka, amerykanka, migdałkowa, 
wawrzynkowa. Może być okorowana lub nie. Wiklina – młode pędy kilku 
rodzajów wierzby. Plecionkarze, którzy w miniony weekend przyjechali 
do Łowicza, potrafi ą z niej wyplatać cuda, znajdując w tej pracy przyjemność.

Jakub Potasiński z Warszawy 
lubi pracować w swym ogrodzie, 
w którym hoduje topiary – rośli-
ny, którym nadaje wymyślony 
przez siebie kształt. Ma w nim też 
wierzby – i sam próbował, z nie-
złym, jak sam ocenia, skutkiem, 
coś wyplatać. Gdy dowiedział 
się, że w Łowiczu organizowa-
ne są kursy wyplatania z wikliny, 
stwierdził, że chce się tego fachu 
nauczyć, poznać sploty koszykar-
skie. Po 10 latach pracy w kor-
poracji miał już dosyć, na kur-
sie zaś tak mu się podoba (zaczął 
we wrześniu, teraz już właściwie 
kończą), że swą dalszą ścieżkę 
zawodową chce związać z wikli-
ną. Myśli o całych inscenizacjach 
z wikliny, jest zachwycony możli-

wościami, jakie ta roślina stwarza, 
na sobotnie spotkanie przyjechał, 
by spotkać ludzi z kursu i popa-
trzeć na to, co potrafi ą już zro-
bić inni, ci, którzy kursy kończyli 
przed kilku laty.

Bo zajęcia z wyplatania z wikli-
ny organizowane są w szkole wo-
jewódzkiej przy Ułańskiej w Ło-
wiczu od 5 lat, ukończyło je już 
kilkadziesiąt osób. Przyjeżdżają 
z całego kraju. Malwina Wojcie-
chowska z Łodzi ukończyła kurs 
w ubiegłym roku, nie wyplata za-
wodowo, choć to jest kurs zawo-
dowy, ale po prostu lubi to robić. 
– To się przerodziło w pasję 
– mówi z uśmiechem – ale ma 
swoje minusy: w całym domu jest 
wiklina...

Anna Pachnicka z Warszawy 
też wyplata raczej dla samej sie-
bie, dla przyjemności, według 

niej ceny na wyroby z wikliny są 
niskie, popyt taki sobie – ale ra-
dość kilkugodzinnego skupienia 
nad tworzeniem wymyślonej for-
my niewiele zastąpi. Niektóre ko-
szyki robi się dwa dni, inne kilka 
godzin, na formy najprostsze star-
czą dwie godziny. Zaczyna się 
od splecenia wianka, potem ca-
łego dna, do którego mocuje się 
grubsze pręty tworzące osnowę, 
a wokół niej przeplata – na różne 
sposoby – cieńsze witki. – Im są 
dłuższe, tym trudniej jest wyplatać 
– mówi Pachnicka. – Ona się ukła-
da tak jak chce, a nie tak, jak my 
chcemy. Trzeba mieć dużo wpra-
wy i siły w dłoniach, by ją ułożyć. 

Wcześniej trzeba wiklinę na-
moczyć – na 2 godziny jeśli była 
okorowana sucha, a na aż 2 tygo-
dnie, jeśli sucha, ale nie okorowa-
na. Tylko świeżo ściętą, a ścina 

się przed przymrozkami, w listo-
padzie, można uplatać bez mo-
czenia. 

Tworzyć można najrozmaitsze 
przedmioty użytkowe. Na ma-
łej wystawie towarzyszącej so-
botniemu spotkaniu widzieliśmy 
przede wszystkim kosze: gospo-
darcze, piknikowe, do noszenia 
na plecach, wystawowe, wielka-
nocne, w formie beczek, bom-
bek czy donic, obok nich różnych 
kształtów tace, beczkę na bieli-
znę, parasolnik angielski, szka-
tułkę, domek dla kota, wreszcie 
swobodną formę artystyczną za-
tytułowaną „Dusza”. Autorami 
prac były także osoby z Łowi-
cza i okolicy: Julia Kindzierska, 
Krzysztof Zwoliński, Włodzi-
mierz Kocur, Jolanta Palewicz, 
Wanda Bury.

Jolancie Palewicz zawsze po-
dobały się prace z wikliny, któ-
re zdarzało się jej widzieć na tar-
gu. Podobnie Małgorzacie Dałek 
– i gdy dowiedziały się o kursach 
w Łowiczu, zdecydowały się za-
pisać. – Wiklina rośnie nad Bzu-
rą, samemu ją można pozyskać 
– przypomina Jolanta Palewicz. 
Kurs okazał się bardzo wciąga-
jący. – Ma rewelacyjną atmosfe-
rę, nie chce się wychodzić z za-
jęć. Bywało, że siedzieliśmy do 
23-ciej; tworzymy grupę ludzi, 
którzy chcą być ze sobą, tworzyć 
coś razem, choć jesteśmy z róż-
nych kursów. Wiek uczestników 
nie gra tu żadnej roli – dodaje Pa-
lewicz. 

Obie łowiczanki podkreślają, 
że przedmioty, które tworzą, są 
niepowtarzalne. – To jest nasze, 
chcemy tworzyć z serca – mówią. 

– Ręce nie bolą? – pytam. 
– Bolą – opowiadają zgodnie. 
– Ale wszystko mija i zaczyna się 
od nowa. �

Filmik, na którym Jolanta 
Palewicz pokazuje, jak wy-
konać pierwszy splot, obej-
rzycie na naszym portalu Ło-
wiczanin.info.

REKLAMA

Łowicz | Odpowiedzialnych jest niewielu

Wędkarze sprzątali
po wędkarzach
Przez trzy ostatnie soboty 
członkowie Koła Polskiego 
związku Wędkarskiego 
w Łowiczu spotykali się na 
dzierżawionych od miasta 
zbiornikach w kompleksie 
stawów w Mysłakowie, 
aby sprzątnąć śmieci 
pozostawione przez... 
swoich kolegów.

Paweł Godos, który organi-
zował akcję, powiedział nam, 
że mimo zaproszenia na profi lu 
facebookowym koła, które obser-
wuje około 300 osób, w tym więk-
szość spośród 850 jego członków, 
w sobotnich akcjach udział wzięło 
najwięcej 12 osób.

Teren sprzątania był znaczny, 
bo obejmował groble i rosnące 
na nich trzcinowiska wokół trzech 
zbiorników wodnych. 

Efekt trzydniowej akcji to kon-
tener pełen śmieci – plastikowych 
wiader, folii, opakowań po zanę-
tach, jedzeniu, papierów. Węd-
karze usunęli też rozrastające się 
na groblach krzaki i trzciny, tak 

aby ułatwić wędkującym przej-
ście. 

– Takie sprzątania organizuje-
my na mysłakowskich stawach co 
2-3 lata, w zależności od potrzeby. 
Niestety są wśród nas wędkujący, 
którzy nie pamiętają, albo nie chcą 
pamiętać, aby po pobycie nad 
wodą zabrać ze sobą śmieci, któ-
re sami wytworzyli i pozostawiają 
je tam, gdzie wędkowali, albo wci-
skają je w zarośla – mówi z żalem 
Paweł Godos. Ma on jednak na-
dzieję, iż wysprzątane groble będą 
dla części wędkarzy zachętą do 
tego, aby zmienić swoje postępo-
wanie. W końcu wędkowanie po-
winno być przyjemnością. 

Dodał też, że zamówienie 
i wywiezienie jednego kontenera 
śmieci to równowartość około 100 
kg ryb zakupionych w celu zary-
bienia danego akwenu.

Podobne akcje sprzątania 
akwenu dzierżawionego przez 
Okręg PZW Skierniewice, a bę-
dącego pod opieką łowickiego 
koła, przeprowadzane są średnio 
dwa razy w roku na zbiorniku za 
Lasem Miejskim w Łowiczu.  tb

WoJCieCH 
WAliGÓrSki

wojciech.waligorski@lowiczanin.info

małgorzata Dałek, Jolanta Palewicz – i ich koszyki.
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Wiklina potrafi  być zaskakująco 
kolorowa.
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Wędkarze z łowickiego PzW po zakończonym sprzątaniu stawów 
w Mysłakowie. za nim widać worki z zebranymi śmieciami.
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REKLAMA

Podatki | doradza dr Anna Leszczyńska z kancelarii Aneks w łowiczu

Zapłata rocznego podatku inaczej niż dotychczas
Przedsiębiorcy zdążyli się już 

przyzwyczaić do sytuacji, że od 
początku 2020 r zobowiązania po-
datkowe z tytułu PIT, VAT, CIT 
muszą płacić na indywidualnie 
wygenerowany dla siebie mikora-
chunek. 

Podobna sytuacja dotyczyć 
będzie osób zatrudnionych na 
etacie, a także wykonujących 
umowy zlecenie czy dzieło, roz-
liczających się na PIT-37. W sy-
tuacji wystąpienia niedopłaty  
w podatku, brakującą kwotę po-
datku będą zobowiązani wpłacić 
na mikrorachunek podatkowy.

Czym jest 
mikrorachunek ?
Mikrorachunek to numer ra-

chunku bankowego indywidual-
ny dla każdego podatnika, a co za 
tym idzie, każdy podatnik będzie 
wpłacał podatek na numer konta 
przypisany tylko jemu. Minister-
stwo Finansów utworzyło indywi-
dualny rachunek dla każdej osoby 
posiadającej NIP lub PESEL.

Wygenerowany numer mikro-
rachunku powinien składać się  

z następujących elementów (patrz 
rysunek).

Dotychczasowe rachunki urzę-
dów skarbowych, na które do-
konywane były płatności m.in. 
za PIT były aktywne do dnia 31 
grudnia 2019 r. Od nowego roku 
wpłaty należy dokonywać już na 
własny rachunek podatkowy. Nu-
mer ten można sprawdzić na stro-
nie Ministerstwa Finansów, gdzie 
dostępny jest generator mikro-
rachunku podatkowego: https://
www.podatki.gov.pl/generator-
-mikrorachunku-podatkowego/. 

W tym celu należy podać swój 
numer PESEL. Numer ten można 
sprawdzić również w dowolnym 
urzędzie skarbowym.

Ministerstwo Finansów ostrze-
ga przed mailowymi lub sms-
-owymi ofertami założenia mi-
krorachunku, gdyż działania takie 
mogą okazać się próbą wyłudze-
nia danych osobowych. Admi-
nistracja skarbowa nie wysyła 
również smsów dotyczących za-
ległości na mikrorachunku podat-
kowym. Wiadomości tego typu 
zawierają link, którego otwar-

cie może być niebezpieczne. Po-
zostałe podatki, m.in. podatek 
od czynności cywilnoprawnych 
– bez zmian należy regulować  
w dotychczasowy sposób, tj. na 
rachunki bankowe urzędów skar-
bowych.

Zwrot nadpłat w podatkach bę-
dzie dokonywany na dotychcza-
sowych zasadach tj. na rachunki 
bankowe zgłoszone przez Podat-
ników do Urzędu Skarbowego. 

dr Anna Leszczyńska
Kancelaria Podatkowa Aneks

w Łowiczu

Łowicz | Polski związek wędkarski

Zebranie sprawozdawcze w sobotę
W sobotę, 7 marca o godz. 

15.30 w sali Ochotniczej Straży 
Pożarnej w Łowiczu rozpocznie 
się doroczne spotkanie sprawoz-
dawcze koła Polskiego Związku 

Wędkarskiego w Łowiczu. W cza-
sie zebrania zostaną przedstawio-
ne sprawozdania finansowe i z za-
rybiania za miniony rok, będą też 
omówione plany na rok obecny. tb

Gmina Łyszkowice | SP w Kalenicach 

Pękł komin w szkole 
Około 3 godzin trwało 
zabezpieczenia pękniętego 
komina w Szkole 
Podstawowej w Kalenicach.

Działania przeprowadzone 26 
lutego polegały na założeniu sta-
lowej obejmy wokół komina. 
Prowadzili je pracownik Urzędu 
Gminy w Łyszkowicach, posiada-
jący uprawnienia do prowadzenia 
robót na wysokości oraz trzech ra-
towników z JRG w Łowiczu. 

Ratownicy zostali tam wezwani 
do pomocy, ponieważ pracę nale-
żało wykonać na wysokości około 
10 metrów na ziemią, korzystając 
z podnośnika. 

Był to tradycyjny, murowany 
z cegły komin. Jak nam powie-
działa dyrektor placówki, Urszu-
la Kotynia-Markus, pękniecie 
nastąpiło na skutek czynników 
atmosferycznych. Miało długość 
około 2 metrów i było widocz-
ne z dołu. Konieczne było zabez-
pieczenie komina. Sposób na-
prawy konsultowała z władzami 
gminy. Następnego dnia komi-
niarz dokonał przeglądu komina 
i nie miał do niego zastrzeżeń. 
– Myślę, że temat jest zamknię-
ty – powiedziała dyrektor pytana 
o to, czy komin będzie wymagał 
jeszcze przeprowadzenia jakichś 
prac.  mwk
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mikrorachunek podatkowy składa się z 26 znaków.
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Fotoreportaż
Łowicz, zduny i Bolimów | Pobiegli „tropem wilczym”

Biegają, by przetrwała pamięć
Około 270 zawodników  
w Zdunach,  
200 w Łowiczu  
i 150 w Bolimowie 
wzięło udział  
w tegorocznych biegach 
„Tropem Wilczym”.  
To świadczy o tym,  
że z roku na rok cieszą 
się one coraz większą 
popularnością. Biegają 
już nie tylko wielbiciele 
tego sportu, ale też całe 
rodziny z dziećmi – także 
tymi w wózkach. 

Obie imprezy dawały swoim 
uczestnikom możliwość pobie-
gnięcia na dystansie honorowym 
1963 m – to symboliczna odle-
głość, nawiązująca do roku, w któ-
rym został zamordowany ostatni 
partyzant podziemia antykomu-
nistycznego – Józef Franczak, 
pseudonim „Lalek”. Dla bardziej 
wprawionych biegaczy przygoto-
wano też dłuższe dystanse, które 
wynosiły: 5 km w Łowiczu i 4 km 
w Zdunach.

Łowicki bieg na 5 km okazał 
się świetną opcją dla 30-osobowej 
ekipy zawodników z klubu Run-
ning OSP Polesie na czele z pre-
zes Teresą Antos Richoz. Część  
z nich zamierzała wrócić pie-
szo do swoich domów w Polesiu,  
lecz nie ma co się dziwić – zwykle 
biegają po 10 km.

Z kolei wspierające imprezę  
od początku Stowarzyszenie Hi-
storyczne im. 10 Pułku Piechoty 
podzieliło swoje siły, dzięki cze-
mu miało swoich zawodników  

na biegach w Łowiczu, Zdunach  
i Bolimowie.

Pierwszy na mecie łowickie-
go biegu na dystansie honoro-
wym zameldował się Rafał Pa-

jąk ze Skierniewic. – Pierwszy 
raz jestem w Łowiczu na biegu 
„Tropem Wilczym”, wcześniej 
biegałem w innych miastach – po-
wiedział w rozmowie z nami. Za-
wodnik od 4 lat trenuje bieganie, 
tygodniowo pokonuje około 100 
km. Bieg na dystansie niespeł-
na 1963 m potraktował jako roz-
grzewkę przed biegiem głównym.

– To jest taka inicjatywa, która 
naprawdę nam się podoba. Naj-
ważniejsza jest tu pamięć, którą 
trzeba pielęgnować – mówili nam 
Katarzyna Miziołek, Andrzej Mu-
ras i Agnieszka Misiak z Łowi-
cza, wszyscy biegli „Tropem Wil-
czym” już po raz kolejny.

W Zdunach  
z marszałkiem
Z dużym rozmachem została 

zorganizowana druga edycja im-
prezy biegowej upamiętniająca 
Żołnierzy Wyklętych w Zdunach. 
Gościem honorowym wydarzenia 
był marszałek województwa łódz-
kiego Grzegorz Schreiber.

Atrakcją biegów z pewnością 
okazała się asysta konna, którą 
utworzono na koniach ze Stowa-
rzyszenia „Karino” i należących 
do szkoły w Zduńskiej Dąbrowie. 

Z kolei Stowarzyszenie Miłośni-
ków Starej Motoryzacji i Maszyn 
Rolniczych „Retro – Łowiczanka” 
przygotowało dla zawodników po-
częstunek grochówką z wojsko-
wego kotła. – Wystarczy na 400, 
a może nawet na 500 porcji – sza-
cowali.

W biegu na dystansie honoro-
wym I miejsce zajął i tym samym 
powtórzył swój sukces sprzed 
roku Jakub Wódka, uczeń II LO 
w Łowiczu. – Na co dzień szko-
ła, a po szkole ostro biegam wie-
czorem. Codziennie staram się 
po 4 km i – jak widać – są efekty  
– mówił o swoich przygotowa-
niach do startu.

– Ja biegnę po raz pierwszy,  
w tamtym roku nie biegłam, tyl-
ko stałam na mecie i kibicowałam  
– powiedziała nam Anna Koła-
czek, która biegła razem ze swo-
ją koleżanką z klasy Kingą Kwiat-
kowską. – Biegniemy, żeby było 
fajnie i żeby były fajne wspomnie-
nia – dodała.

W biegu „Tropem Wilczym” 
brała też udział rodzina Guzków 
ze Zdun: pan Marcin z żoną Ali-
cją oraz 9-letnią córką oraz nieco 
ponad roczną Alicją, którą wieź-
li w wózku i wcale nie był to jej 

debiut na imprezie biegowej.  
– W tamtym roku była po raz 
pierwszy, miała wtedy 6 tygodni  
– wspominają rodzice.

– Trzeba uczcić poległych żoł-
nierzy, tym bardziej, że jest to po-
wiązane z aktywnością fizyczną 
– powiedział w rozmowie z nami 
pan Marcin. 

bolimów:  
startujących więcej  
niż pakietów
Około 150 osób wzięło udział 

w biegu w Bolimowie, zorganizo-
wanym wokół jeziora powyrobi-
skowego przy żwirowni. Pogoda 
była rewelacyjna, więc chętnych 
nie brakowało. Jak powiedzia-
ła nam szefowa bolimowskiego 
GOK Karolina Przyżycka, orga-
nizatorzy otrzymali 110 pakie-
tów startowych, te rozeszły się  
w trzy dni, ale biegnących było 
więcej, około 150 osób. W pa-
kiecie, tak jak wszędzie w Polsce, 
otrzymywali m.in. koszulkę z wi-
zerunkiem jednego z Żołnierzy 
Wyklętych i medal – przygotowa-
ne przez Fundację Wolność i De-
mokracja z Warszawy. 

Inne medale, lokalne, bolimow-
skie, przygotowało dla najstar-
szego i najmłodszego uczestnika 
biegu, a także dla najliczniejszej 
rodziny małżeństwo Doroty i Paw-
ła Aftewiczów z warsztatu garn-
carskiego Konopczyńskich. Tą 
najliczniejszą okazała się rodzina 
państwa Potempa z Jasionnej. In-
nych licznych grup też nie brako-
wało (patrz fotografia).

Dla biegnących grochówkę 
przygotowały panie z Koła Go-
spodyń Wiejskich w Sierzcho-
wie, one też oferowały ciasto. Po 
biegu w wodach jeziora zanurzy-
li się panowie z lokalnego środo-
wiska morsów. Przygotowano też 
ognisko. Zastępca wójta Patryk 
Kołosowski mówił przed startem,  
że cieszy się, iż wśród uczest-
ników widzi te same twarze co 
przed rokiem, a obok nich wiele 
nowych.  aa, wal

W ŁoWiCZu Nikt NA trASie Nie odPuSZCZAŁ 
w biegu na 5 km najszybszą 
w gronie pań okazała się 
łowiczanka urszula Przygoda 
z wynikiem 21:01 min,  
druga do mety dobiegła 
Sylwia Ambroziak (23:11),  
a trzecia była Karolina 
zagawa (25:48). w rywalizacji 
panów świetnie spisał się 
Jakub Szram, który wygrał 
z czasem 18:01, drugi był 

tomasz Kunikowski (18:10), 
a trzeci Rafał Pająk (18:18). 
na krótszym dystansie (4 km) 
w rywalizacji pań triumfowała 
Julia Szymkowicz z czasem 
7:34, druga była Amelia 
Stępiniewska (9:13),  
a trzecia Agata Strugińska 
(9:33). wśród panów wygrał 
Rafał Pająk z wynikiem 6:13, 
drugi na metę dotarł  

tomasz Lus (6:31), a trzeci 
Bartłomiej mitek (6:32).
Medale i puchary najlepszym 
zawodnikom wręczali: starosta 
łowicki Marcin Kosiorek,  
kpt. Paweł dutkowski  
z 37. dywizjonu Rakietowego 
Obrony Powietrznej  
w Sochaczewie oraz Jacek 
wiśniewski –  przewodniczący 
Rady Miejskiej. zł

W Bolimowie biegli  
w pełnym rynsztunku, także 
dariusz ciszewski z Sokołowa  
i bartosz wawrzyńczak z Grudz, 
obaj członkowie Sh 10 PP.
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Jedną z najliczniejszych grup rodzinno-towarzyskich w bolimowie stanowiła grupa państwa Sabatowskich 
z Kolonii bolimowskiej: pani dorota i Robert z córkami Sylwią, Moniką i Anią, siostrą doroty Ewą długosz 
z synem danielem i córką Olą oraz chłopakami Sylwii i Ani – Michałem Konopczyńskim i Kamilem wylotem.
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Anna Kołaczek i Kinga Kwiatkowska są koleżankami z klasy.  
w biegu „tropem wilczym” w zdunach wzięły udział,  
by aktywnie spędzić niedzielę i mieć dobre wspomnienia. 
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Atrakcją biegów w zdunach okazała się asysta konna,  
którą utworzono na koniach ze Stowarzyszenia „Karino”  
i należących do szkoły w zduńskiej dąbrowie. 
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Radość z finiszu, po pokonaniu dystansu honorowego w zdunach. 
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Jan Dałek i Krystian Cipiński na chwilę przed startem w łowickim biegu 
„tropem wilczym” mieli dobre humory. 

fO
t.

 A
G

n
iE

S
zK

A
 A

n
tO

S
iE

w
ic

z

Łowicki bieg na 5 km okazał się świetną opcją dla 30-osobowej ekipy z klubu Running OSP Polesie.
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Łowicz | złote Gody 8 par małżeńskich

Gdy jest się ze sobą 50 lat – i więcej
Małżonkowie, którzy przeżyli ze sobą 50 lat  
i więcej, świętowali w sobotę 29 lutego  
jubileusz Złotych Godów w łowickim ratuszu.  
Podczas tej uroczystości wspominali początki 
swojej miłości i lata spędzone razem,  
a nawet dali się porwać do tańca.

Jubileusz małżeństwa świę-
towali: Barbara i Tadeusz Pasi-
kowscy, Stanisława i Sławomir 
Burzykowscy, Zofia i Stanisław 
Marczakowie, Maria i Mieczy-
sław Kołaczkowie, Stanisława  
i Stanisław Głowaccy, Stanisła-
wa i Jerzy Okraskowie, Leokadia 
i Roman Kurkowie oraz Wanda  
i Witold Majowie. 

Ci ostatni rozbawili publicz-
ność, gdy wyszło na jaw, że po-
znali się dzięki wyjątkowo 
sprzyjającym okolicznościom: 
mieszkali przy sąsiednich ulicach, 
a ich nazwiska miały ze sobą wie-
le wspólnego – Maj i Czerwiec. 
Obydwoje pochodzą z Głowna 
i tam też wzięli ślub. Z racji za-
trudnienia w zakładach „Syntex” 
otrzymali mieszkanie służbowe, 
dlatego zdecydowali się na prze-
prowadzkę do Łowicza. Są ro-
dzicami Anny i Andrzeja, od któ-
rych doczekali się wnucząt Witka 
i Mai. – Nasze życie przebiegało 
bez nadzwyczajnych wydarzeń, 
zwiedziliśmy Polskę i nie tylko, 
często wyjeżdżamy do sanato-
rium, bo niestety nasze zdrowie 
wymaga „wspomagania” – przy-
znają małżonkowie. Aby posze-
rzyć swoją wiedzę, uczestniczą  
w zajęciach Łowickiego Uniwer-
sytetu Trzeciego Wieku. 

małżonkowie  
z najdłuższym stażem
Dla większość małżeństw był 

to jubileusz Złotych Godów, jed-
nak pośród jubilatów byli państwo 
Barbara i Tadeusz Pasikowscy, 
którzy małżeństwem są już od 61 
lat. – Poznaliśmy się na zabawie  

w Piotrowicach, w świetlicy wiej-
skiej dawnego POM-u, gdzie pra-
cował od 1953 roku mój mąż 
– opowiadała pani Barbara. Do 
nowo wybudowanego domu jed-
norodzinnego w Łowiczu prze-
prowadzili się w 1974 roku.  
– Obecnie jesteśmy szczęśliwymi 
emerytami w tzw. domu z ogród-
kiem. Mamy dwóch dorosłych 
wnuków i prawnuków. Cieszymy 
się każdą chwilą wspólnie spędzo-
ną z rodziną, oby tak dalej – życzą 
sobie małżonkowie.

Poznali się na zabawie
Zabawa taneczna była też miej-

scem pierwszego spotkania Zofii 
i Stanisława Marczaków, którzy 
poznali się w 1966 roku, a 3 lata 
później pobrali się w kościele Św. 
Ducha w Łowiczu. Wspólnie za-
mieszkali w Łowiczu, tu urodzi-
ły się ich dzieci, zaś teraz mogą 
się już cieszyć trojgiem wnucząt. 
Po ukończeniu Szkoły Rolniczej  
w Zduńskiej Dąbrowie pani Zofia 
podjęła pracę jako zootechnik, zaś 
jej mąż uzyskał papiery mistrzow-
skie w murarstwie. – Miłością 

mojego męża, oczywiście zaraz 
po mnie, była jego praca – żartuje 
sobie pani Zofia. – Gdyby zebrać 
domy, które wybudował w czasie 
swojej aktywności zawodowej, to 
powstałaby cała wieś – przyznaje 
małżonka. 

Jej pasją zaś od zawsze były 
kwiaty i tak zostało do dziś. Wraz 
z mężem zajmuje się prowadze-
niem ogródka, w którym kwitną 
kwiaty. Bardzo lubi też gotować 
i przygotowywać pyszne potrawy 
dla swoich bliskich, którzy mó-
wią, że powinna otworzyć wła-
sną restaurację. Jej specjalnością 
są pierogi i paszteciki. – 50 lat to 
naprawdę długi czas. Jesteśmy 
dumni z tego, że nam się udało 
go przeżyć razem, mimo wzlotów  
i upadków, bo codzienne bycie ze 
sobą to też codzienna praca i co-
dzienne „docieranie się” wciąż  
od nowa – są zgodni. Przyjaźń, 
zrozumienie, rozmowa, podobne 
zainteresowania i spędzanie ra-
zem czasu są ich sprawdzoną re-
ceptą na kolejne szczęśliwe lata.

Również na zabawie tanecznej, 
ale w Bocheniu, poznali się pań-

stwo Stanisława i Sławomir Bu-
rzykowscy. Ślub wzięli 3 sierpnia 
1969 roku, a żeby tradycji stało 
się zadość, odbyło się huczne we-
sele. Owocem ich miłości są syn 
Dariusz i córka Magdalena, dzięki 
którym mają 3 wspaniałych wnu-
ków w wieku 17, 22 i 25 lat.

te historie  
napisało życie 
Maria i Mieczysław Kołaczko-

wie pochodzą oboje z gminy Chą-
śno. Po 2 latach znajomości pod-
jęli decyzję o ślubie. Na swoje 
wesele zaprosili 150 gości, a przy-
jęcie odbyło się – jak to w tam-
tych czasach bywało – w stodole.  
Po ślubie zamieszkali u rodziców 
w Chąśnie. Wkrótce urodziła się 
im pierwsza córka Marzena, mają 
też syna Waldemara i córkę Ewę. 

Owocem ciężkiej pracy mał-
żonków było zakupienie działki 
budowlanej w Łowiczu, na której 
zaczęli stawiać swój wymarzo-
ny dom. Na ten cel przeznacza-
li wszystkie zarobione pieniądze, 
zaś większość robót wykonywa-
li samodzielnie. W 1975 roku za-

mieszkali wreszcie w Łowiczu. 
Budynek nie był jeszcze wykoń-
czony, ale bardzo się cieszyli,  
że mają własny dom. 

– Tak jak u większości mał-
żeństw: czasem bywały gorsze,  
a czasem lepsze chwile. Szczęśli-
wie przetrwaliśmy jedne i drugie 
– przyznają. Radością ich życia 
są dzieci i wnuki, których mają aż 
ośmioro, zaś najstarszy z nich jest 
już żonaty. 

Pani Stanisława po szkole za-
trudniła się w Gminnej Spółdziel-
ni Samopomoc Chłopska w Bie-
lawach. Pracowała w restauracji 
jako bufetowa, gdy poznała męża 
– Stanisława, z którym wzięła ślub 
w parafii w Bielawach. Państwo 
Głowaccy zamieszkali w domu 
jednorodzinny na łowickim Zato-
rzu i wychowali córkę Agnieszkę. 
Obecnie oboje są na emeryturze, 
mają dwoje wnuków i prawnu-
ków, pomagają w ich wycho-
waniu. Pan Stanisław był swego 
czasu zapalonym myśliwym, zaś 
teraz – jak podkreśla burmistrz  
– uczestniczy we wszystkich ze-
braniach na swoim osiedlu.

miłość spotkali  
w pociągu
Stanisława i Jerzy Okraskowie 

lubią wspominać młodzieńcze 
lata, kiedy nawiązywali pierwsze 
przyjaźnie i rodziła się ich miłość. 
– Gdy wracamy w swojej pamięci 
50 lat wstecz, wszystko powraca, 
a najbardziej moment pierwszego 
spotkania, które miało miejsce na 
zwykłej, sobotniej zabawie. Kie-
dy się poznaliśmy, żadne z nas 
nie wiedziało jak jedno spotkanie 
zmieni nasze życie – opowiada-
ją. Właśnie mija pół wieku odkąd 
są razem, a przez te lata stworzy-
li szczęśliwą rodzinę – mają cór-
kę Beatę i syna Mariusza, a także 
czworo wnucząt, bez których nie 
wyobrażają sobie życia.

W dość nietypowych okolicz-
nościach, bo w pociągu relacji 
Warszawa – Wrocław, poznali się 
państwo Leokadia i Roman Kur-
kowie. Pani Leokadia pracowa-
ła w zakładach Syntex, a jej mąż  
na PKP. Mają troje dzieci, któ-
re mają już swoje rodziny. – My 
cieszymy się, że mamy sześcioro 
wnucząt, dwoje z nich jest studen-
tami – przyznają. 50 wspólnych lat 
szybko im minęło.

Pary ruszyły do tańca
Burmistrz Krzysztof Kaliński 

mówił, że Złote Gody są jedną  
z najpiękniejszych uroczystości 
obchodzonych w ratuszu. Pary zo-
stały udekorowane medalami za 
długoletnie pożycie małżeńskie, 
które przyznaje prezydent RP.

Dla jubilatów wystąpił chór 
Klubu Seniora „Radość”, śpiewa-
no na ich cześć „Sto lat!” i wznie-
siono toast lampką szampana.  
W tych wyjątkowych chwilach 
towarzyszyły im rodziny, które 
licznie przybyły do ratusza. Pod-
czas gdy chór występował ze swo-
im koncertem, burmistrz zachęcił 
pary do wyjścia na parkiet, a na-
wet sam poprosił do tańca jedną 
z jubilatek – Marię Kołaczek. aa 

Pary małżeńskie pozują do wspólnego zdjęcia z uroczystości złotych Godów w ratuszu. 
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Bednary-Kolonia | bal Seniora

W trosce o bezpieczeństwo
Ciepły poczęstunek, wystę-

py wokalne, pokazy artystyczne,  
a na deser spotkanie z policjan-
tami – takie atrakcje czekały  
na mieszkańców miejscowości 
Bednary-Kolonia podczas dorocz-
nego Balu Seniora.

Wydarzenie odbyło się w nie-
dzielę, 23 lutego, w sali OSP. Tym 
razem, oprócz tradycyjnej części 
muzycznej połączonej z wystę-
pami utalentowanych przedsta-
wicieli „Studia Piosenki”, zadba-
no o bezpieczeństwo najstarszych 
mieszkańców gminy. Wszystko to 
za sprawą prelekcji na temat za-
grożeń, jakie czyhają na osoby 
starsze. Poprowadzili ją dzielni-

cowi, którzy opowiedzieli o meto-
dach działań oszustów, m.in. me-
todzie „na wnuczka”.

– Okolica jest spokojna, więc 
zbytnio się nie boimy. Jesteśmy 
świadome tych metod, bo sporo 
się o nich mówi w telewizji. Wia-
domo jednak, że wiedzy na ten te-
mat nigdy dość. Seniorom jest ona 
potrzebna – zauważają pani Anna 
i pani Irena, świętujące seniorki.

W trakcie imprezy uczestnicy 
wysłuchali również pogadanki pt.: 
„Czad – cichy zabójca”. Niektó-
rzy z nich wyszli z balu z nowymi 
czujnikami, które pomogą zadbać 
o bezpieczeństwo w przyszłości. 
 aw

Seniorzy licznie przybyli na doroczny bal. 
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codzienne bycie  
ze sobą to też 
codzienna praca  
i codzienne 
„docieranie się”  
wciąż od nowa.
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Tytus Zembowicz (1941-2018) – cz. I
Tytus Zembowicz urodził się 

8 marca 1941 roku w Łowiczu. 
Jego ojciec, Andrzej, był rzemieśl-
nikiem, prowadził samodzielny 
zakład, w którym zajmował się 
powroźnictwem. Matka Helena 
prowadziła dom. 

W 1947 roku Tytus rozpoczął 
naukę w Szkole Podstawowej 
nr 3 w Łowiczu, którą ukończył 
w 1954 roku. Następnie uczył się 
w Liceum Ogólnokształcącym 
w Łowiczu. 

W latach 1960-1962 kontynu-
ował naukę w Studium Nauczy-
cielskim w Piotrkowie Trybunal-
skim, na wydziale matematyki. 
W 1985 roku ukończył Wyższą 
Szkołę Pedagogiczną w Często-
chowie – również na wydziale 
matematyki. 

Przez lata pracy w zawodzie 
nauczyciela związany był m.in. 
ze szkołami w Dąbkowicach Dol-
nych, Otolicach, Bobrownikach 
i Stachlewie. Najdłużej jednak, bo 

przez ponad 20 lat, uczył w Szko-
le Podstawowej w Kocierzewie 
Południowym. Pracował w niej 
aż do przejścia na emeryturę 
w 1998 roku. 

Za swoją pracę otrzymał Zło-
ty Krzyż Zasługi ZNP, Nagrodę 
Ministra Oświaty i Wychowania 
II stopnia oraz Nagrodę Kurato-
ra Oświaty w Skierniewicach. 
Uchwałą Rady Państwa za 20-let-
nią wyróżniającą się pracę peda-
gogiczną został odznaczony Zło-
tym Krzyżem Zasługi. 

15 sierpnia 1965 roku pobrał 
się z Janiną, z którą ma dwie córki 
Julitę i Katarzynę – żadna z nich 
nie mieszka obecnie w Łowiczu. 
Żona natomiast zmarła wcześniej 
niż Tytus. 

Wicedyrektor 
„mimo woli” 
1 września 1985 roku rozpo-

czął pełnienie funkcji zastępcy 
dyrektora w Szkole Podstawowej 

w Kocierzewie, choć – co bar-
dzo ciekawe – nie chciał przyjąć 
tej propozycji, jednak kategorycz-
nie nie zgodził się na to ówczesny 
dyrektor. 

– Tytus był człowiekiem, któ-
ry nie zabiegał o prestiż i nie in-
teresowały go stanowiska – mówi 
nam nauczycielka edukacji wcze-
snoszkolnej Halina Pięta. 

W dokumentach szkolnych za-
chowało się nawet pismo, w któ-
rym Tytus Zembowicz prosi dy-
rektora o zwolnienie z funkcji 
swojego zastępcy, ponieważ praca 
w takim w charakterze „nie daje 
mu zadowolenia”, gdyż najlepiej 
czuję się w roli nauczyciela i wy-
chowawcy, w pracy z młodzie-
żą. W odpowiedzi dyrektor pisze: 
„Absolutnie nie wyrażam zgody 
na zwolnienie kolegi Tytusa Ze-
mbowicza z funkcji wicedyrek-
tora”. – Z tego wynika, że był su-
per zastępcą! – mówi nam obecna 
dyrektor szkoły Agnieszka Mali-

szewska, niegdyś również uczen-
nica Tytusa Zembowicza. 

Pełniąca w tym czasie funkcję 
gminnego inspektora oświaty Lu-
cyna Pałka wysoko ocenia jego 
pracę i zaangażowanie w sprawy 
szkoły. – Dużą pomocą służył mi 
w sprawach gospodarczych, przy 
remoncie i rozbudowie szkoły, 
jednak zawsze wolał pracę bezpo-
średnio z młodzieżą – przyznaje. 

– Uczył mnie w klasie VII 
i VIII matematyki, a później przy-
szłam do pracy i okazało się, 
że pan Zembowicz jest moim ko-
legą z pracy, a przez pewien czas 
był nawet zastępcą dyrektora, czy-
li moim przełożonym – opowiada 

WSPomNieNiA | POzOStAną w nASzEJ PAMięcioDeSzLi oD NAS | 20.02.2020 – 1.03.2020

 20 lutego: Julianna 
charążka, l.88; Leon Kot, l.81; 
Stanisław Górczyński, l.55; 
Elżbieta wanda Jędrzejczak, 
l.67; Stanisław Śmiałkowski, 
l.90; wanda Maria Krawczyk, 
l.79; Andrzej chrabański, l.66.

 21 lutego: Jan Kordialik, 
l.70; bogdan Grzelak, l.83.

 22 lutego: 
Stanisław białas, l.84; 
Kazimierz Piestrzeniewicz, l.81.

 25 lutego: Krzysztof 

Adamas, l.52; 
Marianna wójcik, l.72.

 26 lutego: Stanisława 
Janicka, l.89; Krzysztof Kuś, 
l.66; Jerzy Legat, l.78.

 28 lutego: 
Krystyna zakrzewska, l.73; 
Aniela Śniadała, l.91.

 29 lutego: 
barbara Kostrzewa, l.85; 
Krystyna Aniszewska, l.72.

 1 marca: 
Mirosław Sobierajski, l.59.

REKLAMA

REKLAMA

tytus zembowicz był 
nauczycielem matematyki 
związanym z wieloma 
szkołami na terenie 
powiatu łowickiego 
i wicedyrektorem 
Szkoły Podstawowej 
w Kocierzewie Południowym. 
Jego wielką pasją było 
kolarstwo, dlatego wstąpił 
do PttK i jednocześnie 
do Klubu turystyki Kolarskiej 
„Szprycha”, z którym 
przemierzył na rowerze 
tysiące kilometrów. 

  � tytus zembowicz 
(1941-2018)

zdjęcie klasowe z 1991 roku. wychowawcą klasy 8 był tytus zembowicz. 
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Przemysłów – Łowicz | Ocalony album

Z krzyżem w Sejmie, 
w pasiakach w Rzymie

Oprawiony w sukno z łowickie-
go wełniaka przedwojenny album 
fotografi i, gromadzonych przez 
działaczkę ówczesnego Koła Zie-
mianek Łowickich Magdalenę 
Urbanek z Przemysłowa, trafi ł 
w bezpieczne miejsce: do łowic-
kiego oddziału Archiwum Pań-
stwowego w Warszawie. Prze-
kazali go w sobotę, podczas 
promocji najnowszego tomu 
Roczników Łowickich, licz-
nie przybyli członkowie rodziny 
Urbankowej, wśród nich wnuk 
Marian Urbanek z Warszawy 
i wnuczki: Zofi a Kołaczek z Wy-
borowa i Eugenia Wierzbińska ze 
Złakowa Borowego. 

Promocja Roczników była do-
brą okazją, bo zamieszczono 
w nim artykuł o Magdalenie 
Urbanek napisany przez jej sio-
strzenicę Krystynę Gaczyńską. 
Jak nam mówi kierownik archi-
wum Marek Wojtylak, album 
ocalał dzięki Mieczysławowi 
Anyszce z Retek, który namó-
wił obecnego właściciela starego, 
niezamieszkałego obecnie domu 
Urbanków, by dokładnie przejrzeć 
jego zawartość właśnie pod kątem 

historycznych pamiątek. Album 
leżał w starej komodzie, właściciel 
udzielił Anyszce zgody na skano-
wanie zdjęć, a rodzina ostatecz-
nie zdecydowała się oddać orygi-
nał do archiwum. Marek Wojtylak 
zapowiada przeprowadzenie prac 
konserwatorskich.

Zdjęcia są cenne, przedstawiają 
głównie osoby z rodzin Urbanków 
i Gasików z lat 20. i 30., ale nie tyl-
ko: także np. delegację Koła Zie-
mianek Łowickich, która w 1919 
roku zawiozła do Sejmu krzyż, 
a nawet ujęcia z Rzymu, do-
kąd grupa w pasiakach udała się 
w roku 1925. 

Marek Wojtylak ponawia proś-
bę o zwracanie się do archiwum 
zawsze, gdy w domowych zaka-
markach ktoś odkryje stare, wy-
daje mu się niepotrzebne, doku-
menty czy zdjęcia. Można je do 
archiwum przekazać, ale można 
też uzyskać poradę, jak je prze-
chowywać, by nie niszczały. 

A o bardzo ciekawym XVI to-
mie Roczników, m.in. z artykułem 
o Magdalenie Urbanek, ale także 
np. o Janie Zbudniewku – za ty-
dzień w NŁ.  wal

marek Wojtylak prezentuje cenny nabytek.
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Blanka Gołębiewska,  
ur. 14.02.2020 r., 
godz. 11.50,  
dł. 56 cm, waga 3.700 g,  
córka Karoliny i daniela,  
zam. Jastrzębia.

Nikodem Kossowski,  
ur. 17.02.2020 r.,  
godz. 12.40,  
dł. 55 cm, waga 3.240 g,  
syn Martyny i Kamila,  
zam. łowicz.

Julia maja Grzelak,  
ur. 18.02.2020 r.,  
godz. 2.00,  
dł. 59 cm, waga 3.660 g,  
córka Małgorzaty i dawida,  
zam. Różyce.

Nikodem urbanek,  
ur. 22.02.2020 r.,  
godz. 19.40,  
dł. 53 cm, waga 3.400 g,  
syn Joanny i damiana,  
zam. zduny.

Barbara Nowicka,  
ur. 24.02.2020 r.,  
godz. 3.45,  
dł. 52 cm, waga 3.500 g,  
córka Agaty i Marcina,  
zam. zielkowice.

Kajetan Sylwestrzak,  
ur. 24.02.2020 r.,  
godz. 5.22,  
dł. 57 cm, waga 3.600 g,  
syn Aleksandry i Artura,  
zam. Aleksandrówka.

Religijne | Potęga biblii – część 9.

Objawienie i natchnienie biblijne
Homer i Hezjod, Wergiliusz i Owidiusz oraz wielu innych poetów greckich  
i rzymskich na początku swoich dzieł prosili muzy o natchnienie podczas  
ich tworzenia, aby „rzeczy prawdziwe obwieszczać” („Teogonia”).  
Byli oni przekonani, że bez boskiej pomocy nie będą mogli stworzyć nic 
godnego podziwu. Te inwokacje pokazywały także, że poeta godzi się być 
narzędziem w rękach muz. W Biblii takich próśb w ogóle nie ma.

Świętość Biblii, o której była 
mowa w poprzedniej części cy-
klu, wynika z jej pochodze-
nia. Jej głównym autorem jest 
Bóg. Dlatego Pismo Święte jest 
księgą objawioną, czyli uka-
zującą prawdę o Bogu. Sobór 
Watykański II w „Konstytucji  
o dogmatycznej o Objawieniu 
Bożym” tak naucza: „Spodo-
bało się Bogu w swojej dobroci  
i mądrości objawić siebie same-
go i ujawnić nam tajemnicę woli 
swojej, dzięki której przez Chry-
stusa, Słowo Wcielone, ludzie 
mają dostęp do Ojca w Duchu 

Świętym i stają się uczestnika-
mi Boskiej natury. Przez to za-
tem objawienie Bóg niewidzialny 
w nadmiarze swej miłości zwra-
ca się do ludzi jak do przyjaciół 
i obcuje z nimi, aby ich zaprosić 
do wspólnoty z sobą i przyjąć ich 
do niej. (…) 

Przez objawienie Boże ze-
chciał Bóg ujawnić i oznajmić 
siebie samego i odwieczne posta-
nowienia swej woli o zbawieniu 
ludzi dla uczestnictwa w darach 
Bożych, które przewyższają cał-
kowicie poznanie rozumu ludz-
kiego” (Dei Verbum 2. 6). 

To właśnie wyróżnia Biblię 
jako Księgę świętą od innych pism 
o charakterze religijnym. Przez 
lekturę „Iliady”, „Eneidy”, Talmu-
du albo Koranu ludzie nie mogą 
stać się „uczestnikami Boskiej na-
tury” i wejść do wspólnoty z bó-
stwem, w które wierzą. Nie mogą 
zostać „przyjaciółmi Boga”. Au-
torzy tych dzieł nie mieli bowiem 
czegoś takiego w ogóle na myśli.

Człowiek również jest auto-
rem Biblii. Znajduje to odzwier-
ciedlenie w jej literackiej war-
stwie. Autorzy Starego i Nowego 
Testamentu wykorzystywali swo-

je zdolności pisarskie, sięgali po 
współczesne sobie doświadcze-
nia kulturowe i odwoływali się do 
wiedzy o świecie swoich czasów. 
Dlatego poszczególne księgi bi-
blijne tak bardzo różnią się od sie-
bie pod względem literackim, jak 
i artystycznym.

Pogodzenie autorstwa Bo-
skiego i ludzkiego zapewniło na-
tchnienie. Ponownie warto w tym 
miejscu przywołać nauczanie So-
boru: „Do sporządzenia Ksiąg 
świętych wybrał Bóg ludzi, który-
mi – jako używających własnych 
zdolności i sił – posłużył się, aby 
przy Jego działaniu w nich i przez 
nich, jako prawdziwi autorzy 
przekazali na piśmie to wszyst-
ko i tylko to, co On chciał” (Dei 
Verbum 11). Natchnienia w dłu-
gim procesie powstawania Biblii 
udzielał Duch Święty, „który mó-
wił przez proroków”.

Mówiąc najprościej, Słowo 
Boga „stało się” słowem ludzkim, 
abyśmy mogli Go przez słuchanie 
lub własną lekturę poznać i zrozu-
mieć je oraz dostąpić zbawienia.

Ks. mariusz Szmajdziński

nauczycielka edukacji wczesnosz-
kolnej Anna Wrona. Gdy objął tę 
funkcję, nigdy nie dał odczuć swo-
im współpracownikom by coś się 
zmieniło w relacjach pomiędzy 
nimi – nadal pozostały koleżeń-
skie. 

Nauczyciele dojeżdżający  
z nim autobusem z Łowicza do 
pracy, m.in. Anna Szymańska-
-Nodzak, zapamiętali, że całą dro-
gę od przystanku żartował i opo-
wiadał anegdoty. 

Nauczycielka Teresa Gajek za-
pamiętała z kolei, że Tytus Ze-
mbowicz bardzo troszczył się  
o swoje zdrowie: – Dużo jeździł 
rowerem, jadł obiady na stołówce 
szkolnej i cały czas liczył kalorie. 

Był człowiekiem dużej kul-
tury osobistej, nigdy nie unosił 
się gniewem. Zawsze celebrował  
w szkole Dzień Kobiet. Ponadto 
posiadał dość bogaty księgozbiór, 
często oferował nauczycielom,  
że mogą do niego zajrzeć, by wy-
pożyczyć jakąś książkę. 

Obecna dyrektor szkoły 
Agnieszka Maliszewska wspomi-
na, że Tytus Zembowicz szanował 
pracę nauczycieli z wieloletnim 
stażem i tych dopiero początku-
jących. Z początków swojej pra-
cy pamięta taką sytuację, gdy 
była pewnego dnia na zastępstwie  
z matematyki w klasie VIII. Aku-
rat coś tłumaczyła, gdy wszedł 
pan Zembowicz, więc pomy-

ślała, że to koniec prowadzonej 
przez nią lekcji i chciała usunąć 
się w cień, jednak on powiedział 
„Proszę sobie nie przeszkadzać”  
i kazał jej kontynuować. – Czułam 
się taka wyróżniona, że mam da-
lej prowadzić lekcję – wspomina. 

Z nim nie dało się 
nudzić 
Pracując w szkole w Kocierze-

wie Tytus wraz z innymi nauczy-
cielami angażował się w wypo-
czynek letni i zimowy uczniów. 
Organizował dla młodzieży rajdy 
rowerowe i wędrowne obozy har-
cerskie w różnych rejonach Pol-
ski. Razem z uczniami wyjeżdżał 
na Ogólnopolskie Wiosenne Raj-
dy Górskie organizowane przez 
PTTK w Tarnowie. 

Podczas wspólnych wyjazdów 
„obowiązkiem” każdego uczestni-
ka było zwiedzanie wszystkich na-
potkanych po drodze „cerkiewek” 
– był nimi zafascynowany. Na-
uczyciele – m.in. Marianna Stroń-
ska – wspominają, że jeśli nie było 
można wejść do środka, to chociaż 
trzeba było je obejść dookoła. 

Zimą wielokrotnie współorga-
nizował dla młodzieży kuligi. Nie-
którzy pamiętają też, że w swoim 
prywatnym czasie opiekował się 
trudnym uczniem, którego zaraził 
pasją do kolarstwa.  aa 

dokończenie
w kolejnym numerze

zdjęcie z 1985 roku. nauczyciele ze szkoły w Kocierzewie, od lewej 
górny rząd: Marianna Strońska, Liliana Marzec, Elżbieta Lewandowska, 
Stefania Mularska, bożena zagórowicz, helena wróbel, zofia Opaska, 
danuta Radomska, i dolny rząd halina Pięta , Mieczysław Milczarek 
dyrektor, Maria Milczarek i tytus zembowicz. 

Gabriel marcin Kucharek,  
ur. 26.02.2020 r.,  
godz. 11.55, dł. 58 cm,  
waga 3.600 g,  
syn Sylwii i tomasza,  
zam. wiskiennica Górna.

Wiktoria 
Szachogłuchowicz,  
ur. 26.02.2020 r., godz. 4.05,  
dł. 51 cm, waga 2.580 g,  
córka Katarzyny i tomasza,  
zam. łowicz.

Franciszek zagawa,  
ur. 27.02.2020 r.,  
godz. 3.10,  
dł. 55 cm, waga 3.700 g,  
syn Moniki i Przemysława,  
zam. bełchów.

zuzanna Jaworska,  
ur. 27.02.2020 r., 
godz. 6.35,  
dł. 57 cm, waga 3.900 g,  
córka Pauliny i tomasza,  
zam. nieborów.

zosia Stolarczyk,  
ur. 29.02.2020 r.,  
godz. 6.40,  
dł. 57 cm, waga 3.980 g,  
córka Marzeny i Arkadiusza,  
zam. wygoda.

Laura Sabatowska,  
ur. 1.03.2020 r.,  
godz. 15.15,  
dł. 59 cm, waga 4.320 g,  
córka Elżbiety i Pawła,  
zam. Kolonia bolimowska.

oliwia Czajkowska, 
ur. 28.02.2020 r.,  
godz. 10:35, waga 3620 g, 
wzrost 54 cm,  
córka Marleny i Pawła,  
zam. zabostów duży.

Dzierzgówek | Kolorowy korowód na ulicach

Między tradycją a nowoczesnością 
Kolorowe peruki, 
pomysłowe przebrania  
i maski królowały na ulicach 
Dzierzgówka w ostatnią 
niedzielę karnawału – 23 
lutego. Mieszkańcy gminy 
Nieborów podtrzymali  
w ten sposób piękną 
tradycję zapustów.

Korowód od wielu lat łączy 
społeczność lokalną, pojawiając 
się każdego roku w innej miej-
scowości. Tym razem zapust-
nicy odwiedzali mieszkańców 
Dzierzgówka, błogosławiąc im 
i zapraszając do wspólnej zaba-
wy. Uczestnicy, których tego dnia 
spotkał nasz reporter podkreśla-
li, że w ten sposób wracają do at-
mosfery zapustów z przeszłości  

i dzielą się swoimi wspomnienia-
mi z młodymi, mimo że dziś po-
chód przybiera bardziej formę ko-
rowodu karnawałowego. Przez lata  
w znaczącym stopniu zmieniła się 
bowiem formuła tego wydarzenia. 

– Kiedyś w takim korowodzie 
uczestniczyli jedynie kawalero-
wie, którzy odwiedzając domy 
zbierali datki, mając również na-
dzieję na spotkanie ukochanej. 
Wówczas ofiarowywano jajka. 

Zmieniły się również przebrania. 
Kiedyś wśród postaci pojawia-
li się: turoń, dziady, miś odziany  
w grochowiny i cyganki. Dziś tak-
że sięgamy do tych motywów, ale 
panuje większa swoboda. Wraz 
ze zmianą stylu życia pojawiły się 
nowe postaci, a pochód przybrał 
cechy korowodu karnawałowego 
– powiedziała nam Dorota Sko-
limowska, instruktorka w GOK  
w Bełchowie, która tego dnia wy-
stąpiła w roli Łowiczanki. To-
warzyszył jej Boryna – w tej roli 
podziwialiśmy Jana Pierzankow-
skiego, aktywnego seniora.

Organizatorem wydarzenia był 
GOK w Bełchowie. W pocho-
dzie licznie uczestniczyli miesz-
kańcy gminy Nieborów, w tym 
m.in. dzieci, osoby korzystające  
z usług wspomnianego ośrod-
ka, reprezentanci Klubu Seniora 
„Słoneczko”, a także przedstawi-
ciele zespołu „Bełchowskie Nut-
ki” i orkiestry dętej.  aw

Doroczny korowód widać było z daleka. 
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Amelia Wysocka,  
ur. 2.03.2020 r.,  
godz. 23.45,  
dł. 54 cm, waga 2.900 g, 
córka Katarzyny i Piotra,  
zam. Konstantynów.
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Łowicz | w 210. rocznicę urodzin chopina 

Warszawiacy stworzyli 
niezwykłe widowisko
Niezwykłe widowisko, 
opowiadające o wczesnych 
latach życia Fryderyka 
Chopina, zaprezentowali 
w łowickim muzeum 
uczniowie warszawskich 
szkół muzycznych pod egidą 
Fundacji Kultura i Sztuka. 
Data była nieprzypadkowa 
– w niedzielę 1 marca 
obchodziliśmy 210. rocznicę 
urodzin tego wielkiego 
kompozytora i pianisty. 

Był to dopiero drugi pokaz 
widowiska, które swoją premie-
rę miało 5 lutego w sali Mazo-
wieckiego Instytutu Kultury. 
Większość występujących w nim 
wykonawców uczy się gry na in-
strumentach w Państwowej Wyż-
szej Szkole Muzycznej I St. Nr 1 
im . Oskara Kolberga w Warsza-
wie. Ci, z którymi udało nam się 
porozmawiać, przyznali zgodnie, 
że mniejsza trema towarzyszyła 
im podczas warszawskiej premie-

ry. – Tutaj jest jednak inne miasto, 
ludzie, którzy nie znamy – mówili 
młodzi muzycy. 

Co ciekawe, rolę młodziut-
kiego Chopina zagrała 13-letnia 
Amelia Zawadzka, znana też jak 

odtwórczyni roli dorastającej Ja-
dwigi Andegaweńskiej w trzecim 
sezonie serialu „Korona Królów”  
i z epizodycznej roli Nastki w se-
rialu „Na dobre i na złe”. – Mu-
zyka jest od zawsze w moim ży-
ciu, mimo, że zaczęłam grać na 
fortepianie dopiero 3 lata temu. 
Kiedyś, jak byłam mała, to pewna 
pani podeszła do mnie i stwierdzi-
ła, że jestem bardzo podobna do 
Chopina, stąd pewnie propozycja 
tej roli – opowiada nam Amelia. 

To nie jedyna młoda gwiazda 
w tym widowisku. Sonia Jarema 
wcielająca się w rolę Konstan-
cji Gładkowskiej, którą Fryderyk 
obdarzył szczególnym uczuciem, 
była uczestniczką „The Voice 

Kids”. W niedzielnie popołu-
dnie mogliśmy przekonać się o jej 
umiejętnościach wokalnych, gdy 
wykonała utwór „Życzenie”, za-
czynający się od słów „Gdybym 
ja była słoneczkiem na niebie...”, 
który Fryderyk w rzeczywistości 
dedykował Konstancji. 

Widowisko opowiadało o do-
rastającym Chopinie, który prze-
jawia nadzwyczajne zdolności 
muzyczne. Urodził się całkiem 
niedaleko Łowicza – w Żelazowej 
Woli, a w dzieciństwie odwiedzał 
m.in. Sanniki. Od najmłodszych 
lat grał na fortepianie, a nawet 
komponował. Pierwszy koncert 
przed publicznością zagrał mając 
zaledwie 8 lat. 

Rodzice Chopina – Justy-
na i Mikołaj, widząc rozwijający 
się talent muzyczny syna, posła-
li go na lekcje gry na fortepianie 
u profesora Wojciecha Żywnego 
(w tej roli Karol Wenzel), jednak 
uczeń szybko przegonił wirtuoze-
rią swego nauczyciela. W wieku 
15 lat Chopin wystąpił przed ca-
rem Aleksandrem I, który w do-
wód uznania wręczył mu złoty 
pierścień. 

Widowisko w ciekawy sposób 
ukazywało także klimat domu 
rodzinnego, w którym dorastał 
Chopin, a który był przepełnio-
ny muzyką. Najprawdopodobniej 
pierwszy kontakt z fortepianem 
miał we wczesnym dzieciństwie, 
gdy słuchał gry matki.

Końcowe lata życia Fryderyka 
Chopina, który zmarł w 1849 roku 
w Paryżu, a jego serce wróciło do 
Polski – zostały przedstawione  
w telegraficznym skrócie.

Na widowni koncertu zasie-
dli m.in. marszałek wojewódz-
twa łódzkiego Grzegorz Schre-
iber oraz starosta łowicki Marcin  
Kosiorek, który witając gości mó-
wił, że widowisko jest prezento-
wane z rekomendacji Krzysztofa 
Miklasa.  aa 

REKLAMA

REKLAMA

Kiernozia | GOK

W poszukiwaniu wiosny
Gminny Ośrodek Kultury  

w Kiernozi zaprosił dzieci z klas 
I-III miejscowej Szkoły Podstawo-
wej na warsztaty plastyczne zaty-
tułowane „W poszukiwaniu wio-
sny”. W czasie ich trwania dzieci 
robią papierowe, barwne kwia-
ty w formacie 3D. Jako pierwsze  
z oferty skorzystały dzieci z klas 
II, które z wychowawczyniami od-
wiedziły placówkę 28 lutego. 

Jak nam powiedziała dyrektor 
GOK Beata Lewaniak, pomysł na 
tematykę wiosenną wziął się stąd, 
że chciała zaproponować coś we-
sołego, bo wiosnę „czuć już w po-
wietrzu. Jak na ironię losu w mo-
mencie, gdy drugoklasiści szli 
do GOK w piątkowy poranek, to 

w Kiernozi sypnął śnieg. Dzie-
ci przystąpiły do pracy wycinając  
z przygotowanych szablonów 
kwiaty, liście i wazony. Potem mu-
siały te kolorowe elementy odpo-
wiednio posklejać, ponieważ goto-
wa praca miała być przestrzenna. 
– Musiałyśmy im wytłumaczyć 
jak to zrobić i trochę pomóc, ale 
fajnie te prace wyszły – mówi dy-
rektor GOK. Część prac dzieci za-
brały ze sobą, ponieważ w szkole 
będzie zrobiona wystawa, niektóre 
pozostały w placówce, gdzie rów-
nież są eksponowane. 

W tym tygodniu podobne 
warsztaty, ale dostosowane do 
ich wieku, będą mieć pierwszaki. 
 mwk

A tak wyglądał efekt warsztatów w GoK w Kiernozi: powstały barwne 
prace, przedstawiające tulipany w wazonie. 
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Scena, w której Fryderyk Chopin wspólnie wykonuje utwór  
z Konstancją, którą darzył szczególnym uczuciem.
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Rzut oKiem | chOchOły w PARKU

Pewnie gdyby ktoś w listopadzie zaręczył, że zima będzie aż tak 
łagodna, ogrodnicy w Nieborowie nie trudziliby się aż tak. 
Pewności nie było, więc słomiane chochoły, jak co roku,  
chronią co bardziej wrażliwe rośliny w radziwiłłowskim parku. wal

Łowicz | XVi Konkurs czytelniczy

Kto najlepiej poznał przygody Felixa, Neta i Niki?
Uczennica Szkoły Podstawowej w Oszkowicach 
Antonina Kuźmińska wygrała XVI Konkurs Czytelniczy 
„Wyobraźnia bez granic – Felix, Net i Nika” 
zorganizowany przez Pijarską Szkołę Podstawową  
w Łowiczu. Wygraną jest wycieczka do Wiednia,  
na którą dziewczyna pojedzie z osobą towarzyszącą. 

W tym roku uczestnicy konkur-
su sprawdzali swoją znajomość 
czterech książek Rafała Kosika: 
„Gang Niewidzialnych Ludzi”, 
„Teoretycznie Możliwa Katastro-
fa”, „Pałac Snów” oraz „Trzecia 
Kuzynka”. Wszystkie one należą 
do cyklu o przygodach uczniów 
jednego z warszawskich gimna-
zjów: Felixa, Neta i Niki – to przy-
kład współczesnej literatury scien-
ce-fiction adresowanej do dzieci  
i młodzieży. Rafał Kosik debiuto-
wał w 2001 roku, pierwsza część 
cyklu dla dzieci i młodzieży zosta-
ła wydana w 2004 roku.

W konkursie wzięło udział 19 
uczniów, którzy zdobyli od 23,5 
do 77,5 pkt. Nagrodzeni zostali 
ci, którzy osiągnęli pułap 70 pkt. 
Miejsce I zajęła wspomniana An-
tonina Kuźmińska, która uzyska-
ła 77,5 pkt., miejsce II zajął Paweł 
Babik z Szkoły Podstawowej Za-
konu Pijarów w Warszawie z wy-

nikiem 75 pkt., równorzędne miej-
sca III – Maja Skoneczna z SP nr 2 
w Łowiczu oraz Kamila Golędzi-
nowska z pijarskiej SP w Łowiczu 
– po 72,5 pkt.

Elżbieta Skoneczna, była dy-
rektor I LO, przewodnicząca jury, 
podsumowując konkurs zachęca-
ła uczniów do czytania. Zwróci-
ła uwagę na to, że uczestnicy nie 
czytali uważnie poleceń, a w nich 
czasami były cenne wskazówki, 
mieli problemy z użyciem właści-
wej formy podczas pisania listów, 
popełnili też wiele błędów orto-
graficznych. Przyznała jednak,  
że mają jeszcze prawo (a nawet 
obowiązek – przyp. red.) aby się 
nauczyć języka polskiego. 

Do Wiednia pojedzie Antonina 
Kuźmińska. Laureatka pierwsze-
go miejsca przyznaje, że konkurs 
był raczej trudny i wymagają-
cy, choć samo czytanie lektur to 
przyjemność. Jej mama dodaje, 

że wcale nie trzeba było dodat-
kowo zachęcać córki, bo ta wręcz 
pochłaniała konkursowe książ-
ki – i nie tylko te. Dość powie-
dzieć, że zakres konkursu obejmo-
wał cztery części cyklu „Felix, Net  
i Nika”, zaś Antonina przeczytała 
całą serię, liczącą 15 tomów, przy 
czym po kilka razy powracała  
do już przeczytanych części.

Antonina w ogóle czyta dużo, 
nie tylko szkolne lektury. Jest  
na przykład fanką Harry’ego Pot-
tera, tę serię książek też przeczyta-
ła w całości. 

W przygotowaniach do konkur-
su bardzo pomogła jej wspomnia-
na już mama, a także polonistka  
i zarazem wychowawczyni  
– Magdalena Witczak.  mwk, tm

Gmina Kocierzew Płd. | z sesji 

36 tysięcy złotych  
wróci do biblioteki 
Od początku roku gminę 
Kocierzew Płd. rozpala 
temat zdjęcia z budżetu 
100 tys. zł na działalność 
Gminnej Biblioteki 
Publicznej, które dokonało 
się w grudniu. Po ostatniej 
sesji, 27 lutego, część tej 
kwoty wróci do biblioteki. 

O uszczuplenie dotacji na 
gminną bibliotekę o 100 tys. zł 
wnioskował przewodniczący rady 
Marek Borkowski, ale o uchwa-
leniu budżetu zdecydowało gło-
sowanie z udziałem wszystkich 
radnych. Z zaplanowanych na kul-
turę 450 tys. zł, po zmianach zo-
stało 350 tys. zł. Budżet w takiej 
formie został uchwalony 8 głosa-
mi „za”, przy 4 głosach sprzeciwu 
i 1 wstrzymującym się (2 radnych 
było nieobecnych).

Temat obniżenia dotacji dla 
biblioteki powracał później jesz-
cze wielokrotnie, m.in. na stycz-
niowej sesji, gdy przewodni-

czący rady Marek Borkowski 
tłumaczył, że poprzez złożenie 
wniosku nie zamierzał działać 
na szkodę zespołów folklory-
stycznych – o co był oskarżany  
– a chciał jedynie ograniczyć or-
ganizację imprez, które – jego 
zdaniem – odbywają się w gmi-
nie dość często i hucznie. 

O tym, że spięcie budżetu pla-
cówki przy tak obniżonej dota-
cji będzie trudne, alarmowały 
zarówno dyrektor biblioteki Han-
na Samek, jak i wójt Agnieszka 
Wojda. Dlatego też dyrektor pla-
cówki wystąpiła do rady z wcze-
śniej zapowiadanym wnioskiem 
o przywrócenie kwoty 100 tys. zł 
na działalność biblioteki. W lu-
tym, na posiedzeniu wspólnym 
komisji, radni zdecydowali o tym, 
że dołożą do jej funkcjonowania 
36 tys. zł. Kwota ta wraz z inny-
mi zmianami w budżecie zosta-
ła przyjęta w głosowaniu radnych  
– 9 radnych było „za”, zaś  
5 wstrzymało się od głosu (1 był 
nieobecny).  aa 

i Lo | Monika pisze wiersze 

Jej marzeniem jest własny tomik 
Monika Czajka z klasy 2 a  

w I Liceum Ogólnokształcącym 
im. Józefa Chełmońskiego w Ło-
wiczu zdobyła 3. nagrodę w VIII 
Ogólnopolskim Konkursie Po-
etyckim „Zaczyna się od słowa”, 
który został zorganizowany przez 
Poddębicki Dom Kultury i Spor-
tu. 

W ubiegłym roku zajęła I miej-
sce w kategorii poezja w Ogólno-
polskim Konkursie „O literacki 
laur arbuza”. W tym roku w tym 
konkursie, tyle że w kategorii pro-
za, triumfowała jej koleżanka z li-
ceum Julia Sałuda. 

Monika Czajka wysłała na kon-
kurs poetycki do Poddębic trzy 
wiersze, które nawiązywały do ty-
tułu konkursu, który brzmi „Za-
czyna się od słowa”. Uczennica 
przyznaje, że ich motywem prze-
wodnim była miłość. 

O złamanym sercu, smut-
ku i niedopasowaniu do świata  
– o tym najczęściej pisze swoje 
wiersze Monika. 

Przyznaje, że często słu-
cha historii innych osób, sta-
ra się wczuć w ich sytuację  
i pisze swoje wiersze z ich per-
spektywy. Są takie momenty, 

gdy czuje przypływ natchnienia 
i zaczyna pisać. Bywa, że jest to  
nocą lub na lekcji w szkole, dla-
tego pomiędzy kartkami w jej ze-
szytach można znaleźć mnóstwo 
wierszy. 

Przygodę z poezją zaczę-
ła dzięki nauczycielowi historii  
w Szkole Podstawowej nr 7, Pio-
trowi Wysockiemu, który zachę-
cił ją do udziału w pierwszym 
konkursie. Jej ulubionymi poeta-
mi są Edgar Allan Poe, Krzysz-
tof Kamil Baczyński i Rupi Kaur. 
W przyszłości sama chciałby wy-
dać tomik wierszy, gdy zbierze 
ich odpowiednią ilość. Dotych-
czas napisała już około 30, zaś 
pośród nich jest 15, z których jest 
naprawdę dumna.  aa 
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Antonina Kuźmińska, główna laureatka konkursu, wraz z polonistką  
i wychowawczynią Magdaleną witczak. 
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monika Czajka, uczennica klasy 
2a w i LO im. J. chełmońskiego  
w łowiczu. 
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Sąd okręgowy w Łodzi | Apelacja w sprawie policyjnej interwencji w bobrownikach 

Wyrok utrzymany w mocy
Sąd Okręgowy w Łodzi utrzymał 28 lutego  
w mocy w całości i nie zmienił w żaden sposób 
wyroku Sądu Rejonowego w Łowiczu w sprawie 
obywatela Niemiec Mariusa K., który miał dopuścić 
się znieważenia policjantów na służbie podczas 
interwencji w Bobrownikach w gminie Nieborów. 

O uniewinnienie wnosił w ape-
lacji obrońca oskarżonego adwo-
kat Tomasz Murgrabia. Ponadto 
oskarżony został obciążony kwo-
tą 140 złotych kosztów sądowych. 
Wyrok jest prawomocny. 

W ocenie sędzi Katarzyny Tra-
fisz sąd pierwszej instancji oce-
niając zgromadzony materiał 
dowodowy oraz orzekając o wi-
nie Mariusa K. nie popełnił błę-
dów oraz rzetelnie i komplekso-
wo ocenił dowody. – Ustalenia nie 
wzbudzają zastrzeżeń i oparte są  

na rzetelnych przesłankach – argu-
mentowała sędzia Trafisz. 

Sprawa, o której mowa, może 
przypominać opowieść miło-
sną rodem z książek wydawnic-
twa Harlequin. Poszło bowiem  
o niespełnioną miłość i rywaliza-
cję dwóch mężczyzn o względy 
Marleny O. z Bobrownik. Prze-
bywający wówczas w Niemczech 
oraz Austrii Marius K. przegrał 
ową rywalizację z policjantem  
z łowickiej Komendy Powiato-
wej Policji Krzysztofem R. Gdy 

Marius K. i Marlena O. nie byli 
już parą, ten nadal starał się o jej 
względy i odwiedził ją 4 stycznia 
2018 r. wieczorem w jej domu. 
Kobieta wtedy wezwała policję, 
a na interwencję przyjechał wów-
czas jej obecny partner życiowy  
– policjant z KPP Łowicz. W efek-

cie Marius K. został zatrzymany, 
osadzony na policyjnym „dołku” 
oraz oskarżony o znieważenie po-
licjantów na służbie oraz próbę 
wymuszenia na nich zaniechania 
tzw. prawnej czynności służbowej. 

15 marca 2019 roku, po kilku 
rozprawach, na których świadka-
mi byli nie tylko policjanci, ale 
również Marlena O. i jej matka, 
łowicki sąd uznał Mariusa K. win-
nym. Sąd skazał wtedy Mariusa 
K. na 4 miesiące więzienia w za-
wieszeniu na 2 lata z obowiąz-
kiem pisemnego informowania 
sądu o okresie przebiegu próby 
oraz obciążył go kosztami postę-
powania. 

Uzasadniając utrzymanie tego 
wyroku w mocy sędzia Trafisz 
mówiła, że interwencja w Bo-
brownikach była zasadna. – Ma-
rius K. dobijał się do drzwi domu, 

w którym była Marlena O. Wcze-
śniej wielokrotnie się z nią kontak-
tował: dzwonił, pisał sms-y, pisał 
na Messengerze, pisał do jej zna-
jomych, zapowiadał, że ją odwie-
dzi – mówiła sędzia Trafisz. Były 
to również sms-y wulgarne. Jeden 
krótki z nich sędzia zacytowała: 
„Ja mu... [i tu wulgaryzm]”. Owa 
groźba miała odnosić się do obec-
nego partnera kobiety, policjanta. 
– Biorąc to pod uwagę, pojawie-
nie się Mariusa K. w Bobrowni-
kach mogło wzbudzić u Marle-
ny O. uzasadnione obawy. Tym 
bardziej uwzględniając te słowne 
deklaracje Mariusa K., że zrobi 
krzywdę jej obecnemu partnerowi 
– argumentowała sędzia. 

Sąd Okręgowy podzielił więc 
zdanie sądu łowickiego, odma-
wiając wiary wyjaśnieniom Ma-
riusa K., które – według obrońcy 
wnoszącego apelację – były spój-
ne i nie ulegały zmianie w toku 
trwania. Według adwokata jego 
klient nie miał powodu, by stawiać 
opór i nie wykonywać poleceń po-
licjantów. Według sądu zarówno 
w Łowiczu, jak i w Łodzi – takie 
powody miał. 

Obrońca sugerował w apelacji, 
że działanie jego klienta można 
podciągnąć pod działania będące 
obroną konieczną. Według sądu 
w Łodzi zaś to nie była tego typu 
obrona. – Sam oskarżony mówił, 
że żadnego ataku ze strony poli-
cjantów nie odpierał – argumento-
wała sędzia Trafisz. 

Ponadto według sądu fakt,  
że w pierwszych zeznaniach poli-
cjanta Krzysztofa R. oraz Marle-
ny O. nie pojawiła się informacja 
o tym, że są oni w związku narze-
czeńskim, nie powodował utra-
ty wiarygodności świadków – co 
podnosił w apelacji adwokat To-
masz Murgrabia.  mak

Z sali sądowej

Łyszkowice | Sprawa byłego kierownika i dyrektora GOKiS 

Sąd w Łodzi złagodził wyrok 
dokończenie ze str. 8

– Gdyby kostka nie została 
ułożona, to pieniądze by zostały  
na koncie GOKiS – uzasadniała 
sędzia. 

Podobnie w przypadku udzie-
lenia zaliczki na rzecz firmy ob-
sługującej dwie imprezy orga-
nizowane przez ośrodek. SO  
w Łodzi uznał, że formalnie do-
szło do przekroczenia uprawnień, 
bowiem zaliczki nie powinny zo-
stać wypłacone, ale w związku  

z tym nie powstała szkoda mate-
rialna. – W budżecie ośrodka były 
takie pieniądze (5 tys. złotych), 
żeby wypłacić te zaliczki, a zle-
cenie zostało wykonane – uzasad-
niała sędzia. 

Ponadto Sąd Okręgowy w Ło-
dzi uznał, że oskarżony nie dzia-
łał w celu osiągnięcia korzyści 
majątkowej przez inny podmiot 
w przypadkach zlecania malo-
wania dwóch sal konferencyj-
nych, przeniesienia do GOKiS 
Gminnej Biblioteki Publicznej 

oraz położenia w GOKiS paneli 
podłogowych. Np. w przypadku 
zlecania malowania sal przekro-
czenie uprawnień miało polegać 
na tym, że oskarżony nie zawarł 
umowy z wykonawcą, a więc na-
ruszył regulamin zamówień pu-
blicznych obowiązujący w GO-
KiS (który zresztą to regulamin 
sam stworzył). Regulamin ten 
zakładał, że przy udzielaniu za-
mówień publicznych na zada-
nia inwestycyjne ośrodek musi 
zwrócić się z zapytaniem o cenę 

do przynajmniej 3 potencjalnych 
wykonawców. – Nie było for-
malnego zapytania ofertowego  
do 3 podmiotów i nie było proto-
kołu odbioru robót. W tym przy-
padku jednak 3 oferty wpłynęły, 
a umowa – choć nie była podpisa-
na – została wykonana – uzasad-
niała sędzia. 

Wyrok, który zapadł w SO  
w Łodzi, jest łagodniejszy od tego, 
który oskarżony usłyszał w sądzie 
w Łowiczu, a ten z kolei był ła-
godniejszy niż domagała się tego 
prokuratura. Ta bowiem chciała 
1,5 roku, co oznaczałoby, że wy-
roku nie można by było zawiesić 
na okres próby.  mak

Sędzia Katarzyna trafisz 
podczas ogłaszania wyroku. 
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Pojawienie się  
Mariusa K.  
w bobrownikach  
mogło wzbudzić 
u Marleny O. 
uzasadnione 
obawy. tym bardziej 
uwzględniając 
te słowne deklaracje 
Mariusa K.,  
że zrobi krzywdę jej 
obecnemu partnerowi.
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ważne telefony
 �  infolinia PKP: intercity 703 200 200,  

Koleje Mazowieckie 22 364 44 44,  
łódzka Kolej Aglomeracyjna (42) 205 55 15

 � informacja PKS 609-846-204
 �Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 �Straż pożarna 998 alarmowy
 �Policja 997 alarmowy
 �Policyjny telefon zaufania 837-80-00
 �Pogotowie energetyki cieplnej  

46-837-59-16
 �Pogotowie wod.-kan. 46-837-35-32
 �Pog. energetyczne 991, 46-830-15-00
 �Awarie oświetlenia ulicznego  

w Łowiczu: 881-551-551, 46 830-91-53 
 �Warsztat konserwatorski ŁSm: 

46-837-42-33 (całodobowo);  
609-135-423 (po godz. 15.00)

 �taxi osobowe: 46-837-34-01; 46-191-91; 
46-830-05-00; 606-486-555; 600-508-308;  
dworcowa: 602-774-552

 �taxi bagażowe: 46-837-35-28 
 �Punkt bezpłatnej pomocy psycho-

logicznej – budynek muszli koncertowej, 
park błonie w łowiczu, ul. św. floriana 7

dot. uzależnień (alkohol, narkotyki): 
pon. w godz. 15-19, tel. 691-730-115. 
dot. przemocy w rodzinie: soboty  
w godz. 16-19, zapisy osobiście. 
mityngi grup wsparcia: Grupa Anoni-
mowych Alkoholików – czwartki 19.00, 
Grupa Anonimowych narkomanów – 
piątki godz. 18.00.

msze święte  
w niedziele i święta

 �Kościół pw. św. Ducha: 7.00, 8.30, 
10.00, 12.00, 18.00. 

 �Kościół pw. Chrystusa Dobrego 
Pasterza: 7.00, 8., 10., 11.15, 12.30, 17. 

 �Katedra: 7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00.
 �Kościół o.o. Pijarów:  8.00, 9.30, 11.00, 

12.30, 16.00. 
 �Kościół Sióstr Bernardynek:  8.00, 10.
 �Kościół pw. matki Bożej Nieustającej 

Pomocy: 8.00, 10:00, 12.30, 18.00.
 �Kaplica seminaryjna: 10.00.

dyżury przychodni
 �Nocna i świąteczna pomoc lekarska  

ul. Ułańska 28, tel. 46-837-56-11, 46-837-56-
12, 46-837-56-13 lub 509-056-091– czynna: 
w dni robocze 18.00-8.00, soboty, niedziele 
i święta od 8.00 (przez 24 h).

apteki
 �Łowicz – apteka całodobowa: 

ul. Stanisławskiego, tel. 46-830-22-02

basen w Łowiczu 
ul. Kaliska 5, tel. 46-837-32-94

 �Pływalnia kryta: czynna: 
pon.-pt. 8.00-22.00; sob.-niedz. 8.00-20.00.  
wejścia dla posiadających karnety i kupują-
cych bilety wg harmonogramu:

poniedziałki – 12.10-14.45 i 19.50-22
wtorki – 11.35-13.45 i 19.15-22.00
środy – 10.30-11.30 i 19.50-22.00
czwartki – 13-16.30 i 19.15-22.00
piątki – 16.50-18.05 i 19.15 -22.00
soboty – 11.00-20, niedziele 10.00-20

boiska i hale 
sportowe

 �Boiska orlik, ul. Grunwaldzka 9 
tel. 735-048-9514,5

 �Boiska orlik ul. Bolimowska 15/19  
tel. 516-031-268

 �Stadion piłkarski ul. Starzyńskiego 6/8, 
tel. 46-837-62-08

 �Stadion wielofunkcyjny  
ul. Jana Pawła ii nr 3, tel. 46-837-51-06

 �Hala oSiR nr 1 ul. Jana Pawła ii nr 3, 
tel. 46-837-51-06, czynna 7.00-15.00  
(we wtorki 7.00-20.00(

 �Hala oSiR nr 2 ul. topolowa 2,  
tel. 46-837-09-04; czynna: 8.00-16.00  
(czw. 8.00-20.00) 

 �Boiska orlik przy SP nr 1, tel. 519-130-
551, czynne: pon.-pt. 12.00-20.00, sob.-ndz. 
12.00-20.00;

 �Boisko przy SP nr 4 – tel. 46 837-36-94
 �Boisko przy Lo im. Chełmońskiego  

46 837-42-00

muzea i wystawy
 �Arkadia: ogrody czynne codziennie 

do zmierzchu; bilety: 12 zł i 8 zł, 1 zł dzieci 
i młodzież ucząca się; 8 zł za psa.  
świątynia Diany w Arkadii nieczynna  
do 31 marca. 

 �Bolimów: izba Pamięci o i wojnie 
światowej – czynna: pon.-wt. w godz.  
12–20, śr.-czw. 10–18, pt. 12–20;  
Gminny Ośrodek Kultury;

 �Łowicz: muzeum, ul. Stary Rynek 5/7, 
czynne: od wt. do niedz. w godz. 10–16 
(ostatnie wejście 15.30); bilety: normalny  
12 zł, ulgowy 7 zł, wystawy czasowe 3 zł; 
wstęp bezpłatny na wystawy stałe – wtorek;
Wystawy stałe: „Sztuka baroku”,  

„historia miasta i regionu”,  
„Etnografia Księstwa łowickiego”,  
izba Pamięci łowickich żydów

Wystawy czasowe:
• malarstwo zbigniewa matyska  
– wystawa podsumowująca 15 lat działal-
ności wystawienniczej artysty; nastrojowe 
pejzaże, architektura, martwa natura, 
kwiaty, człowiek w ruchu i portrety; 
czynna do 8 marca;
• 115 rocznica Strajku Szkolnego  
w Łowiczu – ekspozycja poświęcona 
uczestnikom protestów, prezentuje 
pamiątkowe zdjęcia, dokumenty oraz 
eksponaty z czasów walki o polską szko-
łę w łowiczu; czynna do 31 marca;
• Spojrzenia w świat – wystawa 
malarstwa Elżbiety Kwapińskiej;  
czynna do 26 kwietnia.
 �Łowicz: Skansen przy muzeum  

– do końca marca czynny tylko z zewnątrz, 
wt.–pt. w godz. 10.00–16.00, obowiązuje 
bilet spacerowy.

 �  Łowicki Park etnograficzny  
– Skansen w maurzycach – nieczynny 
do końca marca.

 �Łowicz: muzeum Diecezjalne,  
Stary Rynek 20; czynne od pon. do czw.  
w godz. 10-16, pt. i sob. w godz. 10-14. 

 �  Łowicz: Galeria Browarna,  
ul. Podrzeczna 17. informacje i kontakt  
ws. zwiedzania: tel. 46/838 56 53  
lub tel. kom. 691 979 262

 �Łowicz: muzeum Guzików – ekspozy-
cja ozdobnych i zwyczajnych guzików  
z całego świata; czynna od pon. do pt.  
w godz. 10-19, sob. 9-15; Galeria łowicka, 

ul. Stanisławskiego 10, wstęp wolny.
 �Łowicz: izba Pamięci Stanisława Klic-

kiego – i piętro baszty im. gen. Klickiego, 
czynna w niedz. 16-18; wstęp wolny.

 �Nieborów: motonostalgia – muzeum 
motoryzacji, nieborów 231a – czynne: pią-
tek, sobota i niedziela w godz. 10.00-18.00. 
bilety: normalny 12 zł, ulgowy 10 zł (dzieci 
i młodzież do lat 15, emeryci, renciści od 65 
roku życia), dzieci do lat 7 bezpłatnie. 

 �Nieborów: muzeum – do 31 marca 
czynne: poniedziałek – niedziela w godz. 
10.00–16.00. Poniedziałki – wstęp wolny; 
ogrody – czynne codziennie w godz. 
10.00-18.000.

 �Sanniki: zespół Pałacowo-Parkowy  
– codziennie w godz. 8.00-22.00. bilety do 
pałacu –10 zł (normalny), 3 zł (ulgowy).  
na teren parku – wstęp wolny. 

„ożywić historię, czyli pałac w Sanni- 
kach za czasów Natansonów i Dzie-
wulskich” – wystawa stała nt. historii 
kolejnych właścicieli dóbr sannickich.
„Blask dźwięku światła” – wystawa  
malarstwa dawida wojtalewicza,  
czynna do 25 lutego, godz. 15:15.
„Kolorowo na różowo” – wystawa 
malarstwa Elżbiety Siemińskiej; czynna 
do 1 kwietnia.  
 �Sromów: muzeum Ludowe rodziny 

Brzozowskich – czynne: pon.-sob. 9.00-
17.00, niedz. i święta 12.-17.00. Sromów 11, 
gmina Kocierzew; tel. 46-838-44-72.

 �Walewice:  Pałac – zwiedzanie  
pon.–pt. godz. 8-15; sob.–niedz. 11-17,  
po wcześniejszej rezerwacji; bilety:  
ulgowy 10,00 zł, normalny 15,00 zł
Stadnina koni – zwiedzanie:  
indywidualnie pon.–pt. w godz. 8-14;  
bilety: ulgowy 5 zł, normalny 8,50 zł; 
rezerwacje tel. 693-422-684.
 �złaków Kościelny: obrazy matki Bo-

skiej Częstochowskiej wykonane przez 
dzieci z SP w Matkach; kościół  
pw. wszystkich Św. w złakowie Kościelnym.

 �„Powrót do przeszłości 1919–2014  
– 95. rocznica przybycia do Łowicza  
10 Pułku Piechoty” – wystawa zdjęć  
w dużym formacie; zespół Szkół Ponad-
gimnazjalnych nr 1, łowicz, Podrzeczna 30.

koncerty
 �Niedziela, 8 marca:
godz. 17.00 – „Łowicki odeon” – kon-
cert na dzień Kobiet, z cyklu „burmistrz 

Miasta zaprasza”, w programie: francu-
ska muzyka operetkową i najsłynniejsze 
polskie tanga; sala barokowa  
Muzeum w łowiczu, Stary Rynek 5/7. 
wstęp wolny.
 �Wtorek, 10 marca:
godz. 10.30– „W hołdzie Chopinowi” 
– koncert w wykonaniu uczniów PSM im. 
Stanisława Moniuszki w Gąbinie.

Kino Fenix 
łowicz ul. Podrzeczna 20, tel. 46-837-40-01

 �Czwartek, 5 marca
godz. 16:15 – Gang zwierzaków – 
animacja, komedia, prod. chiny, niemcy, 
wielka brytania; reżyseria: Reinhard 
Klooss; czas: 1 godz. 29 min.
godz. 17:00 – zenek / sala ii – film 
biograficzny prod. Polska; reżyseria: Jan 
hryniak; czas: 2 godz.
godz. 18:00 – Bad Boy – film sensacyjny 
prod. Polska;  reżyseria: Patryk Vega; 
czas: 2 godz. 15 min.
godz. 19:30 – Dżentelmeni – sala ii – 
kryminał, akcja prod. USA; reżyseria: Guy 
Ritchie; czas: 1 godz. 53 min.
godz. 20:15 – Bad Boy
 �Piątek – niedziela, 6–8 marca:
godz. 16.30 – Jumanji: Następny po-
ziom – fantasy, przygodowy prod. USA; 
reżyseria: Jake Kasdan; czas:  
2 godz. 3 min.
godz. 17.00 – Najświętsze serce/sala ii  
– film dokumentalizowany, reżyseria: 
Andrés Garrigó / Antonio cuadri,  
czas: 1 godz. 29 min.
godz. 18.30 – Swingersi – film sensacyj-
ny prod. Polska, reżyseria: Patryk Vega, 
czas: 2 godz. 15 min.
godz. 19.00 – Bad Boy – sala ii
godz. 20.15 – Swingersi
 �Poniedziałek, 9 marca:
godz. 17.00 – Najświętsze serce/sala ii
godz. 19.00 – Bad Boy – sala ii
godz. 20.00 – Swingersi
 �Wtorek – czwartek, 10–19 marca:
godz. 16.30 – Jumanji: Następny 
poziom
godz. 17.00 – Najświętsze serce/sala ii
godz. 18.30 – Swingersi
godz. 19.00 – Bad Boy /sala ii
godz. 20.15 – Swingersi

ważne telefony
 � informacja: PKS 42-631-97-06
 �taxi w Głownie 42-719-10-14
 �Policja 997 alarmowy; w Głownie  

42-719-20-20; w Strykowie: 42-719-80-07
 �Straż pożarna: 998, w Głownie 42-719-

10-08, w Strykowie 42-719-82-95;
 �Pogotowie ratunkowe 999 alarmowy
 �Pogotowie wodociągowe 

w Głownie 42-719-16-39
 �Pogotowie energetyczne  

w Strykowie 42-719-80-10;  
w zgierzu 42-675-10-00.

dyżury aptek
 �Głowno: 
czwartek, 5 marca:
ul. zgierska 27, tel. 736-697-733 
piątek, 6 marca:  
ul. Sikorskiego 45/47, tel. 42 719-10-28
sobota, 7 marca: 
ul. Kopernika 19, tel. 42 719-20-12
niedziela, 8 marca: 
ul. łowicka 38 A, tel. 42 719-21-31
poniedziałek, 9 marca:  
ul. Młynarska 1, tel. 42 716-45-95
wtorek, 10 marca:  
ul. zgierska 27, tel. 736-697-733
środa, 11 marca:  
ul. Sikorskiego 45/47, tel. 42 719-10-28
Apteki pełnią dyżury: w dni powsze-
dnie od zakończenia zmiany dziennej  
do godz. 8.00 dnia następnego;  

w soboty 20–8 dnia nast.; w niedziele 
18–8 dnia nast., w święta 8–8 dnia nast.
 �Stryków: niedziela, 16 lutego:  
pl. łukasińskiego 15, w godz. 9–14.00, 
tel. 42-719-80-85

dyżury przychodni
 �Przychodnia Rejonowa w Głownie, 
ul. Kopernika 19, tel. 42-719-10-92; 
poradnia ogólna: pn.-pt. 7.00-18.00
 �Przychodnie w Strykowie: 
ul. Kościuszki 27: tel. 42-717-45-15 
ul. targowa 16: tel. 42-719-92-30
 �Punkt Konsultacyjny ds. uzależnień 
i Przemocy w Rodzinie: Głowno, ul. 
Kilińskiego 2 pok. nr 2, tel. 42-719-26-46
 �Punkt nieodpłatnej pomocy prawnej:
Głowno, ul. Kilińskiego 2 (Urząd Gminy)  
czynny: pon., śr., pt. w godz. 8.00–12.00; 
wt. i czw. w godz. 12.00–16.00,
Stryków, ul. Kościuszki 29 
czynny: pon.–pt.  w godz. 12.00–16.00

msze św. w niedziele
 �Parafia św. Jakuba w Głownie:  

7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00
 �Parafia św. maksymiliana  

w Głownie: 8.00, 9.30, 11.30, 16.00
 �Parafia św. Barbary w Głownie:  

7.00, 9.00, 11.00, 17.00
 �Parafia w Dmosinie: 7:30, 10, 12, 18:00
 �Parafia św. marcina w Strykowie: 

8:00, 9:30, 11:00, 18:00

muzea i wystawy
 �muzeum Żołnierza Polskiego – umun-

durowanie i ekwipunek żołnierzy i i ii wojny 
światowej; dmosin 2a, tel. 504-327-183.

 �Galeria Bank&Dm w Głownie.  
Galeria Sztuki Współczesnej Bank&Dm 
– wystawy indywidualne i zbiorowe;  
Głowno, ul. Młynarska 5/13, i piętro budyn-
ku banku Spółdzielczego.

koncerty
 �Niedziela, 8 marca:
godz. 17.00 – „Kobieta – kobietom” 
– Grażyna łobaszewska z zespołem 
Ajagore Ośrodek Kultury i Rekreacji  
w Strykowie, pl. łukasińskiego 4.  
wstęp wolny.
 �Sobota, 21 marca:
godz. 10.00 – „tyle słońca w całym 
mieście” – festiwal Piosenek Anny Jan-
tar; Miejski Ośrodek Kultury w Głownie, 
ul. Kopernika 45. wstęp wolny.

inne
 �Czwartek, 5 marca:
godz. 10.30 – uzupełniające szkolenie 
chemizacyjne dla rolników  
w zakresie stosowania środków 
ochrony roślin, sala Ochotniczej Straży 
Pożarnej w dmosinie. wstęp: 100 zł.

 �Piątek, 6 marca:
godz. 16.30 – „Wybitne dzieci 
sławnych Polaków” Marka boruckiego 
– spotkanie dyskusyjnego Klubu Książki 
w Głownie, Miejska biblioteka Publiczna, 
Kopernika 47. wstęp wolny. 
 �Sobota, 7 marca:
godz. 17.00 – Walne zebrania sprawoz-
dawcze w OSP ługi i OSP dobra
godz. 17.00 – Dzień Kobiet w stylu 
włoskim – w programie: „Kilka aspektów 
włoskiej kultury” – prelekcja dra Stefano 
cavallo z zakładu italianistyki Uniwersy-
tetu łódzkiego; Alberto Amati koncert 
włoskich i światowych przebojów od lat 
50. do współczesnych; pokaz kulinarny 
i degustacja dań kuchni włoskiej; dom 
Kultury w niesułkowie.  
wstęp wolny.
godz. 17.00 – Dzień Kobiet w Swędo-
wie – spotkanie z poczęstunkiem 
i muzyką, sala OSP, wstęp wolny.
godz. 18.00 – Sklep z facetami  
– komedia katowickiego teatru Old 
timers Garage z okazji dnia Kobiet. 
Miejski Ośrodek Kultury w Głownie,  
ul. Kopernika 45. wstęp wolny.
 �Niedziela, 8 marca:
godz. 14.00 – Dzień Kobiet w Woli 
Błędowej – spotkanie okolicznościowe, 
świetlica wiejska, wstęp wolny.
 �Sobota, 14 marca:
godz. 14.30–17.30 – Pierwszy Maraton 
fitness. Ośrodek Kultury w Strykowie,  
pl. łukasińskiego; wstęp wolny. zapisy.
godz. 17.00 – Walne zebranie spra-

wozdawcze w OSP Kiełmina
godz. 18.00 – Festiwal „Kolej  
na Kobiety”: Gala z pokazami mody 
polskich producentów odzieży;  
Sala widowiskowo-Sportowa w Głownie, 
ul. gen. Andersa 37. bilety: 5 zł.
 �Niedziela, 15 marca:
godz. 11.00–18.00 – Festiwal  
„Kolej na Kobiety”: Beauty express 
– odważ się być sobą! – w programie: 
produkty i usługi Partnerów festiwalu, 
możliwość zakupów; strefa odpoczynku, 
atrakcje dla dzieci. Sala widowiskowo-
-Sportowa w Głownie, gen. Andersa 37.  
wstęp wolny.
 �Czwartek 19 marca: 
godz. 11.00 – Spotkanie z Arkadym 
Pawłem Fiedlerem – podróżnikiem, 
wnukiem Arkadego fiedlera; dom  
Kultury w niesułkowie. wstęp wolny.
 �Sobota, 21 marca:
godz. 17.00 – Walne zebrania spra-
wozdawcze w OSP Koźle.
 �Piątek, 3 kwietnia:
godz.11.00 – Warsztaty Wielkanocne: 
kompozycje florystyczne krokusy  
z krypiny. dom Kultury w niesułkowie, 
obowiązują zapisy.
 �Niedziela, 5 kwietnia:
godz. 17.00 – Spektakl taneczny z 
okazji 25-lecia działalności zespołu 
tanecznego „Agat”; „Aula 1000” 
centrum dydaktycznego Uniwersytetu 
Medycznego w łodzi, ul. Pomorska. 
bilety 35 zł.

iNFoRmAtoR GłOwiEńSKi i StRyKOwSKi 

oFeRty PRACy 
z dnia 4.03.2020 r.

PoWiAtoWy uRząD PRACy W ŁoWiCzu:
 � Monter stolarki budowlanej
 � Psycholog
 � Robotnik torowy
 � technik mechanik maszyn i urządzeń
 � Pracownik biurowy
 � Pracownik stacji paliw
 � Sortowacz surowców wtórnych
 � Pracownik magazynu
 � Operator maszyn produkcyjnych
 � Robotnik gospodarczy

PoWiAtoWy uRząD PRACy W zGieRzu:
 � Pomocnik sadownika
 � Sprzątaczka
 � Operator maszyn
 � Spedytor- mechanik
 � Asystent projektanta architektury
 � Monter
 � Robotnik gospodarczy
 � Kierowca - mechanik
 � Szwaczka maszynowa
 � Pakowacz ręczny

PoWiAtoWy uRząD PRACy W KutNie:
 � fryzjer
 � Manikiurzystka
 � Kosmetyczka
 � Operator podnośnika koszowego
 � technik elektronik
 � Pracownik socjalny
 � Kierownik robót
 � Pracownik ogólnobudowlany
 � Psycholog
 � nauczyciel oligofrenopedagogiki

RoLNiK SPRzeDAJe 
ceny z dnia 3.03.2020 r.

Żywiec wieprzowy:

 � domaniewice: 6,20 zł/kg+VAt

 � Różyce: 6,20 zł/kg+VAt

 � Kiernozia: 6,00 zł/kg + VAt

 � Skowroda Płd.: 6,20 zł/kg+VAt

 � chąśno: 6,00 zł/kg+VAt

 � Karnków: 6,40 zł/kg+VAt

Żywiec wołowy:

 � domaniewice: jałówki 7,50 zł/kg+VAt,  
krowy 5,50 zł/kg+VAt; byki 7,50 zł/kg+VAt

 � Różyce: jałówki 7,20 zł/kg+VAt,  
krowy 5,00 zł/kg+VAt; byki 7,20 zł/kg+VAt

 � Skowroda Płd.: jałówki 7,50 zł/kg+VAt,  
krowy 5,30 zł/kg+VAt; byki 7,40 zł/kg+VAt

ważne telefony
 � informacja PKP 22-194-36 
 � informacja PKS 609-846-204
 �Policji w Żychlinie (24) 285-29-97
 �Policja w Pacynie: (24) 235-02-710
 �Policja w Sannikach: (24) 235-02-75
 �Komenda Powiatowa Policji  

w Kutnie: (24) 253-22-00 
 �Straż pożarna: 998 alarmowy
 �oSP w Żychlinie: (24) 285-12-10  

w Pacynie: 604-349-406 
w Bedlnie: (24) 285-51-91

 �Pogotowie energetyczne  
w Żychlinie: 285-10-27

 �Awarie oświetlenia ulicznego Kutno 
całodobowo: 606-605-494, 692-888-144

msze święte 
w niedziele i święta

 �Żychlin, parafia pw. Św. Apostołów Piotra 
i Pawła: 7.00, 9.00, 10.30, 12.00, 18.00.

 �Żychlin, kaplica pw. św. Maksymiliana 
Kolbego: 9.30, 11.00, 12.30

dyżury
 �Nocna i świąteczna Pomoc Lekarska 

Kutno, ul. Popiełuszki 1, nzOz Red-Med  
tel. (24) 355-60-11, 697-859-705

 �Apteka: Kutno ul. Mickiewicza 5, 
tel. 24-254-79-39 – dyżur całodobowy

 �Nieodpłatna pomoc prawna – Punkt 
specjalistycznego poradnictwa obywatel-
skiego, mediacje: Urząd Gminy w żychlinie, 
ul. barlickiego 15a, tel. (24) 355-47-64; 
pon.–pt. w godz. 9–13.

boiska sportowe
 �orlik, Żychlin pl. Łukasińskiego 21, 

animator tel. 609-262-446
 �Stadion miejski w Żychlinie,  

ul. waryńskiego 8 – Piotr wojciechowski, 
tel. 607-574-261

lodowisko w Kutnie
 �czynne: pon. – czw. 8.00–20.00,  

pt. 8–21; sob., niedz. i święta 10–21.
 �bilety: normalny – 7 zł, ulgowy – 5 zł, 

poniedziałki: 5 zł dla każdego. Karnety (na 
10 godzin): normalny 63 zł, ulgowy: 45 zł.  
dzieci do lat 7 – wstęp bezpłatny (pod 
opieką dorosłego opiekuna na łyżwach.

 �wypożyczenie łyżew – 8 zł/godz., dzie-
cięcych łyżew saneczkowych– 3 zł/godz.

muzea i wystawy
 �muzeum – zamek w oporowie  

czynne codziennie w godz. 10.00-16.00.  
bilety: normalny 10 zł, ulgowy 7 zł. 

 �Park przy zamku w oporowie czynny 
codziennie w godzinach 8-17; wstęp wolny.

 �muzeum Regionalne w Kutnie,  
ul. Konduktorska 13, tel. 505 01 98 90

 �muzeum Bitwy nad Bzurą w Kutnie  
– czynne w godz. 10-16. bilety: 5 zł i 2,50 zł.

kino KDK w Kutnie 
ul. żółkiewskiego 4, tel. 24-254-21-37 w. 101

 �Czwartek, 5 marca
kino nieczynne
 �Piątek – niedziela, 6–8 marca:
godz. 14.30 – Bayala i ostatni smok 
– animacja / fantasy / przygodowy; pro-
dukcja: Luksemburg, niemcy; reżyseria: 
Aina Järvine; czas: 1 godz. 25 min.
godz. 16.15 – Kłamstewko – dramat, 
komedia, produkcja: chiny / USA 
scenariusz  i reżyseria: Lulu wang; czas: 
1 godz. 38 min.
godz. 18.00 – Dżentelmeni – kryminał / 
akcja, produkcja: USA, scenariusz 
i reżyseria: Guy Ritchie, czas trwania: 
1 godz. 53 min.
godz. 20.15 – Ptaki i nocy (i fantastycz-
na emancypacja pewnej Harley 
Quinn) – akcja / sci-fi, produkcja: USA 
reżyseria cathy yan, scenariusz christina 
hodson; czas: 1 godz. 49 min.
 �Poniedziałek – środa, 9–11 marca:
godz. 14.30 – Bayala i ostatni smok – 
animacja / fantasy / przygodowy;  
produkcja: Luksemburg, niemcy;  

reżyseria: Aina Järvine;  
czas: 1 godz. 25 min.
godz. 16.15 – Nasze miejsce na 
ziemi – dokumentalny, produkcja USA, 
reżyseria John chester, scenariusz John 
chester, Mark Monroe, czas trwania:  
1 godz. 31 min.
godz. 18.00 – Ptaki i nocy (i fanta-
styczna emancypacja pewnej Harley 
Quinn)
godz. 20.15 – Dżentelmeni

koncerty
 �Czwartek, 12 marca:
godz. 18.00 – Artur Andrus: „Sokrate-
sa 18”. Sala widowiskowo-kinowa KdK, 
ul. żółkiewskiego 4. bilety: 85 zł.
 �Sobota, 28 marca:
godz. 11.00 – iV Biesiada z Kulturą. – 
przegląd artystyczny; żychliński  
dom Kultury, ul. fabryczna 3.  
wstęp wolny

inne
 �Sobota, 7 marca:
godz. 17.00 – „Żona do adopcji” – 
komedia teatralna, wystąpią: Olga borys, 
Marek Pituch, Jakub wons. wstęp wolny, 
wejściówki do odebrania w sekretariacie;  
żychliński dom Kultury, ul. fabryczna 3.

 �Poniedziałek, 9 marca:
godz. 9.00 – Formy i metody  
wspierania zdrowia psychofizyczne-
go i kompetencji społecznych  
dzieci i młodzieży zagrożonych 
niedostosowaniem społecznym – 
konferencja; doMOStwo,  
żychlin, ul. dobrzelińska 6.
godz, 16.00-18.00 – „Arka wszystkich 
świętych” – spektakl i warsztaty  
dla dzieci w ramach projektu 
„bajkowy przylądek dla dzieci”. wystąpią 
aktorzy z teatru form wielu  
z Płocka. żychliński dom Kultury,  
ul. fabryczna 3. bezpłatne wejściówki do 
odbioru w sekretariacie.
 �Poniedziałek, 9 marca:
godz. 11.00 – Spotkanie informacyjne 
nt. budowy instalacji odnawialnych 
źródeł energii z dofinansowaniem; 
prowadzący: Remigiusz balcerzak; 
Gminny Ośrodek Kultury w bedlnie. 
wstęp wolny.
 �Piątek, 20 marca:
godz. 16.30 – eco Fashion Show  
– pokaz finałowy Rodzinnego Konkursu 
Ekologicznego „Eko Moda 2020”. 
żychliński dom Kultury, ul. fabryczna 3. 
wstęp wolny
 �Wtorek, 24 marca:
godz. 9.00 – „zielony Kopciuszek” 
– interaktywny spektakl muzyczny; 
wystąpią aktorzy z teatru Kultureska; 
żychliński dom Kultury, ul. fabryczna 3. 
wstęp wolny. 

iNFoRmAtoR dLA żychLinA i OKOLic

SKARB RoLNiKA
nOtOwAniA z tARGOwiSKA MiEJSKiEGO 
– ceny z dnia 3.03.2020 r.

w łowiczu w Głownie
brokuły szt. 4,00 4,00
buraki czerwone kg 2,50 2,00
cebula kg 2,50 2,50
czosnek szt. 1,00-2,50 -
gruszki kg 6,00-7,00 6,00
jabłka kg 2,50-5,00 3,00-4,00
jaja fermowe 15 szt. 8,00-11,00 -
jaja wiejskie 15 szt. 9,00-12,00 -
kalafior szt. 4,00 4,00
kapusta biała szt. 3,50-4,00 3,50
kapusta kiszona kg 6,00 -
kapusta pekińska szt. 4,00 -
koperek pęczek 2,50 1,50
miód 0,9 litra 30,00 -
marchew kg 2,50 2,50
natka pietruszki pęczek 2,00 1,50
ogórki kiszone kg 6,00 -
ogórek zielony kg 10,00 8,00-9,00
papryka czerwona kg 4,00 -
pieczarki kg 10,00 -
pietruszka kg 3,50 3,00-4,00
pomidor malinowy kg 10,00 -
pomidor szklarniowy kg 8-00-9,00 7,00
por szt. 2,50-3,00 2,50
rzodkiewka pęczek 2,50 2,50
sałata szt. 2,50-3,00 3,00
seler szt. 4,00 4,00
szczypiorek pęczek 2,50 2,00
włoszczyzna pęczek 3,00 3,00
ziemniaki kg 2,50 2,50





inne
 �Sobota, 7 marca:
godz. 15.30 – Spotkanie sprawozdaw-
cze koła Polskiego związku  
Wędkarskiego w Łowiczu – sprawoz-
dania finansowe i z zarybiania za 2019 
rok, plany na rok 2020; sala Ochotniczej 
Straży Pożarnej w łowiczu, ul. floriana 1 
 �Niedziela, 8 marca:
godz. 11.00 i 14.00 – Warsztaty biżute-
rii haftowanej – modne brosze 
i wisiory w wiosenne, kwiatowe motywy. 
Muzeum w łowiczu, Stary Rynek 5/7. 
Obowiązują zapisy, liczba miejsc ograni-
czona. Koszt 15 zł/os.
 �Poniedziałek, 9 marca:
godz. 17.00 – old Spice Girls – spektakl 
kabaretowo-muzyczny, wystąpią: Emilia 
Krakowska, Lidia Stanisławska i barbara 
wrzesińska. występ z okazji dnia Kobiet, 
połączony z akcją charytatywną na rzecz 
wsparcia rehabilitacji łukasza Sędala 
ze Stroniewic, strażaka PSP w łowiczu. 
wejściówki/cegiełki  
o wartości 10 zł można.
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Ogłoszenia

 
PuNKty PRzyJmoWANiA oGŁoSzeń DRoBNyCH Do „NoWeGo ŁoWiCzANiNA”: BiuRo oGŁoSzeń ŁoWiCz, UL. PiJARSKA 3A; BeDNARy, SKLEP P. PAPiERniK 24A; BoBRoWNiKi 27, SKLEP P. PAcLER; BoLimóW, UL. fARnA 1 SKLEP 
„EwA”, P. PAPiERniK; DomANieWiCe, UL. GłównA 26, SKLEP P. JAKUbiAK; GąGoLiN PoŁuDNioWy, SKLEP „KOS”; iŁóW: PL. RynEK StAROMiEJSKi 21; SKLEP P. PAPiEROwSKiEGO; KieRNoziA, RynEK KOPERniKA, KiOSK P.  wESOłOwSKiEJ; 
KoCieRzeW PóŁNoCNy: SKLEP „nA PółnOcnyM” KuRABKA 17A, SKLEP P. tOPOLSKiEJ; ŁoWiCz, OS. bRAtKOwicE, KiOSK LOttO; ŁySzKoWiCe, SKLEP „dUEt”, UL. GMinnA 6; NieBoRóW, AL. LEGiOnów POLSKich 18, SKLEP P. fiGAtA;  
NoWA SuCHA 22, SKLEP P. SiEwiERy; oStRóW 20, SKLEP P. bEJdy; oSmoLiN: UL. RynEK 2, SKLEP P. SERwAch; UL. RynEK 19, SKLEP SPOżywczO-PRzEMySłOwy; PSzCzoNóW 147, SKLEP P. LiPińSKiEGO; SANNiKi, UL. wARSzAwSKA 183,  
SKLEP P. OLKOwicz; SoBotA, PL. zAwiSzy czARnEGO 12, SKLEP P. bińczAK; StACHLeW 113A, SKLEP P. wiERzbicKiEJ; StARy DęBSK 6A, SKLEP SPOżywczO-PRzEMySłOwy, śLeSzyN, UL. GóRnA 5,SKLEP P. MączyńSKiEJ;  
zAWADy 67, SKLEP P. SOKALSKiEJ; zŁAKóW BoRoWy 139A, SKLEP P. PiEcKi;

„WieśCi z GŁoWNA i StRyKoWA”: BiuRo oGŁoSzeń GŁoWNo, UL. łOwicKA 40; GŁoWNo, UL. biELAwSKA 3, SKLEP wiELObRAnżOwy; DmoSiN 1: PiEKARniA bOżEnA, KRzESzEwSKA; StRyKóW: StARy RynEK 1;  UL. cMEntARnA 12.

„NoWy ŁoWiCzANiN” WyDANie DLA ŻyCHLiNA i oKoLiC”: BeDLNo 28 SKLEP Mini-MAG; DoBRzeLiN SKLEP „MAGdA”, UL. wł. JAGiEłły; PACyNA, UL. tOwAROwA 4, SKLEP P. M. dURKi; PLeCKA DąBRoWA, SKLEP „MOniKA”;  
PoDCzACHy 16, SKLEP SPOżywczO-PRzEMySłOwy; śLeSzyN, UL. GóRnA 5, SKLEP P. MączyńSKiEJ; ŻyCHLiN, UL. 29 LiStOPAdA 28, SKLEP SPOżywczO-PRzEMySłOwy.

WyDAWCA i ReDAKCJA Nie PoNoSzą oDPoWieDziALNośCi zA tReść oGŁoSzeń i ReKLAm oPuBLiKoWANyCH zGoDNie z ARt. 36 uStAWy  z DNiA 26.01.1984 R. „PRAWo PRASoWe”

samochodowe

kupno
 �Subiekt Nieborów Auto-kasacja, 

sprzedaż części, tel. (46) 838-55-41.

 �Auto skup, całe i uszkodzone, 
wszystkie marki, najlepsze ceny, 
tel. 604-191-186.

 �dostawcze, tel. 725-562-998.

 �Skup samochodów, najlepsze ceny, 
tel. 725-361-836.

sprzedaż
 �AUdi A6, 2.0 tdi, Xii.2004, 

tel. 507-458-670.

 �bMw 318d, 2004 rok, 7.200 zł,  
w rozliczeniu mogę przyjąć mniejszy, 
tel. 604-706-309.

 �bMw E 46, 2,0 benzyna/gaz,  
2005 rok, tel. 508-284-488.

 �citROËn c3, 1.4, 2005 rok, 
tel. 600-567-716.

 �dAEwOO Leganza benzyna/gaz, 
tel. 660-547-745.

 �dAEwOO Matiz, 2000 rok, 
tel. 608-021-018.

 �dAihAtSU Sirion, 1.3, 2007 rok, 
tel. 606-348-077.

 �Elteka, diesel w całości lub na części, 
tel. 663-319-284.

 �fiAt 126p, tel. 799-268-290.

 �fiAt ducato, 2002 rok, średni 
podwyższany, długość skrzyni 2,80,  
stan bardzo dobry, tel. 662-903-838.

 �fiAt Grande Punto, 2006 rok, 
tel. 607-908-528.

 �fiAt Panda, 1.1, 2009 rok, 
tel. 606-348-077.

 �fiAt Panda iii, 1.2, 2012 rok, 59.000 
km, tel. 695-323-452.

 �fiAt Panda, 1.1, 2010 rok, i wł., 
tel. 722-090-134.

 �fORd fiesta, 1.4 benzyna, 2007 
rok, srebrny, 5-drzwiowy, 8.300 zł, 
tel. 507-105-983.

 �fORd focus, 1.8 tdi, 2001 rok, 
tel. 728-325-920.

 �fORd focus, c Max, tel. 692-730-825, 
po 17.00.

 �fORd focus, 1.5 tdci, Xii 2015 rok, 
120 KM, udokumentowany przebieg 
84.000 km, opony zimowe i letnie, 
bezwypadkowy, tel. 667-728-507.

 �fORd Mondeo, 2,0 tdci, 2010 rok, 
tel. 608-641-402.

 �fORd Mondeo, 2,0 tdci, MK4, 2008 
rok, 115000 km, titanium x, automat, 
alkantara, salonowy, tel. 601-662-905.

 �hOndA civic, 1.4 16V, 2005 rok, 
bogate wyposażenie, atrakcyjna cena, 
tel. 513-375-786.

 �KiA Venga, 1.4 benzyna/gaz, 
2011r, 190.000km, +koła zimowe, 
tel. 606-432-319.

 �Lt28, na części, tel. 511-383-203.

 �OPEL Agila, 1.0 benzyna, 2001 rok, 
tel. 577-028-979.

 �OPEL Antara, 2007 rok, 
tel. 694-154-861.

 �OPEL corsa, 1.2, 2012 rok, 
tel. 600-944-728.

 �OPEL insignia, 2,0 diesel, 2009 
rok, sprowadzony z Anglii, 8500 zł, 
tel. 662-881-102.

 �OPEL Meriva, 1.7 cdti, 2004 rok, 
gmina Pacyna, tel. 783-525-476.

 �OPEL Vectra c, 2004 rok, 
tel. 604-071-943.

 �OPEL Vectra c GtS, 1.9 tdi, 2009 rok, 
skrzynia „6”, 14.900 zł, tel. 513-375-786.

 �PEUGEOt, 2.0 hdi, 2007 rok, kombi, 
tel. 500-818-105.

 �REnAULt clio, 1,2 benzyna, 2004 rok, 
tel. 502-646-540.

 �REnAULt clio, 1.4b, 2002 rok, 
tel. 606-348-077.

 �REnAULt clio, 1.5 diesel, 2006 rok, 
biały, 3-drzwiowy, tel. 692-601-689.

 �REnAULt Megane, 1.4 16V, 2000 
rok, w oryginale, bezwypadkowy, 
stan rewelacyjny, cena atrakcyjna, 
tel. 604-706-309.

 �REnAULt Scenic, na części, 
tel. 668-026-851.

 �SEAt ibiza, 1.4b, 2001 rok, 
tel. 606-348-077.

 �SKOdA felicia, 1.6 gaz, 1999 rok, 
tel. 694-146-962.

 �SKOdA Octavia ii, 1.6 benzyna, 
tel. 692-601-689.

 �SKOdA Superb, 2004 rok, 
tel. 697-049-593.

 �tOyOtA Auris, 1.3 benzyna, 
102.000 km, 2015 rok rejestracja 2016, 
zadbany bezwypadkowy, 40.000 zł, 
tel. 600-746-321.

 �tOyOtA Avensis, 2,0 diesel, 2011 rok, 
tel. 601-346-042.

 �tOyOtA Avensis, 2.0 d-4d, 2006 
rok, wersja d-cat, 14.200 zł, możliwość 
zamiany na mniejszy, tel. 604-706-309.

 �tOyOtA corolla, 2004/2005 rok, 
bogate wyposażenie, opony zimowe, 
tel. 607-385-871.

 �tOyOtA yaris, 1.3, 2013 rok, 
tel. 535-809-983.

 �tOyOtA yaris, 1.0, 2007 rok, 
tel. 606-348-077.

 �tOyOtA yaris, 1.3, 2005 rok, oraz 2008 
rok, tel. 513-375-786.

 �VOLVO S 60, czarny metalik, cena do 
negocjacji, tel. 607-698-599.

 �VOLVO S40, 2.0d, 2005 rok, 
czarny metalik, bogato wyposażony, 
tel. 513-375-786.

 �Vw Golf, 1,9 tdi 101 KM, 2002 
rok, granatowy, bezwypadkowy, 
tel. 724-438-377.

 �Vw Passat kombi, 1.9 tdi, 2003 
rok, bogato wyposażony, 6.900 
zł, (w zamianie przyjmę mniejszy), 
tel. 513-375-786.

 �Vw Polo, 1.4 tdi, 2002 rok, 
tel. 606-519-851.

 �Vw Polo 1.2, 2003 rok, 
tel. 606-348-077.

 �Vw Polo, 1.4 tdi, 2009 rok, 12.200 zł, 
tel. 513-375-786.

 �Vw t4, 2.5, 1996 rok, 9-osobowy, 
tel. 609-846-316.

 �Vw transporter, 1.9 tdi, 2009 rok, 
3-osobowy, tel. 606-428-162.

inne
 �Klucze samochodowe, piloty, stacyjki, 

Głowno, tel. 606-319-335.

 �Opony, felgi z niemiec, hurtownia. 
największy skład w rejonie, klimatyzacja, 
mechanika. bratoszewice, ul. łódzka 28, 
www.opony-gaweda.pl, tel. (42) 719-63-
08, tel. 505-151-701.

 �Przyczepka samochodowa SAM, 
zarejestrowana, opłacona, stelaż i 
plandeka, tel. 608-580-044.

 �Sprzedam komplet kół Mercedes 
2000, tel. 692-132-798.

motorowe

kupno
 �Stare motocykle, części, 

tel. 513-185-357.

 �Kupię stare motory i części, 
tel. 603-444-431.

sprzedaż
 �Skuter Suzuki Katana 49 cm3, 2001 

rok, tel. 692-851-319.

 �wSK, tel. 696-107-903.

nieruchomości

kupno
 �Kupię ziemię czarną, tel. 504-944-860.

 �Kupię ziemię, gm. łyszkowice i okolice, 
tel. 502-602-463.

 �wezmę w dzierżawę łąkę, 
tel. 693-974-911.

 �Kupię ziemię rolną powyżej 2ha w 
miejscowości wrzeczko przy drodze 704, 
tel. 888-431-443.

 �Kupię kawalerkę, tel. 695-608-777.

 �Kupię bloki, działkę, ziemię, 
tel. 607-809-288.

sprzedaż
 �Sprzedam działkę budowlaną 

290 mkw., w dębowej Górze, 
tel. 665-220-393.

 �działka rolno-budowlana nr 345; 1,01 
ha, Mysłaków, gmina nieborów, 100.000 
zł, tel. 503-935-863.

 �Sprzedam działki budowlano-rolne, 
Placencja trakt, tel. 660-724-766.

 �dom w łowiczu, tel. 794-219-414.

 �działka, zielkowice, tel. 508-800-930.

 �działka 1,22 ha, zielkowice i, 
tel. 609-106-174.

 �dom, stan surowy zamknięty z działką 
1.150 mkw., Arkadia, tel. 530-370-088.

 �działki budowlane, ul. łowicka, 
Mysłaków, tel. 666-337-808.

 �działka, zielkowice, tel. 604-619-398.

 �działka budowlana wraz z ziemią 3,2 
ha, bobrowniki, tel. 604-169-278.

 �działka budowlana 2.300 mkw, 
Małszyce, tel. 504-475-567.

 �Pół bliźniaka, stan surowy, zamknięty, 
łowicz, tel. 609-009-558, po 16.00.

 �Sprzedam działkę o pow. 3.600 m, 
Głowno, tel. 889-071-414.

 �działka 0,7 ha Piaski, gm. nieborów, 
tel. 881-250-330.

 �działka 30 arów z budynkami, Janinów, 
gm. bielawy, tel. 785-250-595.

 �działka budowlana 2000 mkw., 
Janowice, tel. 606-703-156.

 �bliźniak, działka 1070mkw lub w 
rozliczeniu bloki, tel. 519-662-782.

 �Sprzedam działki budowlane, 
tel. 508-953-694.

 �ziemia rolna z możliwością 
zabudowy 2,4 ha, gmina domaniewice, 
tel. 794-944-434.

 �Sprzedam działkę budowlaną 2000 
mkw., Janowice, tel. 502-768-210.

 �Sprzedam pawilon handlowy 
na targowicy miejskiej w łowiczu, 
tel. 512-088-422.

 �Sprzedam działkę 1.12 ha przy 
planowanej ul. Klickiego bis, 
tel. 697-140-758.

 �Sprzedam działki budowlane 
Strzelcew: 1300 mkw, ok 900 mkw., 
tel. 501-213-061, 501-213-062.

 �działka 2.600 mkw., Głowno, 
tel. 886-423-100.

 �Sprzedam mieszkanie własnościowe 
48 mkw., ul. Sikorskiego, Głowno, 
tel. 668-405-227.

 �Sprzedam działkę budowlaną o pow.  
1 ha w bielawach, tel. 784-843-470.

 �Sprzedam działkę budowlaną 2300 
mkw, Polesie, tel. 662-093-975.

 �Sprzedam lub zamienię dom pod 
łowiczem na bloki, tel. 606-967-338.

 �działka 900 mkw, uzbrojona, bełchów 
Osiedle, tel. 880-280-527.

 �Mieszkanie 39 mkw., Głowno, 
tel. 600-385-096.

 �Sprzedam działkę rolną o pow. 
4,25ha w Gągolinie zachodnim, 
tel. 888-383-289.

 �Sprzedam działkę z budynkami 
gospodarczymi i z domem, dąbkowice 
dolne, tel. 695-608-800.

 �działki budowlane na nowym osiedlu 
Mysłaków, ul. łowicka, tel. 730-859-878, 
507-811-946.

 �Sprzedam nieruchomość dom z ziemią 
około 1 ha, wyskoki, tel. 884-966-566.

 �Sprzedam działkę rekreacyjną, ogród 
przy ul. łódzkiej, Aleja Różana 79, 
tel. 694-648-890.

 �Sprzedam dom, stan deweloperski. 
łowicz, ul. Młyńska 17 (os. Górki), 
tel. 606-712-892, 530-453-353.

 �ziemia rolno-budowlana 2,86 ha, droga 
asfaltowa, 127.770 zł, 1,86 ha - iV klasa, 
1ha - V klasa, tel. 693-351-078.

 �Sprzedam dom w łodzi, bezpośrednio, 
tel. 692-343-528.

 �Sprzedam działkę budowlaną 
k./łowicza 88 arów z lasem, 
tel. 606-818-288.

 �działka rolna 0,26 ha, Szymanowice, 
tel. 536-009-699.

 �Sprzedam działkę inwestycyjną, wola 
błędowa, tel. 576-175-730.

 �Sprzedam gospodarstwo 16 ha lub 
same siedlisko, powiat sochaczewski, 
tel. 664-954-170.

 �Sprzedam działkę 1.300 mkw., 
tel. 507-957-679.

 �Sprzedam 1,04ha ziemi na Świącach, 
tel. 668-409-727.

 �Sprzedam mieszkanie 50 mkw parter 
Os. bratkowice bl. 12, tel. 512-443-958.

 �M4, 68 mkw, ul. bolimowska, 
tel. 573-447-024.

 �Sprzedam 1,36 ha ziemi Retki, 
tel. 600-689-872.

 �Sprzedam 2 ha w miejscowości 
zamiary, gmina Kiernozia, 
tel. 603-692-823.

wynajem
 �tanie pokoje noclegowe, Łowicz, 

Plac Przyrynek 11, tel. (46) 837-99-
16, tel. 512-098-358.

 �do wynajęcia mieszkanie 39 mkw, 
iiip., nieumeblowane, ul. Starzyńskiego, 
tel. 604-192-784.

 �Kawalerka, tel. 692-101-989.

 �Przyjmę ziemię w dzierżawę, 
tel. 693-944-068.

 �wynajmę lokal 78 mkw. na cele 
mieszkaniowe lub usługi nieuciążliwe. 
łowicz, Podrzeczna 14, tel. 603-397-250.

 �wynajmę lokal 60 mkw, łowicz, 
tel. 660-027-671.

 �do wynajęcia 2 pokoje, kuchnia w 
domu, Głowno, ul. złota, tel. 668-176-985.

 �wynajmę lokal na Krakowskiej, 
tel. 607-809-288.

 �Mieszkanie do wynajęcia 3- pokojowe 
na os Starzyńskiego, tel. 663-428-181.

 �wynajmę mieszkanie 2 pokojowe 
w domu na parterze, Głowno, 
tel. 609-316-882.

 �wynajmę kawalerkę w łowiczu, 
tel. 694-085-797.

 �wynajmę siedlisko miejscowość 
zawady, gmina dmosin, tel. 504-178-884.

zamiana
 �Mieszkanie 57,86 mkw. zamienię na 28 

lub 32 mkw z dopłatą, tel. 694-407-740.

kupno różne
 �Przyjmę ziemię czarną, 

tel. 504-944-860.

 �bagnety, monety, medale, pocztówki, 
starocie, tel. 606-941-752.

 �Kupię widły do palet, tel. 692-465-143.

 �Kupię orzechy włoskie, 
tel. 608-613-658.

 �Kupię styropian i płytę obornicką, 
tel. 607-809-288.

sprzedaż różne
 �Sprzedam krzesła do renowacji, 

tel. 669-325-029.

 �Kręgi, pokrywy, przepusty, płytki 
chodnikowe w kolorze, tel. 531-467-981.

 �drewno kominkowe, opałowe 
(workowane). Skrzynki uniwersalki, 
jedynki, na wsiewkę, na ziemniaki, klepki. 
Producent, tel. 501-658-261.

 �drewno kominkowe, opałowe, 
tel. 504-257-615.

REKLAMA
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 �Piasek płukany, pospółka, żwiry, 
podsyp, transport, tel. 600-895-026.

 �budy ocieplane dla psów, 
tel. 885-459-698.

 �betoniarka, sprężarka samoróbka, 
atlas do ćwiczeń, węże spawalnicze 
acetylenowe, tel. 530-370-088.

 �Rusztowania warszawskie, 
tel. 500-262-573.

 �drewno opałowe, tel. 798-877-090.

 �dwa rowery górskie dla dzieci, 
tel. 606-634-729.

 �Perkusja elektroniczna hayman 
ddz03+, używana, tel. 661-221-935.

 �wózek paleciak, tel. 693-830-160.

 �dwie topole, niedrogo, tel. 731-462-042.

 �Sprzedam bramy, betoniarkę, blachę, 
starocie, tel. 660-027-612.

 �Sprzedam maszynę do wiercenia 
studni głębinowych, tel. 606-832-571.

 �betoniarka, naprawa, wyprzedaż 
części, tel. 510-124-700.

 �Sprzedam agregat prądotwórczy 
siłowy, zagęszczarkę nową, 
tel. 537-607-728.

 �Sprzedam sosnę na pniu w bełchowie, 
tel. 502-251-751.

 �drewno opałowe, rąbane, 
tel. 660-532-069.

 �telewizor, fotel biurowy, 
grzejnik żeberkowy elektryczny, 
tel. (46) 837-68-90.

 �Sprzedam ziemię torfową, 
tel. 783-131-913.

 �Sprzedam łóżko ortopedyczne, 
balkonik trzykołwy nowy i czterokołowy, 
wózek ortopedyczny, tel. 695-774-230.

 �Oddam gruz, tel. 781-243-450.

 �brama garażowa wys. 219x214, 
tel. 506-771-822.

 �Strój łowicki chłopięcy, stół, krzesła, 
tel. 500-519-872.

 �brony zwykłe trójpolowe, 
tel. 500-342-234.

 �Pianino, tel. 577-014-868.

 �Sprzedam ziemię czarną, rozbiórki, 
tel. 607-809-288.

 �drewno opałowe, tel. 791-391-697.

 �drewno opałowe, kominkowe, 
tel. 518-560-797.

 �Sprzedam lesz na utwardzenie terenu, 
tel. 725-486-878.

 �Sprzedam kamień polny, 
tel. 505-056-670.

 �dwa silniki elektryczne 5,5 kw, 2,2 kw, 
tel. 793-721-375.

 �Sprzedam mikrofalówkę, pralkę 
z podgrzewaczem i narożnik, 
tel. 665-317-860.

 �Sprzedam maszyny stolarskie 
oryginalne, tel. 606-974-005.

praca

dam pracę
 �zatrudnię kierowcę c+E, kraj, chłodnia, 

tel. 605-680-709.

 �firma biS w Skierniewicach zatrudni 
do zakładu stolarskiego: stolarzy oraz 
monterów mebli, tel. 601-344-142.

 �Prezero Servis centrum zatrudni 
osobę na stanowisko ładowacz, bez 
kwalifikacji, praca na terenie łowicza, 
żyrardowa i okolic, tel. (46) 830-35-25.

 �Prezero Service centrum zatrudni 
osobę na stanowisko kierowca/
ładowacz, wymagana kat. c, praca na 
terenie łowicza, żyrardowa i okolic, 
tel. (46) 830-35-25.

 �Hurtownia budowlana  
w Głownie zatrudni na stanowisko 
magazyniera. Dobre wynagrodzenie, 
tel. 601-153-348.

 �zatrudnimy kierowców kat. c+E 
do przewozu kontenerów morskich, 
hamburg-Polska, weekendy w domu, 
wysokie zarobki, stabilne warunki pracy, 
tel. 506-836-200.

 �zatrudnię do prac brukarskich, 
roboty na terenie Łowicza i w 
okolicach. możliwe przyuczenie., 
tel. 697-778-557.

 �zatrudnię kierowcę kat. c+E, 
transport międzynarodowy, PL-hU-PL, 
tel. 607-267-206.

 �zatrudnię osobę do serwisu opon 
na stanowisko mechanik-wulkanizator, 
bratoszewice, dobre warunki, 
tel. 505-151-701.

 �Hurtownia budowlana 
wStrykowie zatrudni na stanowisko 
sprzedawcy. Dobre wynagrodzenie, 
tel. 605-086-824.

 �zatrudnię dekarzy lub pomocników, 
okolice dmosina, tel. 609-846-316.

 �zatrudnię kierowcę c+E, transport 
krajowy. dobre zarobki, tel. 608-067-847.

 �zatrudnię kierowcę kat. c+E (chłodnia); 
wyjazdy z tesco teresin. dobre zarobki, 
tel. 608-067-847.

 �zatrudnię kierowcę kat. c, c+E, 
również dorywczo, kraj, tel. 601-385-525.

 �zatrudnię kierowcę na ciągnik i 
maszyny rolnicze, tel. 519-645-804.

 �firma Steven zatrudni osoby 
przy produkcji skarpet, możliwość 
przyuczenia, praca w Goleńsku, 
tel. 606-832-571.

 �firma Steven zatrudni pracownika 
gospodarczego, miejsce pracy Goleńsko, 
tel. 606-832-571.

 �firma Steven zatrudni osobę do działu 
handlowego ze znajomością języka 
angielskiego, tel. 606-832-571.

 �firma Steven zatrudni plastyka, 
projektanta wzorów skarpet, rajstop, 
tel. 501-583-681.

 �Przyjmę do pracy na stację demontażu 
pojazdów (rozbiórka aut). cV: łowicz, 
Armii Krajowej 14 (Skup złomu).

 �zatrudnię do prac remontowo-
budowlanych, tel. 665-678-474.

 �Przyjmę do pracy na skup złomu cV: 
Armii Krajowej 14.

 �zatrudnię ekspedientki do pracy 
w sklepie spożywczym w łowiczu, 
tel. 512-088-422.

 �do ochrony Stryków, tel. 665-115-344, 
515-236-142.

 �zatrudnię szwaczki stała praca w 
Głownie, tel. 602-457-089.

 �zatrudnię pracowników do firmy 
budowlanej, tel. 605-051-991.

 �biuro rachunkowe „Grosik” łowicz 
bolimowska 63 zatrudni księgową, księgi 
handlowe, KPiR, tel. (46) 837-42-46, 
tel. 605-578-502.

 �Szwalnia w Głownie zatrudni szwaczki, 
nowy park maszynowy, praca regularna, 
na stałe, tel. 518-203-421.

 �Przyjmę do pracy biurowej panią do 35 
lat. Skup złomu, łowicz, Armii Krajowej 
14, tel. 503-347-734.

 �zatrudnię do dociepleń, 
tel. 500-583-446.

 �zatrudnię hydraulika, pomoc 
hydraulika, tel. 691-991-000.

 �Staż w Agencji cUK Ubezpieczenia, 
osoba do 30 lat, cV+ list motywacyjny: 
j.staszewski@cuk.pl, tel. (46) 837-75-11.

 �firma krawiecka zatrudni szwaczki, 
tel. 609-460-554.

 �Przyjmę do dociepleń budynków, 
tel. 507-458-670.

 �zatrudnię mechanika do pracy 
na warsztacie, etat, umowa o pracę, 
wymagane prawo jazdy, wykształcenie 
mechaniczne, tel. (46) 838-20-22, 
tel. 601-782-055.

 �zatrudnię pracownika do prac 
wykończeniowo-remontowych, 
tel. 607-343-338.

 �handlowca ze znajomością j.ang lub 
rosyjskiego do biura w łowiczu. cV na 
biuro@foodtrade.pl, tel. 888-431-443.

 �Opiekunka dla osoby starszej 
chodzącej, okolice zdun, Soboty, 
tel. 606-636-128.

 �zatrudnię pracownika do baru, 
tel. 502-272-222.

 �zatrudnię kierowców C+e w 
transporcie międzynarodowym, 
chłodnie, izotermy, tel. 601-720-805.

 �Przyjmę do pizzerii w łowiczu 
barmankę oraz pomoc kuchenną, 
tel. 504-859-387, 885-353-500.

 �zatrudnię kobiety i mężczyzn do pracy 
w pieczarkarni, praca na stałe, umowa, 
kontakt dąbkowice dolne 41 gm. 
łowicz, tel. 605-081-709, 503-158-403, 
dąbkowice dolne 41, gm. łowicz.

 �zatrudnię Pana do sprzątania 
na terenach wspólnot i spółdzielni 
mieszkaniowych. wymagane prawo 
jazdy kat. b, tel. 500-862-835.

 �Poszukuję osoby posiadającej 
samochód do odwożenia i przywożenia 
dzieci ze szkoły kilka razy w miesiącu, 
łowicz, tel. 664-135-662.

 �zatrudnię szwaczki overlock 
i stębnówka, praca całoroczna, 
tel. 516-132-006.

 �zatrudnię kierowcę kat. b do 
rozwożenia gazu w butlach 11 kg po 
Głownie, tel. 600-237-175.

 �zatrudnię przedstawiciela, 
przedstawicielkę handlową w branży 
gazowej, tel. 600-237-175.

 �Przyjmę do pomocy przy montażu 
mebli, tel. 511-060-461.

szukam pracy
 �Emeryt lat 65 szuka pracy, 

tel. 697-821-509.

 �Przeszycia chałupnictwo, 
tel. 663-772-177.

 �zaopiekuję się osobą starszą, 
tel. 606-572-145.

 �Murowanie, ocieplenia, 
tel. 887-818-290.

usługi wideo
 �Videofilmowanie, fotografowanie, 

 www.fotowideo.lowicz.pl, tel. (46) 837-79-
81, tel. 606-302-466.

remontowo-
budowlane

usługi
 �Wylewki agregatem, 

tel. 698-480-048.

 �Stawianie, renowacja kominów, 
wylewki, tel. 739-021-981.

 �tynki tradycyjne, z piaskiem 
kwarcowym, wylewki, solidnie, 
tel. 501-931-961.

 �Usługi minikoparką, przeciski kretem, 
tel. 668-591-725.

 �Remonty wykończenia od A-z, 
tel. 739-021-981.

 �Remonty, tel. 603-043-995.

 �tynki maszynowe, tel. 796-954-454.

 �tynki maszynowe profesjonajne, 
wylewki, tel. 604-144-668.

 �Kompleksowe usługi remontowo-
budowlane, tel. 511-568-525.

 �Układanie kostki brukowej, 
tel. 667-837-817.

 �Okna: naprawa, regulacja, 
tel. 609-135-411.

 �cyklinowanie, polerowanie, 
tel. 501-249-461.

 �wykończenia wnętrz, remonty, 
tel. 532-115-111.

 �docieplenia budynków, remonty, 
tel. 666-152-315.

 �dachy, montaż pokryć dachowych 
i konstrukcje, tel. 507-542-210.

 �Podbitki, grzanie papu 
termozgrzewalnej, tel. 507-542-210.

 �Układanie kostki brukowej, opaski 
wokół nagrobków, tel. 667-189-380.

 �tynki, tel. 575-661-940.

 �docieplanie budynków, elewacje, 
struktury: agregatem. tanio, szybko, 
solidnie, tel. 607-612-176.

 �wylewki maszynowe, zacieranie 
mechaniczne, tel. 785-246-112.

 �wykonanie konstrukcji i pokryć 
dachowych, remonty, rozbudowy, 
tel. 726-395-426.

 �Gładź, malowanie, glazura, terakota, 
wykańczanie wnętrz, malowanie elewacji, 
tel. 609-541-373.

 �budowy i docieplenia domów: 
jednorodzinnych, wielorodzinnych, 
budynków gospodarczych itp. 
Kompleksowo, tel. 603-452-605.

 �Dachy: profesjonalnie, papa 
termozgrzewalna, malowanie, rynny, 
gwarancja!, tel. 735-300-550.

 �Brukarstwo, tel. 791-306-104.

 �Usługi kruszarką (rozbiórki), 
przesiewaczem, walcem, ładowarką, 
koparko-ładowarką, koparką 
gąsiennicowa, wywrotką, transport 
maszyn budowlanych, rolniczych, 
tel. 693-565-564.

 �Adaptacja poddaszy, ścianki, sufity 
G/K, malowanie, gładzie, glazura, 
terakota, docieplenia budynków, 
tel. 792-781-446.

 �Schody drewniane. Komputerowe 
projektowanie schodów. Meble 
na wymiar, inne usługi stolarskie, 
tel. 663-766-557.

 �Układanie kostki brukowej, 
tel. 724-956-210.

 �Elewacje, docieplenia, tel. 692-986-022.

 �Ogrodzenia panelowe, metalowe, 
siatki, betonowe, łupane, bramy, 
furtki, balustrady, wiaty, fundamenty, 
tel. 798-877-090.

 �Usługi koparko-ładowarką, usługi 
wywrotką, 15 ton, tel. 784-464-959.

 �Malowanie, tel. 514-347-542.

 �Malowanie ogrodzeń, renowacja, 
tel. 793-394-921.

 �dachy, pokrycia dachowe, konstrukcje, 
obróbki, tel. 609-846-316.

 �Montaż pokryć dachowych, 
blachodachówka termozgrzewalna, 
tel. 515-236-149.

 �budowy, remonty, docieplenia, 
tel. 794-230-700.

 �dociplenia, tel. 662-881-102.

 �budowa, rozbudowa domów i innych 
budynków, ogrodzenia, kominy, klinkier, 
tel. 607-817-492.

 �Malowanie, gipsowanie, tapetowanie, 
panele, płyta G/K, wykańczanie 
poddaszy, tel. 535-466-501.

 �Malowanie, gipsowanie, glazura, 
terakota, sufity podwieszane. Przystępne 
ceny, tel. 691-768-451.

 �tynki zewnętrzne i wewnętrzne, 
wykończenia wnętrz, 10 
lat doświadczenia, FVAt, 
tel. 605-051-991.

 �Budowa domów i budynków 
gospodarczych od podstaw, 
10 lat doświadczenia, FVAt, 
tel. 605-051-991.

 �Malowanie, gipsowanie, panele 
podłogowe, tel. 790-294-337.

 �złota Rączka” bieżące naprawy, 
wymiany, hydraulika, elektryka i inne, 
tel. 608-028-762.

 �cyklinowanie bezpyłowe, 
tel. 504-960-515.

 �Usługi minikoparką i wywrotką, 
przyłącza wodno-kanalizacyjne, piach, 
żwir 3 tony, tel. 508-175-031.

 �docieplanie budynków, wykańczanie 
wnętrz, poddasza, gipsy, www.remonty-
lowicz.pl, tel. 511-735-802.

 �Glazura, terakota, tel. 571-373-758.

 �Malowanie, gładź, glazura, 
tel. 668-026-851.

 �Usługi minikoparką, tel. 697-212-154.

 �Usługi budowlane, docieplenia, 
tel. 572-947-448.

 �Układanie płytek, gładzie, malowanie 
itp., tel. 721-108-965.

 �Usługi minikoparką, wywrotka do 3,5 
tony, tel. 608-632-134.

 �tynki, remonty, docieplenia, tanio, 
tel. 573-172-175.

 �tynki pod pacę, tanio, tel. 510-300-753.

 �Malowanie, gładź, hydraulika, 
tel. 515-830-969.

 �budowanie domów, garaży od 
podstaw, przeróbki budynków 
mieszkalnych i gospodarczych, 
murowanie kominów z klinkieru, tel. 530-
026-584, 723-917-819.

 �dachy, pokrycia dachowe, tel. 723-917-
819, 530-026-584.

 �bramy garażowe, wrota, drzwi, 
ogrodzenia, bramy, montaż ogrodzeń, 
tel. 506-771-822.

 �Glazuta, terakota, malowanie, solidnie, 
wolne terminy, tel. 695-649-898.

 �tynki tradycyjne, mułkowane, 
murowanie, tel. 725-668-616.

 �Papa - tanio, solidnie!, tel. 608-677-525.

 �Krycie dachów i sprzedaż materiałów 
budowlanych. tanio, solidnie!, 
tel. 608-677-525.

 �cyklinowanie bezpyłowe, układanie 
podłóg, paneli, tanio, solidnie, 
tel. 604-075-293.

 �Altany, wiaty, garaże drewniane lub 
murowane, tel. 787-575-801.

 �Brukarstwo, tel. 579-243-494.

 �Pokrycia dachowe, papa, rynny, 
podbitki, tel. 605-850-706.

 �wylewki maszynowe, tel. 517-032-915.

 �Układanie kostki brukowej, krótkie 
terminy, tel. 883-215-523.

sprzedaż
 �Extra czarna ziemia ogrodowa, po 

obróbce mechanicznej, tel. 601-239-779.

 �żwir (kamień) 16-35 mm do ogrodu, 
odwodnień i drenażu, Kopalnia 
Maurzyce, tel. 601-239-779.

 �Sprzedaż piasku, kruszyw, ziemi 
ogrodowej sortowanej, tel. 693-565-564.

 �Rusztowania warszawskie, 
tel. 500-262-573.

 �Sprzedam cegłę paloną, 
tel. 604-931-629.

 �Pustak ceramiczny Max, cegła pełna 
czerwona, Suporex, pręt zbrojeniowy, 
kaloryfery żeliwne nieużywane, 
tel. 691-089-873.

 �tanie, dobre okna i drzwi, 
tel. 602-370-470.

usługi 
instalacyjne

 �Anteny, telewizory naprawa, 
tel. 791-210-176.

 �Usługi hydrauliczne, spawalnicze, 
mechaniczne. złota rączka, 
tel. 506-891-289.

 �hydraulika kompleksowo, 
tel. 601-818-310.

 �Elektryk: usługi elektryczne. 
wykonywanie instalacji od podstaw; 
modernizacja, tel. 609-219-094.

 �drobna hydraulika, biały montaż, 
tel. 535-466-501.

 �Usługi hydrauliczne, tel. 785-543-610.

 �Profesjonalne instalacje sygnalizacji 
włamania, pożaru, kontroli dostępu, 
nadzoru wizyjnego (monitoring), 
tel. 601-207-689.

 �instalacje elektryczne - naprawy, 
tel. 728-188-127.

 �Vertal: żaluzje poziome, pionowe, rolety 
materiałowe, antywłamaniowe, siatki 
przeciw owadom. Produkcja, montaż, 
tel. 602-736-692.

 �Usługi elektryczne, tel. 509-838-364.

 �instalacje elektryczne, montaż, 
naprawa, przeróbki, tel. 532-176-029.

usługi inne
 �wycinka drzew, usługi podnośnikami 

koszowymi 27-metrowymi, 
tel. 668-591-725.

 �Wycinka drzew, tel. 696-008-528.

 �Wycinka drzew, tel. 693-208-999.

 �Rozdrabnianie gałęzi, wycinka drzew, 
zakrzaczeń, koszenie traw i prace 
ogrodnicze, tel. 667-732-751.

 �Polsat, nc+, naziemna, 
tel. 728-188-127.

 �wycinka drzew, tel. 510-052-908.

 �Usługi koparko-ładowarką, 
tel. 512-098-358.

 �Usuwanie/frezowanie pni po ściętych 
drzewach, tel. 506-660-095.

 �Usługi koparko-ładowarką, 
tel. 607-168-196.

 �Odnawianie wanien, tel. 600-979-826.
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 �Kamaz - przewóz: piasek, żwir, ziemia, 
itp., tel. 784-464-959.

 �Kredyty, Pożyczki fines - zadzwoń, 
tel. (46) 895-10-53.

 �Usługi podnośnikiem, wycinka, 
tel. 510-052-908.

 �Masz problem z komputerem: 
zadzwoń., tel. 504-070-837.

 �domofony: tradycyjne i cyfrowe. 
instalacje i centralki telefoniczne, 
tel. 601-207-689.

 �cięcie drzew niebezpiecznych, 
pielęgnacja zieleni i ogrodów, 
tel. 782-718-483.

 �Usługi rębakiem, rozdrabnianie gałęzi, 
przycinka drzew, tel. 606-370-008.

 �Koszenie nieużytków i łąk, 
tel. 606-370-008.

matrymonialne
 �Poznam kobietę miłą, uczciwą, wierną 

wiek 43-59, sms, tel. 606-735-889.

 �wolny, 48-letni mężczyzna pozna 
Panią, tel. 695-268-916.

 �Poznam miłą, szczerą dziewczynę, 
tel. 531-371-763.

nauka
 �Prace dyplomowe, licencjackie, 

magisterskie - pomoc; tabele, wykresy, 
analiza danych, wnioski. Przepisywanie 
tekstów, nagrań (wykłady, wywiady) i 
inne, tel. 794-060-711, łowicz.

 �Matematyka, tel. 791-802-482.

 �Matematyka, tel. 607-440-582.

 �nauka Języka Angielskiego Jacek 
Romanowski, tel. 607-440-582.

 �Matematyka od podstawówki do 
matury, tel. 577-499-553.

 �Matematyka dla dzieci klas 1-4, 
tel. 577-499-553.

 �Język angielski, język rosyjski. 
fachowo,skutecznie, atrakcyjnie. 
wszystkie poziomy, tel. 510-966-509.

 �Angielski, profesjonalnie. dzieci, 
młodzież, tel. 880-233-777.

 �Matematyka, tel. 601-303-279.

 �Język niemiecki korepetycje, 
przygotowanie do matury, tłumaczenia, 
tel. 600-850-913.

 �Matematyka, Angielski, tel. 515-459-141.

 �Korepetycje: fizyka, matematyka, 
przygotowanie do matury, 
tel. 604-449-538.

rolnicze – kupno

płody rolne
 �Kupię każde zboże, odbiór własnym 

transportem, tel. 783-112-512.

 �Kupię zboża, tel. 508-471-814.

 �Kupię zboże, tel. 693-157-117.

 �Kupię zboże paszowe,  
tel. 668-478-617.

hodowlane
 �Kupię byki, tel. 601-307-164.

 �Kupię jałówki, tel. 601-307-164.

 �Kupię krowy, tel. 601-307-164.

 �Skup macior, knurów, trzody 
chlewnej. Wysokie ceny, 
tel. 603-711-760.

 �Kupię byczki, jałówki 100-500 kg do 
dalszego chowu, tel. 515-121-410.

 �Kupię cielaki, tel. 662-240-082.

 �Kupie prosięta, tel. 508-395-127.

maszyny
 �ciągnik, maszyny, tel. 792-703-272.

 �Kupię Ursusy, zetory mogą być w 
gorszym stanie lub do remontu nie 
rejestrowane oraz inne, tel. 601-478-051.

 �Kupię każdego bizona oraz inne 
maszyny, mogą być do remontu, 
tel. 602-522-478.

 �Każdego Ursusa, Mtz-82, 
tel. 725-361-836.

 �Kupię kombajn Anna w bardzo dobrym 
stanie, tel. (24) 260-77-82.

 �Kupię c-328, c-330, c-360, c-355, 
c-380, Mtz, Mf-255, t-25 władimirec 
bez dokumentów, do remontu, 
tel. 502-939-200.

 �Kupię maszyny rolnicze, 
tel. 883-945-511.

rolnicze - 
sprzedaż

płody rolne
 �Pszenżyto, Strugienice, 

tel. 604-973-885.

 �Sprzedam kukurydzę, 
tel. (46) 837-14-61.

 �zboża jare, sadzeniaki ziemniaka, 
kukurydza, trawy i inne nasiona. Firma 
nasienna GRANum o/ Łowicz, dowóz 
od 1tony. Prowadzimy kontraktację: 
facelii, gorczycy, rzodkwi oleistej, 
strączkowych, motylkowych i traw., 
tel. (46) 837-23-05, (46) 837-23-01.

 �Sprzedam słomę 120/120, 
wierznowice, tel. 508-309-423.

 �Siano i słoma ze stodoły, 
tel. 664-837-390.

 �Sprzedam jęczmień jary Ella, 
tel. 664-724-850.

 �ziemniaki jadalne, zboże, 
tel. (46) 838-17-22.

 �Siano, słoma: baloty, kostka, tel. 667-
380-523, bednary.

 �Sprzedam mieszankę zbożową, 
tel. 661-709-954, Osiek.

 �Słoma sucha, duże bele, Świeryż, 
tel. 696-565-452.

 �Sprzedam burak pastewny, słomę 
w kostkach, siano w kostkach, 
tel. 781-291-854.

 �Sprzedam sadzonki aronii, 
tel. 601-364-070.

 �Sprzedam jęczmień, tel. 726-255-866.

 �Sprzedam zboże, tel. 602-387-024.

 �Sprzedam żyto, pszenżyto ozime 
i jare, słomę, basen frigomilk 850l, 
tel. 791-542-072.

 �Sprzedam łubin, gmina bielawy, 
tel. 601-271-039.

 �żyto, tel. 512-544-156.

 �Sprzedam bób, tel. 508-819-982.

 �Sprzedam owies, tel. 692-916-507.

 �Słoma baloty, tel. 661-221-935.

 �Sprzedam marchew paszową, 
ziemniaki paszowe. Możliwość 
transportu, tel. 507-707-579.

 �Sprzedam jęczmień, pszenica, 
pszenżyto, tel. 784-566-635.

 �Pszenica ozima, tel. 784-006-332.

 �Sprzedam ziemniaki irga drobne i 
grube, tel. 606-485-033.

 �Pszenżyto, po 17, tel. 607-172-809.

 �Sprzedam owies, tel. 728-329-771.

 �wydzierżawię 3 ha łąki, 
tel. 570-980-770.

 �Słoma okrągłe bele ze stodoły, 
tel. 693-830-160.

 �Mieszanka, owies z odnowy, 
tel. 693-830 -160.

 �Sprzedam jęczmień odmiana Oberek, 
wieczorem, tel. 782-650-798.

 �Słoma, siano, tel. 537-734-404.

 �Sprzedam słomę ze stodoły, 
tel. 512-279-318.

 �Pszenica, buraki cukrowe, 
tel. 512-179-465.

 �Siano kostka, tel. 512-179-465.

 �Sprzedam owies, nostrzyk biały 2-letni, 
tel. 502-585-456.

 �Sprzedam siano, tel. 783-668-523.

 �Pszenżyto 3 tony, tel. 691-235-046.

 �Pszenżyto około 2,5 tony, 
tel. 607-197-339.

 �Sprzedam pszenżyto i żyto, Retki, 
tel. 795-499-795.

 �Sprzedam owies, chruśle, 
tel. 886-585-701.

 �Sprzedam żyto hybrydowe 4 tony, 
tel. 508-499-104.

 �Sprzedam pszenicę jarą frajda, 
tel. 609-788-373.

 �Sprzedam słomę, śrutownik na 
kamienie, słoneczko 5-gwiazdowe, 
tel. 798-726-769.

 �Słoma duże bele, pszenżyto, owies, 
żyto, okolice łyszkowic, tel. 513-184-091.

 �Słoma (baloty) ze stodoły, Guźnia, 
tel. 880-918-256, 889-910-333.

 �Sprzedam słomę, okrągłe bele, łowicz, 
tel. 609-353-426.

 �Sprzedam pszenżyto, jęczmień, 
mieszankę, tel. 797-836-291.

 �Sprzedam 3t żyta, tel. 512-178-872.

 �Siano, sianokiszonka, baloty 120, 
tel. 886-172-988.

 �Sprzedam owies, tel. 608-613-658.

 �Sprzedam bób, tel. 608-613-658.

 �Sprzedam słomę, siano, 
tel. 788-934-923, Łaźniki.

 �Pszenżyto, tel. 601-851-421.

 �Jęczmień, pszenżyto, tel. 538-455-989.

 �Sprzedam ziemniak sadzeniak tajfun, 
tel. 693-017-344.

 �Słoma z pszenżyta w kulach 120x120 
ze stodoły, około 70 szt, okolice 
Kiernozia/Sanniki, tel. 730-622-002.

 �Jęczmień, tel. 723-585-201.

 �Sprzedam suchą słomę w belach, 
Świące, tel. 601-320-604.

 �Sprzedam pszenżyto, mieszankę, 
tel. 603-401-075, 782-091-673.

 �Sprzedam słomę w balotach ze 
stodoły, Sierżniki, tel. 609-241-555.

 �Sprzedam bobik, tel. 502-436-234.

 �Sprzedam pszenicę jarą, Mysłaków, 
tel. 605-828-245.

 �Pszenżyto, jęczmień z pszenicą, 
tel. 697-508-177.

 �Słoma, tel. 883-237-644.

 �bób bachus, tel. 724-551-112.

 �Pszenżyto, mieszanka zbożowa, po 
centrali, tel. 605-061-691.

 �zboże, tel. 880-263-930.

 �Owies harnaś, tel. 880-263-930.

 �Słoma kostka, tel. 880-263-930.

 �Siano w balotach, śrutownik bąk,.

 �Owies, tel. 603-408-122.

 �Sprzedam zboże paszowe, 
tel. 530-707-506.

 �Sprzedam słomę, siano duże bele 
ze stodoły, tel. 665-664-174.

 �Sprzedam siano w belach, 
tel. 888-153-945.

 �Siano okrągłe belki, tel. 663-853-216.

 �Sprzedam marchew i burak odpadowy, 
tel. 880-177-805.

 �Sprzedam marchew i burak odpadowy, 
tel. 880-177-805.

 �Pszenżyto, mieszanka, okolice chąśna, 
tel. 693-538-188.

 �Sprzedam bób bachus, 
tel. 692-228-062.

 �żyto z pszenżytem, łubin, wika, 
tel. 602-689-205.

 �Jeczmień, siano, tel. 605-266-154.

 �Sprzedam pszenżyto, tel. 884-208-666.

 �Owies bingo po centrali, 
tel. 794-301-799.

 �Pszenżyto, pszenica, tel. 665-437-013.

 �Sprzedam borówkę amerykańską 
bluecrop 6 letnia, tel. 509-807-410.

 �Sprzedam jęczmień, tel. 692-121-669.

 �żyto hybrydowe, ok. 15 ton, tel. 600-
623-430, żychlin.

 �Sprzedam czosnek, tel. 506-299-410.

 �Sprzedam siano, tel. 609-581-257.

 �Słoma, tel. 697-714-463.

 �Sprzedam pszenicę, tel. 792-719-270.

 �Owies binko do siewu, 
tel. 607-992-213.

 �Sprzedaż zbóż jarych, hodowla 
Strzelce, Danko, ceny zakładowe. 
Bielawy Rynek 14, tel. 607-189-155.

 �Sprzedam słomę, tel. 880-646-919.

 �Sprzedam bób, tel. 791-789-232.

 �Sprzedam łubin, owies, pszenicę, 
tel. 504-406-017.

 �Owies po centrali i jęczmień, 
tel. 667-988-983.

 �Sprzedam jęczmień, pszenżyto, 
tel. 732-783-512.

 �baloty sianokiszonki i ziemniaki 
sadzeniaki, tel. 602-131-357.

 �bób, przetrząsaczo-zgrabiarka 4, 
tel. 691-620-963.

 �Sprzedam zboże paszowe, 
tel. 668-478-617.

 �Sprzedam ziemniaki jadalne 
odmiana Vega Kaliber od 4+, 1zł/
kg, oraz ziemniaki drobne 0,30zł/kg, 
tel. 694-456-985.

 �Sprzedam pszenicę, żyto, słomę, 
tel. 506-656-931.

 �Sprzedam siano w małych kostkach, 
tel. 604-088-657.

 �Słoma w balotach, tanio, 
tel. (46) 861-26-06.

 �Słoma, okrągłe bele 70 zł, 
tel. 606-924-645.

 �Owies, łubin niebieski, tel. 660-755-925.

 �Kiszonka z kukurydzy, 100 zł/tona, 
nieborów, tel. 781-192-860.

 �Słoma baloty, spod wiaty, nieborów, 
tel. 781-192-860.

 �Siano i sianokiszonka w balotach, 
tel. 721-682-674.

 �Pszenica, pszenżyto, jęczmień, 
siano, słoma w kostkach, nieborów, 
tel. 607-403-261.

 �Sprzedam zboże, slome, pług 
4-skibowy, chwytak do bel, rębak, 
tel. 662-089-395.

 �Sprzedam pszenżyto, tel. 605-120-638.

 �Sprzedam owies, tel. 781-592-703.

 �Siano, słoma, tel. 794-155-350.

 �Pług 3-skibowy „Grudziądz”, 
tel. 794-155-350.

 �Pszenżyto 10 ton, żyto 20 ton, Skaratki, 
tel. 664-157-305.

 �Sprzedam słomę ze stodoły, 
tel. 511-772-990.

 �Sprzedam jęczmień, pszenżyto, 
tel. 662-095-386.

 �bób top, tel. 724-551-112.

 �Sadzonki truskawek Roksana, 
tel. 724-551-112.

 �Pszenżyto, pszenica, tel. 696-599-950, 
Goleńsko 19.

 �Sprzedam pszenżyto, 
tel. 697-040-147.

 �Sprzedam słomę po pasówce, 
tel. 692-287-672.

 �Owies, pszenżyto, tel. 509-838-266.

 �Sprzedam ziemniaki irga, jadalne, 
sadzeniaki, paszowe, tel. 508-448-858.

 �Sprzedam mieszankę, tel. 790-502-153.

 �Sprzedam żyto 1,2t, tel. 725-397-044.

 �łubin wąskolistny słodki, 
tel. 512-335-957.

 �Mieszanka, pszenżyto, 
tel. (46) 837-47-14.

 �Jęczmień jary, tel. 795-583-677.

 �Owies siewny nawigator, dąbkowice, 
tel. 668-594-262.

 �łubin z owsem, tel. 692-434-273.

 �Siano, słoma, żyto, tel. 889-951-089.

 �Pszenżyto, słoma Strugienice, 
tel. (46) 838-77-40, tel. 696-791-208.

 �Pszenżyto i pszenica ozime, pszenżyto 
jare do siewu, tel. 601-962-832.

 �Pszenica nawra, jęczmień Podarek, 
pszenżyto Mamut po czyszczalni Petkus, 
i rok ze Strzelc, tel. 885-254-502.

 �Sprzedam bób bachus, 
tel. 669-090-749.

 �Sprzedam owies, żyto, pszenżyto, 
słomę bele ze stodoły, tel. 601-814-220.

 �Siano, słoma. baloty suche, 
tel. 723-528-039.

 �Sprzedam mieszankę zbożową,  
300 bel słomy lub zamienię na obornik, 
tel. 724-384-308.

 �Sprzedam siano w okrągłych belach, 
tel. 661-848-494.

 �Sprzedam siano, sianokiszonkę, słomę 
(120x130), tel. 608-823-476.

 �Pszenżyto, tel. 607-181-404.

 �Sprzedam pszenżyto jare po centrali, 
dmosin, tel. 607-147-851.

 �Pszenica nawra 80, owies bingo 
i harnaś, tel. 662-018-566.

 �Sprzedam ziemniaki tajfun, 
winieta kaliber 30-50 mm, Głowno, 
tel. 511-318-490.

 �łubin gorzki, gmina dmosin, 
tel. 510-254-536.

 �buraczki, marchew, ziemniaki  
dla zwierząt, tel. 515-727-900.

 �żyto 4 tony, tel. 601-295-760.

 �Pszenica, pszenżyto, jęczmień, 
tel. 885-372-588.

 �Sprzedam sadzeniaki tajfun i słomę 
okrągłe bele, tel. 696-312-242.

 �Sprzedam słomę, cena za belkę 25 zł, 
tel. 516-474-037.

 �Wytłoki jabłkowe, żużel, 
tel. 600-323-947.

 �Sprzedam słomę w balotach 120x120, 
okolice Sannik, tel. 725-486-878.

 �Sprzedam owies, łubin, 
tel. 782-093-352.

 �Jęczmień po centrali odmiana flaur, 
wysokobiałkowy dobrze się krzewi, 
tel. 664-778-301.

 �Sprzedam ziemniaki paszowe, 
tel. 787-417-558.

 �Sprzedam żyto i siano w balotach 
120x120, gm. zduny, tel. 886-840-591.

 �łubin słodki żółty, saladera, 
tel. 662-273-215.

 �Sprzedam owies bingo, żyto, słoma  
w dużych balotach, tel. 602-255-778.

 �Słoma ze stodoły, tel. 693-574-400.

 �Sprzedam pszenżyto, tel. 793-497-528.

 �Mieszanka, pszenżyto, słoma , 
tel. 788-278-657.

 �Sprzedam owies i słomę, 
tel. 880-214-141.

 �Sprzedam pszenżyto jare,  
tel. 662-862-376, po 16.00.

 �Sprzedam słomę rolowaną ze stodoły, 
tel. 669-162-492.

 �Sprzedam ok. 15 ton pszenicy, 
tel. 607-760-119.

 �Siano taniej, tel. 691-666-967.

 �łubin, kukurydza, owies, pszenica, 
pszenżyto, mieszanka, jęczmień, 
sianokiszonka, słoma, tel. 506-115-015.

 �Sprzedam pszenicę ozimą, 
jęczmień jary. 800zł/t. dzwonić po 19, 
tel. 724-138-859.

 �Sprzedam owies, pszenżyto, 
tel. 662-327-477.

 �Sprzedam pszenżyto, tel. 608-209-685.

 �Sprzedam siano baloty 120x120, 
przechowywane w stodole, ok. 20 sztuk, 
iłów, tel. 600-607-110.

hodowlane
 �Sprzedam cielaki, tel. 665-349-136.

 �Sprzedam cielaki, tel. 888-953-006.

 �Jałówki hf i Simental wycielenie: 
17.04.2020, tel. 515-837-676.

 �Sprzedam 3 jałówki cielne, 
tel. 798-966-412.

 �Jałówka cielna z księgą główną 100% 
hf, wycielenie 15 maj 2020, wydajność 
matki 6.600 litrów, tłuszcz 4,4%, białko 
3,11, gmina Pacyna, tel. 889-148-034.

 �Sprzedam kuca szetlandzkiego maści 
tarant, tel. 575-277-966.

 �Sprzedam indyki czarno-białe dorosłe, 
tel. 601-520-703.

 �Jałówki pod zacielenie i żarłoki, 
tel. 609-562-159.
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 �Sprzedam jałówkę wysokocielną 
termin wycielenia 17.03.2020r, 
tel. 662-704-278.

 �cielaki mięsne, tel. 514-518-658.

 �Sprzedam gołębie, tel. 666-104-448.

 �Sprzedam 3 jałówki wysokocielne, 
Uchań dolny, tel. (46) 838-83-89, 
tel. 695-080-168.

 �Sprzedam jałówkę na wycieleniu, 
tel. 791-125-486.

 �cielaki, tel. 728-894-563.

 �Sprzedam jałówkę na wycieleniu, 
termin kwiecień, tel. (46) 838-30-97.

 �Sprzedam krowy, tel. 695-684-362.

 �Jałówka na wycieleniu, 
tel. 666-534-325.

 �byczki do dalszego chowu, jałówki 
hodowlane cielne, tel. 604-432-909.

 �Sprzedam jałówkę mięsną charolaise, 
wycielenie na 10.04. Pokryta też 
nasieniem charolaise. bez pochodzenia., 
tel. 605-482-700.

 �Jałówki wysokocielne sprzedam, 
tel. 693-299-439.

 �dwa ogierki zimmnokrwiste, 
10-miesięczne  , tel. 721-302-440.

 �Jałówka na wycieleniu, byczki 
4-tygodniwe, tel. (46) 838-25-79.

 �Sprzedam jałówki wysokocielne, 
tel. 693-691-918.

 �Sprzedam jałówkę na ocieleniu, 
tel. 665-664-174.

 �Sprzedam byczki, tel. 726-931-728.

 �Sprzedam byczki, tel. 511-611-296.

 �Jałówka na wycieleniu, 
tel. 785-268-559.

 �Sprzedam byczki mięsne, 
tel. 505-356-014.

 �Sprzedam jałówkę cielną 5 miesięcy, 
tel. 601-533-397.

 �Jałówka, wycielenie koniec marca, 
tel. 603-708-838.

 �cielak hO 80 kg, tel. 725-445-924.

 �Jałówka cielna, tel. 508-194-021.

 �Sprzedam cielaka Simental, 
tel. 503-562-330.

 �Sprzedam jałówkę, wycielenie 
początek kwietnia, tel. 791-291-824.

 �Sprzedam 2 krowy, wycielenie w 
kwietniu, tel. 791-291-824.

 �Sprzedam cielaki 3 miesięczne, krowy 
młode, tel. 663-972-056.

 �Sprzedam byczki, tel. 694-354-091.

 �Sprzedam 3 jałóweczki, 
tel. 887-614-924.

 �Jałówka wysokocielna, tel. 665-518-217.

maszyny
 �Kupię kombajn (bolko, Anna, Karlik), 

sadzarkę, cyklop, troll, rozrzutnik, 
glebogryzarkę, kopaczkę, inne, 
tel. 511-713-596.

 �Sprzedam części używane do bizona, 
tel. 602-522-478.

 �Sprzedam ciągnik c-330 oraz silosy 
lejowe, tel. 602-522-478.

 �Przyczepa do balotów, tel. 795-583-677.

 �Siewnik, tel. 664-837-390.

 �bizon z056, 1986 rok z sieczkarnią, 
sprawny, tel. 510-099-950.

 �Pług 3-skibowy, tel. 695-986-065.

 �zetor 5340 65KM 2004 rok, pług 
zagonowy „4”, tel. 606-432-319.

 �Rozrzutnik 1-osiowy i wialnia, 
tel. (46) 838-15-04.

 �Rozrzutnik 8-tonowy i inny sprzęt, 
tel. 511-242-979.

 �Sprzedam prasę rolującą 
Sipma z279/1 farma, 1998 rok, 
tel. 667-349-210.

 �Prasa rolująca claas Variant 180, 
tel. 664-173-486.

 �Redło 5, tel. 512-544-156.

 �Sprzedam rozrzutnik 2-osiowy w 
dobrym stanie, tel. 665-974-254.

 �Sprzedam opryskiwacz sadowniczy 
Agrola, tel. 793-104-253.

 �Kultywator 14 grudziądzki, 
tel. 693-830-160.

 �Koła 275/70/22,5 2 szt, jak nowe, 
tel. 601-662-905.

 �Srutownik bijakowy dozamech 15Kw, 
tel. 601-662-905.

 �bizon z-56, cyklop, Ursus U-902, prasa 
z-224, beczka 2000l, tel. 512-179-465.

 �Siewnik Poznaniak 2,7 m, stan bdb, 
kosiarka rotacyjna 1,35 m stan prawie 
nowy, tel. 608-580-044.

 �Opryskiwacz sadowniczy ślęza 
tAdLEn tL1000S, tel. 507-216-596.

 �Siewnik, rozrzutnik, agregat 
uprawowy, sadzarka, glebogryzarka, 
tel. 509-853-384.

 �Maszyna do młócenia targanka, 
śrutownik na kamienie, podajnik kostek 
do sipmy, kopaczka konna na podnośnik, 
tel. 661-385-335.

 �Prasa rolująca welger, 
tel. 793-022-959.

 �Przyczepa 4,5-tonowa, sztywna, 
siewnik konny 3-metrowy, opryskiwacz 
350 l, karmnik dla tuczników na sucho, 
tel. 669-002-605.

 �Sadzarka czeska, tel. 665-780-714.

 �Sprzedam sieczkarnię fortschritt E281, 
tel. 691-620-778.

 �ciągnik Renault 7532, 1990 rok, brona 
talerzowa 1,8 m, pług 3-skibowy Unia 
Grudziadz, tel. 733-670-995.

 �Kombajn Anna i owies, 
tel. 725-805-968.

 �Sprzedam sadzarkę, tel. 889-585-441.

 �c-330 t-25, tel. 887-380-863.

 �ciągnik c-360, 1982 rok, 25.000 zł, 
stan bdb, tel. 663-941-592.

 �Sprzedam przyczepę tandemową 
7.000 zł, tel. 664-778-301.

 �Sprzedam sadzarkę do ziemniaków, 
Rybno, tel. 784-181-324.

 �Sadzarka do warzyw tarczowa 
2-rzędowa, siewnik weremczuk 4 
rzędowy taśmowy, skrzyniopalety do 
warzyw, tel. 607-997-645.

 �wycinak do kiszonek mieczowy, pług 
4-skibowy, tel. 663-452-628.

 �Sprzedam opryskiwacz Pilmet 300l, 
tel. 693-974-911.

 �Rozrzutnik fortschritt t-088, 
opryskiwacz Pilmet 412-Lux, laweta do 
bel, koła wąskie 12.4R32, 12.4R46, pług 
do śniegu/ziemi, tel. 606-753-417.

 �cyklop warfama t-214/3, 1996 
rok. Agregat uprawowy szer. 5,20, 
tel. 502-384-747.

 �Przetrząsarka do siana class 4,5 
m hydrauliczna, przyczepa 3-osiowa 
wywrotka, tel. 695-608-762.

 �Kosiarka rotacyjna, przetrząsarka do 
siana, siewnik do warzyw 4-rzedowy, 
tel. 785-641-260.

 �Sprzedam mieszalnik do pasz suchych, 
śrutownik walcowy, tel. 662-752-205.

 �Prasa z-224 1998 rok, orkan, 
tel. 530-306-673.

 �c-360, z kabią, z turem, wspomaganie, 
tel. 604-948-642.

 �Grabiarka 7, karuzela, Kos, 
tel. 570-980-770.

 �Prasa new holland 648, cyklop, 
siewnik zbożowy Poznaniak, 
tel. 609-562-159.

 �Sprzedam sadzarkę do ziemniaków, 
taśmociąg 4m, silnik 15 Kw, 
tel. 609-241-555.

 �Sprzedam pług 4-skibowy zagonowy, 
4-skibowy obrotowy Kverneland, 
rozrzutnik 1-osiowy, tel. 502-436-234.

 �Owijarka do bel, tel. 663-074-485.

 �Agregat uprawowy bomet 2,10, 
kosiarka rotacyjna wirax 1,65, 
tel. 532-360-574.

 �Kopaczka dwurzędowa, 
tel. 693-025-944.

 �Kultywator szer. 2,10 Grudziądz, wialnia 
do zboża, tel. 698-038-765.

 �Obławiacz do liści buraczanych 
6-rzędowy na silniku i skrzyni zetor, 
tel. 600-623-430.

 �Sprzedam obciążniki przednie do 
zetora, tel. 789-101-800.

 �Rozsiewacz do nawozu, 
tel. 697-714-463.

 �ciągnik c-360 sprzedam lub zamienię 
na c-330, tel. 504-019-557.

 �Pług obrotowy 5-skibowy Overum, 
tel. 607-992-213.

 �Massey ferguson 255 1990 rok z 
turem 2-sekcyjnym, tel. 508-985-884.

 �t-25, kosiarka rotacyjna, brony 5, płóg 
2-skibowy, 3+1 skibowy, przyczepa do 
balotów, tel. 664-759-891.

 �Sprzedam przyczepę 3,5 tony z 
papierami, tel. 606-384-970.

 �Prasa zwijająca 2008, pług 3, brony 3, 
rozrzutnik 3,5-tonowy, tel. 533-179-189.

 �Przetrząsacz Kuhn, zgrabiarka 
Pottinger, tel. 792-674-001.

 �Sprzedam Mf-255, ładowacz o 
balotów, cyklop, tel. 577-114-169 
wieczorem.

 �Sprzedam rozsiewacz Motyl 600 litrów, 
1.200 zł, tel. 664-778-301.

 �Sprzedam skrzynię biegów c-360, 
tel. 692-132-798.

 �Sprzedam pług 3-skibowy, siewnik 
nordsten 2,5 m, tel. 783-847-873.

 �beczkowóz, rozrzutnik, 
tel. 693-256-015.

 �Rozrzutnik, tel. 696-107-903.

 �Sprzedam siewnik poznaniak, 
dwukółkę, opryskiwacz 400 litrów, 
bronę lekką, przetrząsacz karuzelowy 
dwuwirnikowy, tel. (46) 861-26-06.

 �Sprzedam przyczepę sztywną bez 
papierów, tel. 664-776-417.

 �Sprzedam siewnik, tel. 509-231-830 
508-283-855.

 �Rozrzutnik 1-osiowy, sadzarka do 
ziemniaków, tel. 605-063-318.

 �nowe opony c-360, tel. 668-162-199.

 �Pług 4-skibowy, rozrzutnik 2-osiowy, 
tel. 509-838-266.

 �Sprzedam tylne koła do c-360, 
tel. 508-448-858.

 �beczka asenizacyjna 4.000 l, stan bdb., 
śrutownik bijakowy, tel. 600-523-438.

 �Sprzedam prasę z-224, pług 4-skibowy 
obrotowy, tel. 668-093-906.

 �Sprzedam prasę małą kostkę, 
zgrabiarkę 4, beczkę aluminiową 
1200l, wentylator duży z silnikiem, 
tel. 729-304-322.

 �Agregat uprawowy 4,2m POM 
brodnica, 2013 rok, tel. 668-020-288.

 �wywrotka 1-osiowa 3,5 tony, nowa. 
8.200, tel. 880-709-761.

 �Sprzedam schładzalnik do mleka 
frigomilk 1.400 litrów, tel. 609-997-379.

 �Sprzedam maszyny rolnicze likwidacja 
gospodarstwa, sprzedam pługi, agregat 
uprawowy, brony, ładowacz cyklop, 
rozrzutnik obornika, opryskiwacz, dwie 
kosiarki rotacyjne, tel. 669-346-302.

 �Sprzedam rozsiewacz nawozów, 
sprzedam dmuchawę do siana, 
sprzedam obornik bydlęcy, 
tel. 669-346-302.

 �Glebogryzarka Unia Grudziądz 1,6m. 
Używana na 13-arowej działce, sprawna, 
tel. 510-850-014.

 �Sprzedam rozrzutnik obornika 
forschritt, tel. 668-409-727.

 �Pług Kverneland 4-skibowy na 
resorach 14 cali, sadzarka czeska 
garażowna mało używana, pług zwykły 
3-skibowy, tel. 692-565-450.

 �Opryskiwacz 400 litrów firmy Promar, 
2010 rok, 1600 zł, tel. 502-095-748.

 �Sprzedam bronę aktywną, wirową 3m, 
siewnik poznaniak 3m duża skrzynia 
zasypowa., tel. 886-135-119.

 �Sprzedam siewnik poznaniak 2,7m, 
pług Stantrol 4-skibowy, agregat 
uprawowo-siewny 3m z hydropakiem, 
tel. 886-135-119.

 �Sprzedam pompę do wody na wałek 
do ciągnika, tel. 663-319-284.

 �Sprzedam wywrot, siłownik, silnik i 
skrzynię, koła 900/20, tel. 607-809-288.

 �Rozrzutnik 2,5-tonowy, kultywator, 
zgrabiarka 4-ka zawieszana., 
tel. 508-192-016.

 �c-330, 1970 rok, sprawny, 
zarejestrowany, 11000 zł, tel. 507-429-601.

 �Sprzedam siewnik Poznaniak, duży 
kosz, tel. 601-533-397.

 �Sprzedam opryskiwacz 400 litrów, stan 
idealny, tel. 887-793-961.

 �Siewnik poznaniak, krokodyl do tura, 
tel. 603-243-414.

 �Siewnik zbożowy Poznaniak, 
tel. 888-532-271.

 �Sprzedam Ursusa c-385, 14.000 zł, 
tel. 516-474-037.

 �Sprzedam siewnik 6-rzędowy z 
podsiewaczem Ozdoken (Gaspardo), 
tel. 530-964-326.

 �Sprzedam kopaczkę do 
cebuli, sadzarkę do ziemniaków, 
tel. 502-498-184.

 �Sprzedam przyczepę wywrotkę 
1-osiową, 2 sztuki, Słubice, 
tel. 789-254-159.

 �Sprzedam agregat ścierniskowy Unia 
Kos 2.1 St, stan bdb, tel. 505-056-224.

 �Sprzedam ciągnik case 
international 309-94, 80 KM, 1984 rok, 
tel. 509-293-050.

 �Siewnik zbożowy, pług 3-skibowy 
obrotowy, agregat uprawowy, agregat 
pożniwny, opryskiwacz, śrutownik 
bijakowy, mieszadło do gnojowicy, 
dmuchawa ssąco-tłocząca, hydropak, 
orkan, tel. 509-293-050.

 �zetor 8045, tur 2812, c-360, 
tel. 690-899-100.

 �Sprzedam wózek do ciągnika koła 22” 
metalowe boki, otwierany z tyłu, okolice 
Głowna, tel. 601-277-572.

 �Siewnik poznaniak, tel. 662-273-215.

 �Sprzedam poznaniaka, 
tel. 887-380-863.

 �Pługi obrotowe Kverneland 3  
i 4-skibowe, resor, ładowarki teleskopowe, 
tel. 605-884-584.

 �Sprzedam rozrzutnik obornika 
4-tonowy, 2-osiowy w bardzo dobrym 
stanie, tel. 691-235-041.

 �Sprzedam siewkę Kos, wóz konny, 
dmuchawę pionową małą, silnik 4,5 Kw, 
tel. 691-691-859.

 �Sprzedam rozrzutnik 2-osiowy, 
przyczepę zbierającą t-010, 
przetrząsaczo-zgrabiarkę paskową, pług 
2-skibowy, tel. 609-656-826.

 �Rozrzutnik 1-osiowy, stan bdb, 
tel. 691-666-967.

 �Sadzarka, obsypnik, sortownik do 
ziemniaków, tel. 515-403-034.

 �Rozrzutnik fortschritt Jaskin, 
tel. 506-115-015.

 �Sprzedam ciągnik C-330m, 
tel. 669-480-845.

 �Przyczepa HL 8t, tel. 601-272-521.

 �Agregat uprawowy, 5-metrowy 
Konskilde, tel. 663-931-810.

 �Rozsiewacz nawozu Amazone, 
tel. 601-272-521.

 �Pług Kverneland, tel. 663-931-810.

 �Rozrzutnik fortschritt 10t, talerzówkę 
duża na kołach, agregat uprawowo-
siewny 4,5m, tel. 665-103-042.

 �beczkowóz Meprozet Kościan 5.000 l, 
2010 rok, tel. 736-088-116.

 �Pług obrotowy 4-skibowy, siewnik 
poznaniak, ładowacz cyklop 2002r 
siewnik do kukurydzy, tel. 500-225-198.

 �Sprzedam prasę sipma z 569/1 z 
2009r., tel. 667- 232-652.

inne
 �Palety zwykłe, worki big-bag duże 

ilości, tel. 601-662-905.

 �Sprzedam pojemniki hauzer 1000l 
oraz kręgi 1200, 1400, tel. 603-755-648.

 �dojarka do mleka, tel. 663-074-485.

 �Sprzedam obornik, tel. 604-853-854.

 �Sprzedam obornik bydlęcy, 
tel. 665-287-647.

 �tunele foliowe z nawadnianiem 32x8, 
tel. 725-368-799.

 �Schładzalnik do mleka 520l Jastrzębia, 
tel. 691-610-713.

 �Koła rolnicze 10x15, opony 
600-16 c-330, 650-16 c-360, 
koło pneumatyczne do pługa, 
tel. 504-178-884.

 �Sprzedam obornik i gnojowicę 
zagęszczoną (ok. łowicza i zduny) 
z dowozem beczkowozem 18 tys l i 
rozrzutnikiem 18t, tel. 605-938-319.

rolnicze - usługi
 �Okna: naprawa, regulacja, 

tel. 609-135-411.

 �białkowanie obór, tel. 518-168-598.

 �Kosiarki, gałęziarki, kompresory, 
tel. 513-666-808.

 �zrobię bramy do stodoły, garażu, obory 
oraz ogrodzenia, tel. 505-928-735.

 �Naprawa ciągników i maszyn 
rolniczych z dojazdem na miejsce, 
tel. 782-273-568.

 �transport maszyn rolniczych, 
tel. 665-734-042.

 �Siew, podsiew, trawy, lucerny, 
siewnikami firmy Vredo, APV, 
tel. 660-330-597.

zwierzęta

sprzedaż
 �Oddam w dobre ręce 3-miesięcznego 

pieska, tel. 601-379-628.

 �Maltańczyk, Staffordshire bull terrier 
szczenięta, tel. 662-093-975.

 �Sprzedam suczkę chihuahua, 
3-miesięczna, tel. 500-583-446.

 �Kupię lub zamienię koguta bażant- 
złocisty. Sprzedam indyki, perliczki, 
tel. 604-428-289.

 �Szczeniaki owczarka niemieckiego, 
długowłose, tel. 662-212-754.

 �Owczarek niemiecki długowłosy 
8-miesięczny, tel. 733-199-530.

 �Sprzedam kroczek karpia, młyn 
Sopel, tel. 512-307-727.

 �Sprzedam szczeniaki owczarka 
niemieckiego długowłose, 
tel. 663-657-020.

REKLAMA
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Sport
Sport Szkolny | Miejskie igrzyska dzieci w koszykówce chłopców 

Koszykarze z SP7 zdecydowanie 
najlepsi w Łowiczu

Do rywalizacji o trzy miejsca 
premiowane awansem na zawo-
dy powiatowe zgłosiły się cztery 
zespoły. W czwartek, 20 lutego,  
w hali OSiR nr 2 na ulicy Topo-
lowej odbyły się Miejskie Igrzyska 
Dzieci w minikoszykówce chłop-
ców dla uczniów z roczników 
2007 i młodszych. 

Podobnie jak rok temu, fawo-
rytem miejskich mistrzostw była 
SP 7 Łowicz, w której szeregach 
jest najwięcej zawodników tre-
nujących koszykówkę w klubie 
UMKS Księżak Łowicz. Po loso-
waniu organizatorzy zdecydowali, 
że przeprowadzone będą mecze  
w systemie „każdy z każdym” 
czyli w sumie rozegrano 6 me-
czów, a każda drużyna zagrała 
trzy pojedynki. 

Reprezentacja Szkoły Podsta-
wowej nr 7 wygrała pewnie swo-

je trzy mecze, a najtrudniejszy 
okazał się mecz z ekipą SP 2 Ło-

wicz. W czwartek, 26 lutego pod-
opieczni Zbigniewa Łazińskiego 
walczyć będą o mistrza powiatu 
łowickiego i awans na półfinały 
wojewódzkie. 

W ekipie SP7 grali: Marcin 
Szczęsny, Dawid Gładki, Jan Do-
roba, Konstanty Boguszewski, 
Kacper Lesiewicz, Rafał Ugaren-
ko, Jakub Barański, Norbert Woj-
da, Adrian Śmigiera, Wojciech 
Bogus i Szymon Szygulski. Na-
uczyciel Zbigniew Łaziński.  zł

Wyniki miejskich igrzysk Dzieci 
w minikoszykówce chłopców – 
Łowicz, 22.02.2020 r.

 �SP2 – SP4 23:4, SP1 – SP7 8:35, 
SP4 – SP7 4:39, SP2 – SP1 23:9, 
SP1 – SP4 16:4, SP7 – SP2 34:8. 

 �Klasyfikacja końcowa
1. SP nr 7 6 pkt.

2. SP nr 2 5 pkt. 

3. SP nr 1 4 pkt.

4. SP nr 4 3 pkt.

Sport szkolny | Powiatowe igrzyska dzieci w koszykówce chłopców

Siódemka najlepsza także w powiecie 
Młodzi koszykarze ze Szkoły 

Podstawowej nr 7 w Łowiczu po 
raz drugi z rzędu zostali mistrza-
mi powiatu łowickiego w mini 
koszykówce chłopców. „Siódem-
ka” okazała się najlepsza w tur-
nieju rozegranym w czwartek,  
26 lutego, w hali OSiR nr 2 na uli-
cy Topolowej, gdzie odbyły się 
Powiatowe Igrzyska Dzieci w ko-
szykówce chłopców, gdzie zespo-
ły walczyły o puchary i awans do 
rozgrywek rejonowych.

W zawodach wzięło udział pięć 
drużyn. Podobnie jak na szczeblu 

miejskim, w finale spotkali się za-
wodnicy z SP 7 Łowicz i SP 2 Ło-
wicz. Pierwsze miejsce pewnie 
wywalczyła ekipa chłopców ze 
Szkoły Podstawowej nr 7 w Ło-
wiczu (nauczyciel w-f Zbigniew 
Łaziński), która w finale była zde-
cydowanie lepsza od Dwójki (na-
uczyciel w-f Łukasz Petelewicz), 
wygrywając 28:14. 

Na trzecim miejscu zakoń-
czyła rywalizację SP z Nowych 
Zdun, która pokonała w decydu-
jącym meczu ekipę SP 1 Łowicz  
nr 1 18:16. Podopieczni Stanisława 

Znyka z Nowych Zdun byli blisko 
finału. W półfinale zremisowali 
w regulaminowym czasie z SP 2 
Łowicz 10:10 i przegrali dopiero  
w dogrywce 10:15. 

Wyniki Powiatowej igrzysk Dzie-
ci w koszykówce chłopców – Ło-
wicz, 27.02.2020.

 �Grupa A: SP7 łowicz – SP nowe 
zduny 42:2, SP bednary – SP7 
łowicz 4:41, SP nowe zduny – SP 
bednary 24:10. 

 �Grupa B: SP2 łowicz – SP1 ło-
wicz 27:2

 �Półfinały: SP7 łowicz – SP1 ło-
wicz 36:4, SP2 łowicz – SP nowe 
zduny 15:10 (10:10 d 5:0)
mecz o 3. miejsce: 

 �SP1 w Łowiczu – SP Nowe 
zduny 16:18
mecz o 1. miejsce: 

 �SP7 Łowicz – SP2 Łowicz 
28:14

 �Klasyfikacja końcowa
1. SP7 łowicz (awans do 1 /2 finału wojewódzkiego)

2. SP nr 2 w łowiczu

3. SP w nowych zdunach

4. SP nr 1 w łowiczu

5. SP w bednarach

Sport Szkolny | Miejskie igrzyska Młodzieży Szkolnej w koszykówce dziewcząt 

Dziewczyny z SP 7 mistrzyniami Łowicza  
i po raz drugi także w powiecie

Po raz drugi z rzędu koszykarki 
ze Szkoły Podstawowej nr 7 w Ło-
wiczu wygrały Miejskie Igrzyska 
Młodzieży Szkolnej w koszyków-
ce dziewcząt. Miejskie zawody 
odbyły się w czwartek, 20 lutego, 
w hali OSiR nr 2. Do rywalizacji 
o trzy miejsca premiowane awan-
sem na zawody powiatowe zgło-
siły się cztery zespoły, zatem jed-
na ekipa musiał pożegnać się ze 
szkolną rywalizacją. 

Faworytem miejskich mi-
strzostw była ekipa SP 7 Łowicz, 
w której szeregach jest najwięcej 
zawodniczek trenujących koszy-
kówkę w klubie UMKS Księżak 
Łowicz. W sumie rozegrano sześć 
pojedynków systemem „każdy  
z każdym”. 

W składzie ekipy SP 7 grały: 
Zuzanna Wiercioch, Aleksandra 
Wróbel, Antonina Kuleta, Nata-
lia Strugińska, Wiktoria Motyl, 
Zuzanna Nowogórska, Weronika 
Masłowska, Dominika Mitręga, 
Oliwia Pawlik, Klaudia Woźniak, 
Nadia Błasiak, Lena Zawadzka. 
Nauczyciel w-f: Zbigniew Łaziń-
ski i Stefan Staszewski. zł 

 �Wyniki miejskich igrzysk 
młodzieży Szkolnej w miniko-
szykówce dziewcząt – Łowicz, 
22.02.2020: SP2 – SP4 15:1, 
SP1 – SP7 4:27, SP4 – SP7 6:29, 
SP2 – SP1 8:5, SP1 – SP4 9:3, SP7 
– SP2 20:12. 

igrzyska powiatowe 
Drugi rok z rzędu koszykar-

ki ze Szkoły Podstawowej nr 7  
w Łowiczu wygrały rywalizację 
w Powiatowych Igrzyskach Dzie-
ci w koszykówce dziewcząt, któ-
rą rozegrano w środę, 26 lutego. 
Ekipa SP 7 jako jedyna awanso-
wały do rozgrywek półfinału wo-
jewódzkiego, który odbędzie się  
w Skierniewicach. Podobnie jak 
rok temu, uczennice z Siódemki 
(nauczyciel w-f Stefan Staszew-
ski i Zbigniew Łaziński) były fa-
worytkami, ponieważ w ich sze-
regach jest najwięcej zawodniczek 
Księżaka Łowicz. 

Zespoły zagrały systemem 
„każdy z każdym” a w decydu-
jącym meczu reprezentacja SP 7 
Łowicz pewnie pokonała ekipę 
dziewcząt ze Szkoły Podstawo-

wej nr 2 im. Adama Mickiewicza  
w Łowiczu (nauczycielka w-f 
Agata Zapisek) 39:25. 

Na trzecim miejscu podium sta-
nęły zawodniczki ze Szkoły Pod-
stawowej w Nowych Zdunach, 
które w meczu o pamiątkowy pu-
char pokonały ekipę SP Mysła-
ków 12:4.  zł

 �Wyniki Powiatowych igrzysk 
Dzieci w koszykówce dziewcząt 
– Łowicz, 26.02.2020: SP nowe 

zduny – SP7 łowicz 4:37, SP2 
łowicz – SP Mysłaków 42:0, SP7 
łowicz – SP Mysłaków 33:4, SP 
nowe zduny – SP2 łowicz 8:29, 
SP2 łowicz – SP7 łowicz 25:39, 
SP Mysłaków – SP nowe zduny 
4:12.

 �Klasyfikacja końcowa
1. SP nr 7 w łowiczu 6 pkt. 

2. SP nr 2 w łowiczu 5 pkt.

3. SP w nowych zdunach 4 pkt.

4. SP w Mysłakowie 3 pkt.

Sport szkolny | MiMS w siatkówce

Siatkarze Trójki wygrali 
W tym roku w eliminacjach 

miejskich rywalizowało pięć 
szkół, które walczyły o awans na 
zawody powiatowe. Prawo do dal-
szej gry miały zespoły z trzech 
pierwszych miejsc. Turniej miej-
ski chłopców rozgrywany w ra-
mach Igrzysk Młodzieży Szkol-
nej był wyrównany, ale najlepiej 
zaprezentowali się uczniowie ze 
Szkoły Podstawowej nr 3 w Ło-
wiczu, którzy wygrali swoje trzy 
spotkania. 

W zawodach, które rozegrano 
w środę, 19 lutego, w hali OSiR  
nr 2, rywalizowano systemem 
„każdy z każdym”, zatem roze-
grano 10 spotkań. 

W tym roku mistrza Łowi-
cza zdobyli młodzi siatkarze  
z SP 3 Łowicz. Podopieczni Paw-
ła Tomczaka wygrali swoje trzy 
spotkania i okazali się najlepsi 
w Łowiczu. Na drugim miejscu 

uplasowali się siatkarz z Pijarskie-
go Gimnazjum Królowej Pokoju  
w Łowiczu, a trzecie miejsce zaję-
ła ekipa SP 2 Łowicz.  zł

 � igrzyska młodzieży Szkolnej  
w piłce siatkowej chłopców: SP2 
– Pijarska SP 0:2 (17:21, 14:21), 
SP3 – SP1 2:0 (21:17, 21:15), Pi-
jarska SP – SP3 0:2 (17:21, 11:21), 
SP4 – SP2 0:2 (7:21, 11:21), SP3 
– SP4 2:0 (21:8, 21:8), SP1 – Pi-
jarska SP 0:2 (14:21, 12:21), SP4 
– SP1 0:2 (17:21, 14:21), SP2 – 
SP3 1:2 (21:13, 13:21, 14:16), SP1 
– SP2 0:2 (18:21, 13:21), Pijarska 
SP – SP4 2:0 (21:13, 21:11)

 �KLASyFiKACJA KońCoWA
1. SP nr 3 w łowiczu 8 pkt. 

2. Pijarska SP w łowiczu 7 pkt.

3. SP nr 2 w łowiczu 6 pkt. 

4. SP nr 1 w łowiczu 5 pkt.

5. SP nr 4 w łowiczu 4 pkt.

Sport szkolny | MiMS w siatkówce 

Tylko Dwójka i Jedynka 
Jedynie siatkarki z Dwójki  

i Jedynki z Łowicza wystartowa-
ły w miejskim turnieju siatkówki, 
który rozgrywany był w ramach 
Igrzysk Młodzieży Szkolnej. Za-
wody odbyły się w hali OSiR nr 2  
w Łowiczu we wtorek, 18 lutego. 
W igrzyskach prawo startu mają 
uczennice z r. 2005-2006.

 W jedynym rozegranym me-
czu, który postanowiono prze-
prowadzić do trzech wgranych se-
tów minimalnie lepsza okazała się  
SP 2 Łowicz, która pokonała  
SP 1 3:2.  W rywalizacji na szcze-
blu powiatu może być różnie, bo 

siatkówka w tym wieku to gra ner-
wów. 

Niska frekwencja na zawodach 
zadziwia, ale na pewno jednym  
z powodów są warunki do zajęć  
z wychowania fizycznego. W wie-
lu szkołach lekcje odbywają się na 
połowie sali, a w takich warun-
kach trudno jest nauczyć, np. za-
grywki na dużym boisku.   zł 

 �SP2 – SP 1 3:2 (21:25, 20:25, 
25:15, 25:18, 15:9)

 �Klasyfikacja końcowa
1. SP nr 2 w łowiczu (awans do zawodów powiatowych)

2. SP nr 1 w łowiczu (awans do zawodów powiatowych)

Sport szkolny | finał wojewódzki 

Siatkarze z Blichu na 6 miejscu
Siatkarze Zespołu Szkół Po-

nadpodstawowych nr 2 RCKZ  
w Łowiczu (nauczyciel w-f Kata-
rzyna Charążka), którzy  wywal-
czyli tytuł mistrza powiatu łowic-
kiego w Powiatowej Licealiadzie 
Szkolnej w siatkówce zagrali  
w Finale Wojewódzkim z najlep-
szymi ekipami z łódzkiego. Pod-
opieczni Katarzyny Charążki  
w turnieju rozegranym w środę, 
25 lutego, w Ozorkowie nie zdoła-
li awansować do strefy medalowej 
i ostatecznie zakończyli tegorocz-
ne zmagania na 6. miejscu. 

W składzie Zespołu Szkół Po-
nadpodstawowych Nr 2 RCKZ 
W Łowiczu grali: Boczek Jakub, 
Mateusz Buczek, Michał Bu-

czek, Rafał Dudziński, . Sebastian 
Dziemdziela, Oskar Klimkiewicz, 
Marek Lelonkiewicz, Patryk Pa-
jąk, Dawid Słubik, Michał Wię-
cek, Eryk Woliński, Wojciech 
Zabost – nauczyciel: Katarzyna 
Charążka.  zł

 �Grupa B: zSP 2 łowicz – ii LO 
bełchatów 0:2, i LO Ozorków – 
zSP łowicz 2:0, i LO Ozorkó – ii 
LO bełchatów 0:2. 

 �Kolejność Końcowa:
1. ii LO tomaszów Mazowiecki (powiat mazowiecki)

2. ii LO bełchatów (powiat bełchatowski)

3. XLViiO LO łódź (powiat m. łódź)

4. i LO Ozorków (powiat zgierski)

5-6. zS nr 1 wieluń (powiat wieluński)

       zSP Łowicz (powiat łowicki)

ekipa SP 7 Łowicz najpierw pewnie zdobyła mistrza łowicza, potem 
została mistrzem powiatu i awansowała na półfinał wojewódzki.
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Dziewczyny z Siódemki najlepsze w łowiczu.
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Siatkarze z SP 3 Łowicz wygrali miejskie eliminacje.
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Lekka atletyka | indoor track Run 

Złoto Wieteski i łowickiej sztafety
W sobotę, 29 lutego w Ło-

dzi, w hali RKS-u odbyły się lek-
koatletyczne zawody INDOOR 
TRACK RUN, które były oficjal-
nym mityngiem klasy I oraz jed-
nocześnie Mistrzostwami woje-
wództwa łódzkiego dla amatorów 
i zawodników kategorii Masters. 
Zwycięska okazała się sztafeta 
powiatu łowickiego 4x200 męż-
czyzn przygotowywana przez 
Zofię Kucharską, Magdalenę 
Ochmańską Zrazek i Stanisława 
Znyka oraz startujący w skoku  
w dal Tomasz Wieteska.

Wieteska, który jest podopiecz-
nym Stanisława Znyka, a repre-
zentuje klub UKS Błyskawica, 
zwycięstwo w konkursie skoku 
w dal zapewnił sobie najlepszym 
w tym sezonie wynikiem 6.74 m. 
Ponadto wystartował w elimina-
cjach biegu na 60 m i z wynikiem 
7.29 s awansował do finału. W fi-
nale z rezultatem 7.14 s wyrównał 
swój rekord życiowy i zajął miej-
sce drugie.

W biegach sprinterskich bar-
dzo dobrze zaprezentowała się 
również kolejna zawodniczka 
Błyskawicy – Michalina Lesz-
kiewicz, która w biegu na 60 m  
w eliminacjach z wynikiem 8.90 
s ustanowiła swój rekord życiowy,  

a w finale pobiegła jeszcze szyb-
ciej, zajmując z wynikiem 8.81 
miejsce trzecie. Michalina pobie-
gła także na 300 m, osiągając wy-
nik 47.88 s, dzięki któremu została 
sklasyfikowana na 2. miejscu. 

Na dystansie 300 m pobie-
gły również zawodniczki, któ-
re reprezentowały II LO w Łowi-
czu – Aleksandra Kędziora, która  
z wynikiem 54.14 zajęła miej-
sce 16. i Natalia Owczarek, która  
z wynikiem 57.70 była 22. 

Z kolei wśród mężczyzn  
w sprintach na starcie oprócz To-
masza pojawili się Mateusz Ku-
bica z UKS GOK Zduny, który 

z czasem 7.62 zajął 13. miejsce, 
Antoni Knera (II LO w Łowiczu) 
który z wynikiem 7.78 był 15. oraz 
Mikołaj Wiśniewski (II LO w Ło-
wiczu), który pobiegł w czasie 
7.92 zajmując 21. lokatę. Na dłuż-
szym dystansie sprinterskim 300 
m jedynym naszym przedstawi-
cielem był startujący w katego-
rii Masters Artur Leszkiewicz  
z UKS Błyskawicy. Uzyskał on 
wynik 43.86 s i zajął 6. miejsce. 

Na średnich dystansach wśród 
kobiet na 600 m pojawiła się Kin-
ga Kołaczyńska, która zajęła miej-
sce 12. z wynikiem 2.12.02 i We-
ronika Królik, która pobiegła 

w czasie 2.19.13 zajmując miej-
sce 14. (obie II LO w Łowiczu). 
Wśród mężczyzn na 1000 m wy-
stąpił Jakub Wódka (II LO w Ło-
wiczu), który z wynikiem 3.07.85 
ustanowił rekord życiowy i zajął 
miejsce 10.

Na zakończenie odbyły się bie-
gi sztafetowe 4x200m. Dziewczę-
ta (Michalina Leszkiewicz, Nata-
lia Owczarek, Weronika Królik  
i Aleksandra Kędziora) zajęły 
miejsce 2. z czasem 2.13.98. 

Wśród mężczyzn w skład szta-
fety wchodzili Tomasz Wieteska, 
Mateusz Kubica, Antoni Knera  
i Mikołaj Wiśniewski. Nasza szta-
feta zajęła pierwsze miejsce, uzy-
skując świetny wynik 1.39.77. To 
wynik zaledwie gorszy od najlep-
szego wyniku w historii powiatu 
łowickiego o 0.08.

– Występy wszystkich naszych 
zawodników należy ocenić pozy-
tywnie. Każdy dał z siebie wszyst-
ko i zaprezentował się na miarę 
swoich możliwości. Duże podzię-
kowania kieruje również do Dy-
rektor Agnieszki Ruty-Kuciń-
skiej, która w zakresie występów 
uczniów II LO w Łowiczu pomo-
gła zapewnić środki, aby ten wy-
jazd się odbył – powiedziała po 
zwadach Zofia Kucharska.  zł 

Sport szkolny | igrzyska Powiatowe 

Siatkarki z Domaniewic 
ponownie najlepsze

Siatkarki ze Szkoły Podstawo-
wej w Domaniewicach w tym roku 
ponownie obroniły mistrzowski 
tytuł, wygrywając zawody powia-
towe w piłkę siatkową. W turnieju 
Powiatowych Igrzysk Młodzieży 
Szkolnej, który odbył się w piątek, 
28 lutego 2020 roku, w hali spor-
towej OSiR nr 2 w Łowiczu wzię-
ło udział sześć drużyn.  Dziew-
czyny z Domaniewic, trenujące na 
co dzień siatkówkę w klubie Asik 
Domaniewice były bezkonkuren-
cyjne i  będą reprezentować nasz 
powiat w półfinale wojewódzkim. 
Tu szanse na zwycięstwo są duże, 
ponieważ podopieczne trenera Ar-
kadiusza Stajudy grają na parkie-
tach ligi wojewódzkiej i na pewno 
będą mocnym rywalem dla pozo-
stałych ekip.  

W meczu finałowym uczennice 
z SP Domaniewice zdominowały 
na boisku ekipę z SP 1 Łowicz, 
wygrywając gładko 25:13, 25:8. 

Trzecie miejsce i pamiątkowy 
puchar wywalczyły dziewczyny 
ze Szkoły Podstawowej w Bed-
narach, pokonują Szkołę Podsta-
wową nr 2 w Łowicz 2:0 (25:14, 
28:26). 

W składzie zwycięskiej druży-
ny Szkoły Podstawowej w Doma-
niewicach grały: SP w Domanie-
wicach: Kinga Czubiak, Otylia 
Dudek, Dominika Golan, Patry-
cja Klejs, Natalia Kurczak, Da-

ria Markowicz, Aleksandra Ole-
sińska, Andżelika Pająk, Jagoda 
Pawlata, Natalia Pęczkowska, 
Aleksandra Radomska, Oliwia 
Wiesiołek, Julia Zdziarska – na-
uczyciel: Arkadiusz Stajuda.  zł 

Wyniki Powiatowych igrzysk 
młodzieży Szkolnej w piłce siat-
kowej dziewcząt:

 �Grupa A: SP domaniewice – SP1 
łowicz 2:0 (25:9, 25:5), SP Stary 
waliszew – SP domaniewice 0:2 
(11:25, 10:25), SP1 łowicz – SP 
Stary waliszew 2:0 (25:16, 25:15), 

 �Grupa B: SP2 łowicz – SP bed-
nary 2:0 (25:20, 25:16), SP Kocie-
rzew Płd. – SP2 łowicz 1:2 (25:14, 
19:25, 11:25), SP bednary – SP Ko-
cierzew Płd. 2:0 (25:3, 25:17). 

 �Półfinały: SP domaniewice – SP  
bednary 2:0 (25:18, 25:9), SP2  
łowicz – SP1 łowicz 0:2 (14:25, 
18:25).

 �mecz o 3. miejsce: SP bedna-
ry – SP2 łowicz 2:0 (25:14, 28:26)

 �mecz o 1. miejsce: SP doma-
niewice – SP1 łowicz 2:0 (25:13, 
25:8)

 �Klasyfikacja końcowa
1. SP w domaniewicach (awans do 1 /2 finału woj.)

2. SP nr 1 w łowiczu

3. SP w bednarach

4. SP nr 2 w łowiczu

5-6. SP w Kocierzewie Południowym, 

       SP w Starym waliszewie

tenis stołowy | ii liga 

Księżacy trzymają 3. miejsce 
Bardzo dobrze w drugiej części 

drugoligowego sezonu spisują się 
tenisiści stołowi UMKS Księżak 
Łowicz. Podopieczni trenera Ce-
zarego Znyka w sobotę, 29 lutego 
w meczu 14. kolejki rozegranym 
awansem pokonali w Łowiczu 
zdecydowanie  wicelidera roz-
grywek UKS Agaris Maków 8:2,  
co pozwoliło utrzymać trzecie 
miejsce w tabeli. 

Łowiczanie udanie zrewanżo-
wali się za porażkę z pierwszej 
rundy rozgrywek w Makowie 2:8. 
Punkty dla Księżaka zdobyli: Ma-
teusz Podsędek – 2,5,  Piotr Pod-
sędek – 2,5, Michał  Szczepanek 
– 1,5 , Mateusz Guzek – 1,5. 

W niedzielę 1 marca, w Rawie 
Mazowieckiej Księżaccy ulegli 
gospodarzom 0:10. 

Lider tabeli II ligi nie przegrał 
meczu w bieżących rozgrywkach 
i jest już pewny gry w barażach  
o awans do I ligi. 

Najbliżej zwycięstwa był Mate-
usz Podsędek, który miał trzy pił-
ki meczowe w spotkaniu z Jaku-
bem Gierachem. Również jeden  
z pojedynków w stosunku 2:3  
i 9:11 w piątym secie przegrał Mi-
chał Szczepanek. 

Następne spotkanie łowicza-
nie rozegrają  w roli gospoda-
rza 7 marca o godz. 14 z drużyną 
MLUKS Brzeziny.  zł

Piłka halowa  | Puchar burmistrza Miasta łowicz

Śmietanka ligi w półfinałach
Wiele działo się na hali OSiR  

nr I w Łowiczu podczas weeken-
du 29 lutego – 1 marca. W roz-
grywkach Pucharu Burmistrza 
Miasta Łowicz rozegrano wiele 
spotkań, a końcowe rozstrzygnię-
cia w tych rozgrywkach poznamy 
w niedzielę 8 marca. Wtedy odbę-
dą się mecze półfinałowe i finał. 

W meczach półfinałowych 
zmierzą się ze sobą faworycie do 
zdobycia tego pucharu. W pierw-
szym z nich Ogrodowa SMS Dąb-
kowice zagra z Drużyną KIA Re-
nix Łowicz, a w drugim meczu 
Pędzące Imadła Łowicz zmierzą 
się z Chińską Haczykowscy Ło-
wicz.

W meczach pierwszych rund 
(pierwsza i druga) raczej brako-
wało niespodzianek. Faworycie 
zgodnie wygrywali swoje mecze. 
W 3. rundzie zmagań jedną z nie-
spodzianek sprawił Mal-Bud Ło-
wicz, który po rzutach karnych 
wyeliminował Strażaków ITV 
Media. Wiele emocji towarzyszy-
ło spotkaniom w 1/8 finału. Wte-
dy do rywalizacji dołączyli pierw-
szoligowcy i drużyny z niższych 
szczebli mogli się z nimi zmie-
rzyć. Ogrodowa SMS po cieka-
wym meczu pokonała drugoli-

gowy Marbud 3:1, Drużyna KIA 
wygrała z Mal-Budem 3:0 (choć 
do przerwy był bezbramkowy re-
mis), Pędzące Imadła nie dały 
szans Victorii Zabostów Duży 
(zwycięstwo 4:1), a Chińska Ło-
wicz „męczyła” się z Gas-Truck 
Łowicz. „Chińczycy” przegrywa-
li do przerwy 0:2, ale ostatecznie 
wygrali 3:2, a wygraną w ostat-
niej minucie meczu zapewnił Ja-
kub Raj. W meczach ćwierćfi-
nałowych FC Łaguszew świeżo 
upieczony beniaminek KIA Open 
I ligi powalczył z Ogrodową 
SMS Dąbkowice, ale ostatecz-
nie to naszpikowany „futsalowca-
mi” zespół z Dąbkowic cieszył się  
z wygranej 4:2. Drużyna KIA 
nie dała szans doświadczone-
mu Alcatraz Łowicz, rozbijając 
rywali aż 6:1. Dwa gole w tym 
meczu strzelił Michał Redzisz, 
który wzmocnił zespół KIA Renix  
w tych rozgrywkach. Dużo działo 
się w meczu Błękitnych II Dmo-
sin z Imadłami. W meczu Błękit-
ni II długo prowadzili, w końców-
ce jednak Imadła pokazały swoje 
doświadczenie i dzięki trafieniom 
Tomasza Dąbrowskiego i Mi-
chała Fabijańskiego wygrały 3:2.  
W ostatnim z tych spotkań Chiń-

ska Łowicz pewnie pokonała Pro-
mil Let’s Dance Dzierzgów aż 
5:0. W tym spotkaniu skuteczno-
ścią błysnął Dawid Sarafiński, au-
tor trzech goli. 

Finał rozgrywek Pucharu Ligi 
zaplanowano na niedzielę 8 mar-
ca.   ever 

 �1. runda: Piotrtrans blich łowicz 
– LzS Kopernik Kiernozia 5:0 (1:0);

 �2. runda: drink team Głowno 
– OSP Soccer Stachlew 1:5 (0:2); 
fc Jamno – bezedura łowicz 1:4 
(1:2); Amatorzy z łowicza łowicz 
– Kolejarz łowicz 5:0 (w.o.); Piotr-
trans blich łowicz – Mal-bud ło-
wicz  0:2 (0:1); 

 �3. runda: trans dani łowicz – 
LKS Victoria zabostów duży 2:6 
(1:1); cartel Parma – LKS Start 
złaków borowy 1:1 (0:0), w rzu-
tach. karnych 2:1, imprezowy Kli-
mat zielkowice – KS Ostrowiec 5:2 
(1:0); Gas-truck łowicz – LKS fe-
nix boczki chełmońskie 5:2 (3:0); 
OSP Soccer Stachlew – zooksy 
ha-ha-ha! łowicz 5:0 (w.o.); beze-
dura łowicz – Marbud chąśno 0:1 
(0:0); Amatorzy z łowicza łowicz 
– Subiekt nieborów 0:0, w rzu-
tach karnych 4:3; Mal-bud łowicz 
– Strażacy itV Media łowicz 2:2 

(1:1), w rzutach karnych 4:3; LKS 
Victoria zabostów duży – Mikoba 
United Klewków 4:1 (1:1); cartel 
Parma – GKS Olimpia-Junior chą-
śno 1:4 (1:2); imprezowy Klimat 
zielkowice – fc Jeziorko 1:2 (1:1); 
Gas-truck łowicz – LKS Start zła-
ków borowy 4:1 (1:1);

 �1/8 finału XXVii edycji Pucha-
ru Ligi: OSP Soccer Stachlew – 
fc łaguszew 0:4 (0:2); Marbud 
chąśno – Ogrodowa fruktus SMS 
dąbkowice 1:3 (0:1); Amatorzy z 
łowicza łowicz – Alcatraz łowicz 
2:9 (2:4); Mal-bud łowicz – druży-
na Kia Renix łowicz 0:3 (0:0); LKS 
Victoria zabostów duży – novum 
Pędzące imadła łowicz 1:4 (0:2); 
GKS Olimpia-Junior chąśno – LzS 
błękitni ii dmosin 1:3 (1:1); fc Je-
ziorko – Promil Let’s dance dzierz-
gów 2:7 (1:2); Gas-truck łowicz 
– chińska haczykowski Skierscy 
łowicz 2:3 (2:0); 

 �ćwierćfinały: fc łaguszew – 
Ogrodowa fruktus SMS dąbko-
wice 2:4 (0:2); drużyna Kia Renix 
łowicz – Alcatraz łowicz 6:1 (1:1);  
novum Pędzące imadła łowicz – 
LzS błękitni ii dmosin 3:2 (1:2); 
Promil Let’s dance dzierzgów – 
chińska haczykowski Skierscy 
łowicz 0:5 (0:2).

Piłka nożna | Przygotowania do sezonu 

Pelikan 2009 na Widok Cup
Zawodnicy MUKS Pelikan Ło-

wicz z rocznika 2009 wzięli udział 
w turnieju halowym Widok Cup, 
który odbył się w sobotę 29 lute-
go w Skierniewicach. Łowiczanie 
zakończyli występ na fazie grupo-
wej.

W turnieju w Skierniewicach 
grano w składach siedmioosobo-
wych, tak jak w rozgrywkach li-
gowych na powietrzu. Pelikan 
2009 musiał radzić sobie na tur-

nieju bez podstawowych zawodni-
ków Macieja Majchrzaka, Kryspi-
na Jagiełło czy też Jana Uczciwka. 
Mimo tego „Biało-Zieloni” mogą 
żałować pierwszych dwóch prze-
granych spotkań w dość pecho-
wy sposób. W kolejnych meczach 
Pelikan pokazał wysoką jakość  
w grze, a debiutujący trener Mate-
usz Miazek (objął drużynę po Ma-
cieju Grzegorym) był zadowolony 
ze swoich podopiecznych.  ever Adrian Koper (biała koszulka) w walce o piłkę.
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Najlepsze siatkarki w naszym powiecie są w SP domaniewice.

fO
t.

 R
O

b
E

R
t 

K
U

c
h

A
R

E
K

mocna reprezentacja Łowicza na zawodach w łodzi.
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Księżacy świetnie grają w drugiej rundzie i zajmują 3. miejsce w ii lidze. 
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SytuACJA SyNoPtyCzNA: 
w czwartek klin wyżowy, od piątku  
zatoka niżowa. napływa ciepła masa powietrza 
polarno-morskiego.

CzWARteK - PiąteK: 
w czwartek zachmurzenie małe  
do umiarkowanego, bez opadów, ciepło.  
w piątek zachmurzenie umiarkowane  
do dużego, możliwy przelotny deszcz. 
widzialność dobra. wiatr zachodni,  
słaby do umiarkowanego, 3-6 m/s.  
temp. max w dzień: od + 7 st. c w czwartek 
do + 8 st. c w piątek.  
temp. min w nocy: + 3 st. c do + 2 st. c.

SoBotA - NieDzieLA: 
zachmurzenie duże do umiarkowanego, bez 
opadów. widzialność dobra. wiatr południowo-
zachodni, słaby do umiarkowanego, 3-6 m/s. 
temp. max w dzień: + 8 st. c w sobotę  
do  + 7 st. c w niedzielę.  
temp. min w nocy:  + 2 st. c do  + 1 st. c.

PoNieDziAŁeK - WtoReK - śRoDA: 
zachmurzenie umiarkowane do dużego, bez 
opadów. widzialność dobra. wiatr południowo-
zachodni, umiarkowany, 6-8 m/s.  
temp. max w dzień: + 9 st. c do  + 10 st. c. 
temp. min w nocy:  + 3 st. c do  + 1 st. c.

biURO MEtEOROLOGicznE cUMULUS

PRoGNozA BiometeoRoLoGiCzNA:
Pogoda na ogół niekorzystnie wpływać będzie 
na nasze samopoczucie. 

Koszykówka | wojewódzka liga młodzików U-14 M

Młodzicy KKS Bzura z trzecią wygraną
Nie zwalniają tempa w dru-

giej rundzie rozgrywek w woje-
wódzkiej lidze koszykówki mło-
dzików U14 młodzi koszykarze 
KKS Bzura-2006 Łowicz. Nasz 
zespół w rundzie finałowej o miej-
sca 7-10 odniósł już trzecie zwy-
cięstwo i umocnił się na 1. miejsce 
w ligowej tabeli. 

W meczu 3. kolejki podopiecz-
ni trenera Dragana Ristanovića 
pokonali w hali ZSP nr 3 na uli-
cy Powstańców UMKS Piotrcovię 
Piotrków Trybunalski 79:63.

W sobotnim spotkaniu koszy-
karze Bzury wykazali się dobrą 
skutecznością. Tylko początek był 
wyrównany i zakończył się remi-
sem 16:16. Każda z dwóch następ-
nych części meczu powiększała 
prowadzenie Bzury. Piotrcovia nie 
odpuszczała, walcząc do ostatniej 
chwili, dzięki czemu w czwar-
tej kwarcie udało im się odro-
bić jeden punkt. Zwycięstwo  
z Piotrcovią pokazało, że wygra-
na w 1. kolejce nie była przypad-

kowa. Zespół Bzury jest po prostu 
lepszy.

Najwięcej punktów dla druży-
ny zdobył kapitan Oliwier Koła-
czyński – 16. Świetnie radzi so-
bie Szymon Mostowski, który 

dołączył do Bzury niespełna dwa 
miesiące temu i już zdołał zdobyć 
w meczu 14 oczek. Brawa dla tej 
pary i dla całej drużyny, bo koszy-
kówka to gra zespołowa.  zł
3. kolejka wojewódzkiej ligi 

koszykówki młodzików u14 –  
 miejsca 7-10:

 �KKS Bzura-2006 Łowicz – 
umKS Piotrcovia Piotrków try-
bunalski 79:63 (16:16, 18:11, 
24:16, 21:20)
Bzura-2006: Oliwier Kołaczyń-
ski 16 (1×3), Szymon Mostowski 
14 (1×3), damian czajka 9 (1×3), 
Aleksander Malinowski 8, Kacper 
Słomowski 8, Adrian Grzegorz 7, 
norbert wojda 7, Olaf Olaszczyk 
5, Mikołaj Kotecki 3 (1×3), Adrian 
Śmigiera 2 i bartłomiej Szkup.
Najlepiej dla Piotrcovii: filip Siko-
ra 12, Oliwier Knap 10 (1×3) i bar-
tłomiej wasiński 9.

1. KKS Bzura-2006 Łowicz (2) 5 8 312-366

2. UKKS Radomsko (1) 4 6 233-219

3. KKS Pro-basket MOSiR Kutno (3) 3 5 247-178

4 UMKS Piotrcovia (4) 4 5 230-259

 �4. kolejka wojewódzkiej ligi 
koszykówki młodzików u14 – 
o miejsca 7-10 (2020.03.14): 
UKKS Radomsko – KKS bzu-
ra-2006 łowicz (s, godz. 11.30), 
UMKS Piotrcovia Piotrków trybu-
nalski – KKS Pro-basket MOSiR 
Kutno (s, godz. 17.00).

Koszykówka | wojewódzka liga kadetów U-16 M 

Dwie porażki naszych kadetów 
Dwa mecze w ten weekend za-

grali nasi kadeci (rocznik 2004-
2005). Koszykarze KKS Bzura 
Łowicz postawili mocny opór eki-
pie AZS PWSZ Skierniewce, ale 
przegrali 73:85, natomiast UMKS 
Księżak-2004 Łowicz pojechał do 

Łodzi i nie miał szans z liderem, 
przegrywając 33:90. 

Zespół trenera Dragana Rista-
novića w pierwszej rundzie prze-
grał w Skierniewicach 44:120  
i wydawało się, że rywal jest dużo 
mocniejszy. Okazało się, że Bzura 

robi duże postępy i mecz w Łowi-
czu miał zupełnie inny przebieg. 
Nasz team walczył na równi i był 
cały czas blisko rywala, jednak do 
wygranej jeszcze trochę zabrakło. 

Podopieczni trenera Arkadiu-
sza Kobusa z UMKS Księżak po-
jechali na mecz z liderem do Ło-
dzi. ŁKS AZS UŁ Szkoła Gortata 
to bardzo mocny zespół, który nie 
przegrał jeszcze żadnego spotka-
nia w tym sezonie. Księżacy od 
pierwszych minut zostali zdomi-
nowani przez gospodarzy i zdoła-
li zdobyć w tym meczu tylko 33 
oczka. 

Do końca ligi kadetów zostały 
już tylko dwie kolejki spotkań: 8 i 
15 marca.  zł

16. kolejka wojewódzkiej ligi ko-
szykówki kadetów u16:

 �KKS Bzura-2004 Łowicz – 
AzS PWSz Skierniewice 73:85 
(21:29, 16:17, 21:20, 15:19)
Bzura-2004: Jakub bogus 23 
(2x3), Gabriel wojda 16 (3x3), Kry-

stian Góralski 12, Antoni wróblew-
ski 7, Oliwier Kołaczyński 6, igna-
cy Krawczyk 5, norbert wojda 4 
(1x3), Michał warzywoda, Szymon 
Mostowski, damian czajka
Najwięcej dla AzS: Mikołaj Miś-
kiewicz 41 (5x3) i bartosz Andra-
szewski 15 (1x3)

 �ŁKS AzS uŁ Szkoła Gortata 
Łódź – umKS Księżak-2004 Ło-
wicz 90:33 (25:11, 24:6, 24:7, 17:9)
Księżak-2004: Maksym branicki 
10, Mikołaj Jabłoński 6 (2x3), do-
minik wilk 4, dawid Szachogłucho-
wicz 4, Kajetan Kowalski 4, Miłosz 
Liberski 2, bartłomiej Myszkowski 
2, Szymon durmaj 1, wojciech 
Szygulski, Grzegorz Krzyżanowski 
i bartłomiej wójcik.
Najlepiej dla ŁKS: igor dmochow-
ski 28 (8x3) i bartosz Górnicki 17. 

1. łKS AzS Uł Szkoła Gortata łódź (1) 12 24 1565-480

2. KKS Pro-basket Kutno (2) 12 23 1107-689

3. Sunbud PKK 99 i Pabianice (3) 12 21 987-741

4. AzS PwSz Skierniewice (6) 13 20 1093-933

5. SKS Start łódź (7) 14 20 809-1056

6. łKS ii Szkoła Gortata łódź (4) 13 19 831-1087

7. MKS ósemka Skierniewice (5) 13 17 847-1185

8. umKS Księżak-2004 Łowicz (8) 14 17 764-1198

9. KKS Bzura-2004 Łowicz (9) 13 13 772-1445

Piłka siatkowa | 13. kolejka SAM

Awanturnik już 
może świętować

Już tylko jedna kolejka została 
do końca rozgrywek o mistrza Ło-
wicza w siatkówkę. W piątek, 28 
lutegou, w hali sportowej OSiR 
nr 2 w Łowiczu zostały rozegrane 
cztery mecze w ramach 13. kolej-
ki Siatkarskich Amatorskich Mi-
strzostw Łowicza i już wiadomo, 
że mistrzem zostanie ekipa ŁAGS 
Awanturnik. W piątek „Nauczy-
ciele” pokonali 3:0 Mnichów  
z Południa Głowno i obronili mi-
strzowski tytuł. 

W meczach 13. kolejki ligi 
SAM było sporo emocji. Dwa 
spośród czterech spotkań zakoń-
czyły się już po trzech setach, ale 
dwa dopiero po pięciu. Najbar-
dziej wyrównane były mecze po-
między I LO Łowicz a Dorą Di-
gital Łowicz oraz Pijarską i UKS 
Korabka. 

Problemów z pokonaniem 
przeciwnika nie miały ekipy Re-
tek oraz Awanturnik. Mecze za-
kończyły się po trzech setach. 
Rywalem LKS Retki był OSP Se-
ligów i tu nie było niespodzianki. 
Mecz był szybki i LKS pewnie 
wygrał. 

ŁAGS-Awanturnik Łowicz 
walczył z Mnichami z Południa 
Głowno. Pierwszy set był tu wy-
równany, ale pod koniec kontu-
zji doznał środkowy Mnichów  
i w kolejnych partiach musieli 
grać tylko w sześciu, bez libero  
i mecz miał już jednostronny prze-
bieg. Najlepszym graczem został 
wybrany Robert Kowalski (Awan-
turnik), a bardzo dobry mecz za-
grał również środkowy Tomasz 
Piwowarski, który zdobył najwię-
cej punktów dla swojego zespołu. 

Bardzo dobre spotkanie zagra-
ła Pijaka, która miała szansę po-
konać nawet 3:0 Korabkę, Za-
wodnicy UKS Korabka Łowicz 
mieli sporo problemów w tym 
pojedynku. W pierwszym secie 
skuteczniejszy okazał się zespół 
UKS Pijarska Łowicz, który wy-
grał czterema punktami. W dru-
giej partii Pijarska prowadziła, 
ale w końcówce seta popełniła za 
dużo prostych błędów i przegrała 
tę partię. Trzeci set to lepsza gra 

Korabki, a w czwartej ponow-
nie sytuacja się odwróciła. W tie-
-breaku UKS Korabka miał lekką 
przewagę i utrzymał ją do końca, 
choć Pijarzy byli bardzo blisko. 
MVP tego meczu został Rafał 
Dudziński (Korabka, który zdobył  
24 punkty. 

Dużą niespodzianką był wy-
nik kończący spotkanie pomiędzy 
I LO Łowicz a Dorą Digital Ło-
wicz. Tu po czterech setach był-
remis i walka miała się dopiero 
rozstrzygnąć w piątym. Wszyst-
ko wskazywało na to, że „Liceali-
ści” będą zwycięzcami, ale koniec 
okazał się dla nich nieprzyjem-
ny. W 5. secie I LO wygrywało  
z Dorą już 14:11, żeby ostatecznie 
przegrać 14:16. 

Ostatnie mecze sezonu odbędą 
się w ten piątek, a potem planowa-
ny jest Puchar Ligi i podsumowa-
nia tegorocznej edycji.  zł

13. kolejka XXi edycji SAm:
 �LKS Retki – oSP Seligów 3:0 

(25:13, 25:23, 25:17). MVP: Piotr 
Głowacki (Retki).

 �uKS Pijarska Łowicz – uKS Ko-
rabka Łowicz 2:3 (25:19, 24:26, 
21:25 25:22, 14:16)

 �mnichy z Południa Głowno – 
ŁAGS-Awanturnik Łowicz 0:3 
(22:25, 15:25, 10:25). MVP: Robert 
Kowalski (Awanturnik).

 �Dora Digital Łowicz – i Lo Ło-
wicz 3:2 (25:22, 14:25, 22:25, 
25:23, 16:14).MVP: Emil Gajda 
(dora).

1. łAGS-Awanturnik łowicz (1) 13 34 36-8 

2. LKS Retki (2) 13 31 35-14

3. UKS Korabka łowicz (3) 13 29 34-14

4. Mnichy z Południa Głowno (4) 13 24 24-20

5. UKS Pijarska łowicz (5) 13 19 24-25

6. i LO łowicz (6) 13 11 15-33

7. dora digital łowicz (7) 13  8 11-33

8. OSP Seligów (8) 13  0 3-39

 �14. kolejka XXi edycji SAm 
(2020.03.06): i LO łowicz – LKS 
Retki (godz. 18.30), OSP Seligów 
– UKS Pijarska (18.30), UKS Ko-
rabka łowicz – Mnichy z Południa 
Głowno (18.30), łAGS-Awanturnik 
– dora digital łowicz (20.00).

Kadeci Bzury stawili mocny opór rywalowi ze Skierniewic.
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młodzicy Bzury robią postępy i wygrywają trzeci mecz.
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Pijarska zagrała dobre zawody, ale uległa doświadczonej Korabce 2:3.
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Piłka nożna | Pelikan ii

Sparingowe gry rezerw
Zespół czwartoligowych re-

zerw Pelikana Łowicz ma za sobą 
kolejne dwa mecze kontrolne. Ło-
wiczanie zmierzyli się w meczach 
towarzyskich z Bzurą Chodaków 
oraz Stalą Głowno. W obu spotka-
niach lepsi okazali się goście wy-
grywając odpowiednio 3:1 oraz 
2:0. 

W zespole rezerw prowadzo-
nych przez trenera Macieja Grze-
gorego występuje wielu młodych 
zawodników, a średnia wieku ca-
łej kadry meczowej w ostatnim 
meczu ze Stalą Głowno wynosi-
ła poniżej…20 lat. Najstarszym 
graczem na boisku był 24-letni 
Damian Kozieł, a najmłodszymi 
17-latkowie Bartosz Wojciechow-
ski i Krystian Kruk. 

– W meczu z Bzurą dobrze we-
szliśmy w mecz. W pierwszej po-

łowie mieliśmy kilka sytuacji do 
zdobycia bramki. Niestety udało 
się strzelić tylko jedną. O porażce 
zaważył fatalny początek drugiej 
połowy, gdzie po prostych błędach 
straciliśmy dwie bramki. Rywal 
mocno się cofnął, a nam ciężko 
było przedrzeć się przez ich zasie-
ki. Spotkanie ze Stalą rozpoczęli-
śmy od straty absurdalnej bramki 
od razu na początku meczu przez 
fatalny błąd w kryciu. Od począt-
ku musieliśmy gonić wynik. Gra-
liśmy w ataku pozycyjnym co czę-
sto skutkowało kontrami zespołu 
rywali, ale stworzyliśmy też kilka 
sytuacji, niestety nie udało się zdo-
być bramki. Druga połowa słabsza 
w naszym wykonaniu.  – ocenił 
trener Maciej Grzegory.

Ostatnim rywalem „Biało-Zie-
lonych” podczas zimowych przy-

gotowań będzie Unia Iłów. Spo-
tkanie zaplanowano na niedzielę  
8 marca o godzinie 10:00 na bo-
isku OSiR Łowicz. ever

 �KS Pelikan ii Łowicz – KS Bzu-
ra Chodaków 1:3 (1:0); br.: Kamil 
woźniak (35)
Pelikan ii: Mikołaj Pietrzak (60 
Sebastian Gładki) – Krystian Rut-
kowski, dawid Konikowski (46 
zawodnik testowany), bartosz woj-
ciechowski (46 Miłosz Owczuk), 
Marcel wnuk – damian Kozieł, 
Mateusz Kardas, Jan Sejdak, Jan 
haczykowski – Kamil woźniak, Ad-
rian Musialik.

 �Pelikan ii – Stal Głowno 0:2
Pelikan: Patryk Orzeł (60 Seba-
stian Gładki) – Krystian Rutkowski, 
dawid Konikowski, bartosz woj-
ciechowski, Jan Sejdak – damian 
Kozieł, Mateusz Kardas, Jakub 
bylewski, Jan haczykowski – Ad-
rian Musialik (46 Miłosz Owczuk), 
Krystian Kruk.

Piłka nożna | Sparingi Pelikana

Mieszane uczucia przed ligą
PelikAN ŁoWiCZ  2 (1)
JutrZeNkA WArtA  0 (0)
1:0 – Kamil woźniak (29), 2:0 – Mi-
chał żółtowski (65).
Pelikan: Eryk niemira (46 Patryk 
Orzeł) – Krystian Mycka, Grzegorz 
wawrzyński, Piotr tkacz, Maciej 
wyszogrodzki (46 damian Kozieł) 
– filip Kowalczyk (71 Kuba Jóź-
wiak), Piotr Piekarski (71 Krystian 
Rutkowski), Patryk Pomianowski 
(46 Kuba wardzyński), Kamil woź-
niak (65 Krystian Kruk) – dawid 
Kieplin (30 Michał żółtowski), za-
wodnik testowany.

Lada moment, a właściwie lada 
dzień, wznowione zostaną roz-
grywki III ligi. Duże znaczenie, 
głównie dla pewności siebie za-
wodników, mają zatem próby ge-
neralne. W tym momencie czasu 
na poprawę już za wiele nie ma, 
więc w ostatnim sparingu trzeba 
zaprezentować się jak najkorzyst-
niej.

Biało-zieloni nie mieli tego 
dnia jakiegoś niezwykle trudne-
go zadania i zmierzyli się z grają-
cą o klasę niżej Jutrzenką Warta. 
Drużyna z Warty zajmuje obec-
nie 12. miejsce w grupie łódzkiej 
IV ligi, a rundę wiosenną roz-
pocznie tydzień później od łowi-
czan. Co ciekawe, trenerem Ju-
trzenki jest Michał Łochowski 
– postać w Łowiczu dobrze zna-
na. Łochowski był piłkarzem Pta-
ków w latach 2007 – 2012. Trafił 
na Starzyńskiego, gdy klub wy-
walczył awans na zaplecze eks-
traklasy. 

Łowiczanie sprawdzian gene-
ralny zaliczyli całkiem dobrze. Ju-
trzenkę ograli 2:0, chociaż po me-
czu trener Dremliuk nie krył, że 
ma do swoich podopiecznych spo-
ro zastrzeżeń. Pierwszą bramkę 
biało-zieloni zdobyli po niespełna 
półgodzinie gry. Chociaż wtedy 
swojej szansy szukali przyjezdni. 

Wyrzut z autu zakończył się stratą, 
a szybką kontrę zespołu skutecz-
nie wykończył Kamil Woźniak. 
Asystą przy tym trafieniu popisał 
się Dawid Kieplin.

Drugi gol padł po ponad go-
dzinie rywalizacji. Dobrą wrzut-
ką popisał się Krystian Rutkow-
ski, a skuteczną główką – nie po 
raz pierwszy tej zimy – akcję wy-
kończył Michał Żółtowski. Go-
ście praktycznie przez cały mecz 
nie zagrażali bramce Pelikana. 
Tak naprawdę przez całe 90 mi-
nut mieli jedną klarowną sytuację. 
Strzał głową z bliska po dośrod-
kowaniu Roberta Jareckiego od-
dał Maciej Dudek, ale przestrzelił. 
Poza tym Jutrzenka skupiona była 
na defensywie i rozbijaniu akcji 
rywali.

Po meczu trener Ptaków do-
strzegł sporo niedociągnięć  
w grzech swoich piłkarzy. Drem-
liuk narzekał między innymi na 
brak płynności w grze i masę nie-
dokładności –  głównie w pierw-

szej odsłonie. W przerwie wska-
zał swoim piłkarzom w jakich 
elementach należy poprawić grę  
i wyglądało to już trochę lepiej.

Natomiast to, co może najbar-
dziej martwić kibiców to nie styl 
gry na tydzień przed ligą. Powo-
dem do niepokoju jest nieobec-
ność Damiana Warchoła. Jeszcze 
w zeszłym roku – już po zakoń-
czeniu rundy – dużo mówiło się 
o tym, że liderem strzelców in-
teresują się kluby z wyższych 
lig. Warchoł nie podpisał jednak 
kontraktu z innym klubem, cho-
ciaż długo przebywał na testach 
chociażby w Radomiaku. Od kil-
ku tygodni trenował z Pelikanem  
i strzelał bramki w meczach spa-
ringowych potwierdzając swoją 
wartość dla zespołu. 

Wydawało się, że kwestia jego 
pozostania przy Starzyńskiego 
jest już przesądzona, ale co bar-
dziej przezorni przypominali, że 
okienko transferowe jest otwar-
te do końca lutego. I niemal  

w ostatniej chwili Warchołą na te-
sty medyczne zaprosiła warszaw-
ska Legia. Napastnik miałby wy-
stępować w rezerwach klubu, 
które są ligowym rywalem Pta-
ków. Legia II w lidze plasuje się na 
najniższym stopniu podium, a do 
lidera z Ostródy traci tylko cztery 
punkty. Do tego, podopieczni Pio-
tra Kobiereckiego mają do roze-
grania jeszcze zaległy mecz wła-
śnie z liderem rozgrywek. Tym 
samym, stołecznych czekają wio-
sną dwa mecze z Sokołem Ostró-
da – przy takich różnicach punk-
towych może to być decydujące  
w kwestii awansu.

Tym samym włodarze klubu 
rozpoczęli poszukiwania napast-
nika, który miały – mówiąc kolo-
kwialnie – wejść w buty Warcho-
ła. W meczu z Jutrzenką zagrał 
już jeden zawodnik testowany. 
Biało-zieloni czasu mają niewiele. 
Za kilka dni pierwsze w tym roku 
starcie o ligowe punkty.

mateusz Lis

Piłka nożna | Przed 18. kolejką iii ligi

Kto pokrzyżuje szyki Sokoła?
Jeszcze przed startem rozgry-

wek ich faworytem był Sokół 
Ostróda. W pierwszej części se-
zonu ostródzianie potwierdzili 
wysokie aspiracje i zimę spędzi-
li na fotelu lidera. Patrząc jednak  
w tabelę wydaje się, że nawet pią-
ty Znicz Biała Piska może mówić 
o niewielkiej stracie do Sokoła.

I właśnie Znicz na początek li-
gowych zmagań w tym roku zagra 
z innym zespołem, który z pewny-
mi nadziejami może patrzeć na 
szczyt tabeli. Znicz podejmie So-
koła Aleksandrów Łódzki. Sam 
lider rozpocznie ten rok od me-
czu wyjazdowego. W Tomaszo-
wie Mazowieckim zagra z Lechią. 
Jeszcze w zeszłym sezonie to spo-
tkanie zapewne miałoby miano 
starcia na szczycie. Obecnie toma-
szowianie są w strefie spadkowej 

i z niepokojem spoglądają w przy-
szłość. Wicelider z Nowego Dwo-
ru Mazowieckiego zagra w Gro-
dzisku Mazowieckiem. Tamtejsza 
Pogoń zanotowało fatalny start se-
zonu, ale później zaczęła punkto-
wać i nawet wydostała się ze strefy 
spadkowej. 

Z kolei Legia II podejmie Broń 
Radom. W zeszłym roku kibi-
ce radomian mieli do gry swo-
ich piłkarzy sporo zastrzeżeń, ale 
ostatecznie Broń uplasowała się w 
pierwszej ósemce, co można roz-
patrywać, jako naprawdę niezły 
wynik.  mateusz Lis

19. kolejka iii ligi:
 �znicz Biała Piska – Sokół Alek-

sandrów Łódzki / sob 07.03.2020 
r., godz. 14:00

 �Pogoń Grodzisk mazowiecki – 

świt Nowy Dwór mazowiecki / 
sob 07.03.2020 r., godz. 14:00

 �olimpia zambrów – Pelikan 
Łowicz / sob 07.03.2020 r., godz. 
14:00

 �KS Wasilków – Concordia el-
bląg / sob 07.03.2020 r., godz. 
14:00

 �Huragan morąg – RKS Radom-
sko / sob 07.03.2020 r., godz. 
14:00

 �ursus Warszawa – Polonia 
Warszawa / sob 07.03.2020 r., 
godz. 14:00

 �Lechia tomaszów mazowiecki 
– Sokół ostróda / nd 08.03.2020 
r., godz. 12:00

 �Legia ii Warszawa – Broń Ra-
dom / nd 08.03.2020 r., godz. 12:00

 �Ruch Wysokie mazowiec-
kie – unia Skierniewice / nd 
08.03.2020 r., godz. 16:00

Piłka nożna | Przed meczem z Olimpią

Więcej pytań niż odpowiedzi
Jak to zwykle bywa, na star-

cie sezonu czy też rundy po prze-
rwie zimowej, forma wielu zespo-
łów jest sporą niewiadomą. Nie 
inaczej jest w przypadku Olimpii 
Zambrów czy Pelikana Łowicz, 
które zmierzą się ze sobą w pierw-
szym w tym roku meczu o punk-
ty. W obu doszło zimą do sporych 
roszad.

Patrząc na tabelę faworytem 
mogliby się wydawać łowiczanie. 
Biało-zieloni plasują się po osiem-
nastu kolejkach na szóstym miej-
scu, a Olimpia jest 12. W praktyce 
różnica to jednak tylko 6 pkt. Za-
mbrowianie są ostatnią drużyną, 
o której możemy powiedzieć, że 
plasuje się w środkowej strefie bo-
iska. Wygrana z Pelikanem może 
pozwolić podopiecznym Kuhla-
wika wspiąć się nawet na ósmą 
pozycję w tabeli, z kolei ich prze-
waga nad trzynastą Pogonią to cał-
kiem bezpieczne pięć punktów.

Zambrowianie zimą rozegrali 
dziesięć meczów sparingowych. 
Wygrali sześć z nich, zremiso-
wali raz i przegrali trzykrotnie.  
W sparingach przegrali z ekipami 
z wyższych lig – Pogonią Siedlce 
i Wigrami Suwałki oraz ligowym 
rywalem – Zniczem Biała Pi-
ska. Formą zaimponowali przede 
wszystkim w końcówce przygoto-
wań: w próbie generalnej rozbili 
rezerwy Jagiellonii Białystok 5:1 
, a wcześniej uporali się z Polonią 
Warszawa 3:1.

Dla porównania, Pelikan grał 
zimą trochę rzadziej od Olimpii, 
ale również może pochwalić się 
korzystnym bilansem. Łowicza-
nie wygrali cztery gry kontrol-
ne, jedną zremisowali i dwa razy 
przegrali. Dobrze wypadła koń-
cówka okresu przygotowawczego 
– biało-zieloni wygrali trzy ostat-
nie sparingi, a w pokonanym polu 
zostawili chociażby II-ligowy 
Znicz Pruszków.

Zimą w obu zespołach doszło 
też do sporych zmian kadrowych. 
Pelikan rozstawał się głównie z za-

wodnikami, którzy jesienią albo 
rozczarowali (Maciej Humerski, 
Damian Szczepański), albo dłu-
go pauzowali ze względu na uraz 
(Krystian Stolarczyk). Dwa trans-
fery mogą być jednak bardzo trud-
ne do wypełnienia: do Legionovii 
przeniósł się Kacper Kaczorow-
ski, który w pierwszej części se-
zonu opuścił zaledwie osiem mi-
nut, a do tego w momencie pisania 
tego artykułu bardzo prawdopo-
dobny wydawał się transfer naj-
lepszego strzelca ligi – Damiana 
Warchoła.

Z kolei w przypadku Olimpii 
można mówić nawet o małej re-
wolucji kadrowej. Klub opuściło 
dziewięciu piłkarzy, a większość 
z nich nie grywała regularnie. Wy-
jątkami są Kamil Jackiewicz, któ-
ry przenosi się do Ruchu Wyso-
kie Mazowieckie, a jesienią zagrał 
we wszystkich meczach ligowych 
czy Maciej Bortniczuk (powraca 
z wypożyczenia do Jagiellonii II) 
mając na koncie 16 ligowych spo-
tkań. Na ich miejsce sprowadzo-
no siedmiu zawodników, w tym 
dwóch bramkarzy – podstawo-
wy golkiper: Piotr Czapliński, na 
jednym z treningów zerwał ścię-
gno Achillesa i czeka go dłuższa 
przerwa. Praktycznie żaden ze 
sprowadzonych piłkarzy nie może 
minionej rundy zaliczyć do uda-
nych, bo w swoich klubach gry-
wali nieregularnie i głównie w roli 
zmienników. W tym gronie wy-
różnia się – ale głównie ze wzglę-
du na obco brzmiące nazwisko – 
Shun Shibata. 22-letni Japończyk 
ostatnio związany był z łotewskim 
FK Auda Kekava – średniakiem 
II ligi. W sparingach zdążył się 
już nawet pokazać i strzelił dwie 
bramki.

Mecz w Zambrowie będzie 
jednym ze spotkań otwierają-
cych ligowe zmagania w tym 
roku. Pierwszy gwizdek w sobotę  
o 14. Równolegle powinno rozpo-
cząć się pięć innych spotkań gru-
py pierwszej III ligi.  mateusz Lis

Piłkarze Jutrzenki postawili na defensywę. Pomimo tego, że był to tylko mecz sparingowy,  
to w ich grze nie brakowało ofiarności.
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Sport
ŁoWiCKi 
iNFoRmAtoR 
SPoRtoWy 

złoto tomasza Wieteski
i srebro łowickiej sztafety
na zawodach indoor track Run. str. 29

Więcej pytań niż odpowiedzi
przed meczem Pelikana 
z olimpią zambrów. str. 31

REKLAMA

PiąteK, 6 mARCA:
 �10.00 – hala OSiR nr 2 w łowi-

czu, ul. topolowa 2; Powiatowe 
igrzyska młodzieży Szkolnej 
w koszykówce dziewcząt; 

 �18.30-21.30 – hala OSiR nr 2, 
ul. topolowa 2; 14. kolejka XXi 
edycji Siatkarskich Amator-
skich mistrzostw Łowicza; 

 �19.00 – Restauracja Kurs na 
PRL w łowiczu, ul. Krakowska 
20; 25. edycja XXi otwartych 
mistrzostw Łowicza w darcie 
501 d.o.;

SoBotA, 7 mARCA:
 �10.00 – Stadion Miejski im. 

10 Pułku Piechoty w łowiczu, 
ul. Jana Pawła ii 3; Sparingowy 
mecz piłki nożnej młodzików 
D1: muKS Pelikan-2007 Ło-
wicz – GKS Bedlno;

 �12.00 – Stadion Miejski im. 10 
Pułku Piechoty w łowiczu, ul. 
Jana Pawła ii 3; Sparingowy 
mecz piłki nożnej trampkarzy 
C1: muKS Pelikan-2005 Ło-
wicz – uKS unia Boryszew;

 �14.00 – Stadion im. 10 PP w ło-
wiczu, ul. Jana Pawła ii 3; Sparin-
gowy mecz piłki nożnej tramp-
karzy C2: muKS Pelikan-2006 
Łowicz – uKS unia Boryszew;

 �16.00 – hala OSiR nr 1 w łowi-
czu, ul. Jana Pawła ii 3; zaległy 
mecz 16. kolejki ii ligi tenisa 
stołowego mężczyzn: umKS 
Księżak Łowicz – mLuKS 
Brzeziny; 

 �18.00 – hala OSiR nr 1 w łowi-
czu, ul. Jana Pawła ii 3; 27. kolej-
ka i ligi koszykówki seniorów: 
KS Księżak Łowicz – KS Po-
goń Prudnik;

NieDzieLA, 8 mARCA:
 �10.00 – Stadion Miejski im. 

10 Pułku Piechoty w łowiczu, 
ul. Jana Pawła ii 3; Sparingowy 
mecz piłki nożnej: KS Pelikan 
ii Łowicz – SKF unia iłów;

 �11.30 – hala OSiR nr 2 w łowi-
czu, ul. topolowa 2; 15. kolejka 
wojewódzkiej ligi koszykówki 
kadetów u16: umKS Księżak 
Łowicz – mKS ósemka Skier-
niewice;

 �12.00 – Stadion im. 10 PP 
w łowiczu, ul. Jana Pawła ii 3; 
Sparingowy mecz piłki nożnej 
juniorów młodszych B2: KS 
Pelikan-2003/04 Łowicz – KS 
Górnik Kłodawa;

 �17.00-19.30 – hala OSiR nr 1 
w łowiczu, ul. Jana Pawła ii 3; Fi-
nał XXVii edycji Pucharu Ligi 
ŁoLiF; godz. 18.20: zakończe-
nie sezonu ŁoLiF, wręczenie 
pucharów, nagród i dyplo-
mów;

PoNieDziAŁeK, 9 mARCA:
 �10.00 – hala OSiR 2 w łowiczu, 

ul. topolowa 2; Pow. igrzyska 
młodzieży Szkolnej w koszy-
kówce chłopców.  Gogo 

Szachy | ii Puchar dyrektora OSiR

Janosiki nic nie rozdały
W ostatni dzień lutego 
rozegrano II Drużynowy 
Puchar Dyrektora OSiR 
w szachach szybkich.

Skład drużyny nie był tego 
dnia ujęty w żadnych ramach, to-
też mogli grać zawodnicy starsi
i młodsi, „zawodowcy” i amato-
rzy, dziewczęta oraz chłopcy. Do-
datkowo obowiązywała miła i faj-
na nazwa trzyosobowych ekip, co 
podkreśliło również rekreacyjną 
formę zawodów. 

Po trzech godzinach rywalizacji 
zwyciężyła drużyna „Szachowe 
Janosiki” wygrywając wszystkie 
swoje mecze. Nazwa trójki mówi, 
że powinni oni zabrać lepszym, 
a dać coś słabszym, ale Roman Zi-
mochocki, Marek Wawrzyn i Ro-

bert Chojnowski wyłamali się z tej 
„rozbójniczej zasady” sprzed wie-
ków i nie dali przeciwnikom żad-
nego dużego punktu. 

Drudzy byli obrońcy tytułu 
z pierwszej odsłony rozgrywek 
„Brykające Tygryski” zdobywa-
jąc 6 punktów w turnieju. Wystą-
pili oni w składzie: Błażej Czyżak, 
Piotr Blus i Zdzisław Czyżak. 

Najniższe miejsce na podium 
zajęła ekipa o dźwięcznej nazwie 
„Husaria !”, a punkty dla niej zdo-
bywali: Piotr i Krzysztof Jabłoń-
scy oraz Stanisław Pacler. 

Dodatkowymi nagrodami za 
wygranie swoich szachownic uho-
norowani zostali: Błażej Czyżak 
(1 szachownica), Marek Waw-
rzyn (2 szachownica) i Zdzisław 
Czyżak (3 szachownica). Puchary 
i medale wręczał Dyrektor Ośrod-
ka Sportu i Rekreacji w Łowiczu 
Pan Zbigniew Kuczyński. Fischer

trójka Szachowych Janosików najlepszą drużyną sobotnich zawodów
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Koszykówka | 24. kolejka i ligi

Porażka Księżaka w Kołobrzegu
Koszykarze pierwszoligowego 

KS Księżak Łowicz nie wykorzy-
stali szansy na poprawienie swojej 
pozycji w tabeli. W meczu 26. ko-
lejki I ligi mężczyzn drużyna tre-
nera Michała Spychały była fa-
worytem, ale przegrała w sobotę, 
29 lutego z MUKS Energa Ko-
twica Kołobrzeg 83:105. Kotwi-
ca przed tym meczem zajmowała 
ostatnie miejsce w ligowej tabeli 
i wiadomo było, że broni się przed 
spadkiem i będzie walczyć o wy-
graną. Plan wykonała i awansowa-
ła na 12. miejsce. 

Księżacy jechali nad morze po 
wygraną i wydawało się niemożli-
we przed meczem, że tu może się 
stać coś złego. A jednak Księżak 
przegrał z Kotwicą Kołobrzeg, 
zajmującą po 26. kolejce ostatnie 
miejsce w tabeli. Bardzo nierów-
na gra, spowodowała, że nie uda-
ło się ponownie pokonać rywala. 
W pierwszej rundzie łowiczanie 

we własnej hali pokonali Kotwicę 
po dogrywce 111:109. 

Łowiczanie źle rozpoczęli ten 
pojedynek.. Było dużo strat i spo-
ro niecelnych rzutów. Pierwszą 
kwartę nasi zawodnicy przegrali 
wysoko14:26. W drugiej odsłonie 
zaczęli grać lepiej, ale nie udało 
się odrobić całej straty z pierwszej 
kwarty. Do przerwy nasz team 
przegrywał 42:49, a w tym czasie 
punktowali za „trzy” Mikołaj Sto-
pierzyński, Piotr Robak, Bartosz 
Włuczyński, Michał Samsono-
wicz, Przemysław Tradecki i Ar-
kadiusz Kobus. 

Niestety, po przerwie było już 
tylko gorzej. Gospodarze przeję-
li inicjatywę i zdominowali naszą 
drużynę. Po 30 minutach wygry-
wali już 83:61 i szans na wygra-
ną już nie było. W czwartej odsło-
nie Księżacy tracili do rywala już 
w pewnym momencie 29 oczek 
i na pewno chcieli jak najszyb-

ciej zakończyć ten mecz. Wysoka 
porażka w Kołobrzegu nie napa-
wa optymizmem, ale mamy na-
dzieję, że Księżacy szybko o tym 

meczu zapomną i zrehabilitują się 
w sobotę w pojedynku z Pogonią 
Prudnik. Najskuteczniejszymi za-
wodnikami w tym meczu w dru-

żynie Księżaka byli Stopierzyński 
(20) i Kobus (18).  zł

 �muKS energa Kotwica Ko-
łobrzeg – KS Księżak Łowicz 
105:83 (26:14, 23:28, 34:19, 
22:22)
Księżak: Mikołaj Stopierzyński 20 
(2×3), Arkadiusz Kobus 18 (2×3), 
Piotr Robak 11 (1×3), Michał Sam-
sonowicz 9 (3×3) i Mikołaj czyż 
8 oraz Przemysław tradecki 10 
(2×3), Michał Świderski 4 i bartosz 
włuczyński 3 (1×3).
Najwięcej dla Kołobrzegu: Pa-
tryk Przyborowski 19 (1×3), Jakub 
dłoniak 18 (2×3), hubert Krusz-
czyński 15 (2×3), daniel Grujić 14 
(2×3) i łukasz bodych 14.
Sędziowali: Marek Januszonek 
(Gorzów wielkopolski), tomasz 
Konopacki (Szczecin) i Marcin 
Olejnik (Luboń). 
Komisarz: Mariusz Jakubów 
(Szczecin).

Koszykówka | i liga

Księżacy spadli na 6. miejsce
Słabszy mecz przytrafi ł się 

w tym sezonie ekipie pierwszoli-
gowego Księżaka Łowicz. Ekipa 
trenera Michała Spychały poje-
chała do Kołobrzegu i dość nie-
oczekiwanie przegrała z ostatnim 
zespołem – Kotwicą, która wal-
czy o ligowy byt. Gospodarze za-
wiesili poprzeczkę bardzo wysoko 
i nasz team przegrał 83:105 i spadł 
na 6. pozycję w tabeli zaplecza 
ekstraklasy. 

Lider I ligi – Czarni Słupsk 
pauzował i patrzył na pojedynek 
WKK Wrocław – KS Górnik 
Trans.eu Wałbrzych. Górnicy wy-
grali wyjazdowy mecz 78:65 i są 
wiceliderami I ligi. 

Pogoń Prudnik podejmowa-
ła PBG Biofarm Basket Poznań 
i my kibicowaliśmy w tym meczu 
ekipie z Poznania, która jest dalej 
w tabeli za Księżakiem. Pogoń 
pewnie wygrała 95:78 i wyprze-
dziła nas w tabeli. 

KK Timeout Polonia 1912 
Leszno walczyła u siebie z PTG 
Rawlplug Sokół Łańcut. Sokół 
wygrał 80:70 i umocnił się na 4. 
pozycji. KKK Miasto Szkła Kro-
sno walczy o play-off i podejmo-
wał MKS Zetkama Doral Nysa 
Kłodzko. Nysa chce zostać w I li-
dze i musi zacząć wygrywać takie 
pojedynki. Teraz była bez szans.

Mocny mecz walki czekał ki-
biców GKS Tychy. Rywal – Elek-
trobud-Investment MKS Znicz 
Basket Pruszków był przed tym 
pojedynkiem 7. w tabeli i myśląc 
o fi nałowej ósemce to powinien tu 
wygrać. Górą jednak byli gospo-
darze, wygrywając 96:76 i to teraz 
oni są bliżej play-off.  zł

 �Wyniki 26. kolejki: MUKS 
Energa Kotwica Kołobrzeg – KS 
Księżak łowicz 105:83, KS Pogoń 
Prudnik – PbG biofarm basket 
Poznań 95:78, KK timeout Polo-

nia 1912 Leszno – PtG Rawlplug 
Sokół łańcut 70:80, KKK Miasto 
Szkła Krosno – MKS zetkama do-
ral nysa Kłodzko 95:58, GKS ty-
chy – Elektrobud-investment MKS 
znicz basket Pruszków 96:76, 
wKK wrocław – KS Górnik trans.
eu wałbrzych 65:78. Pauza: we-
egree AzS Politechnika Opolska 
Opole i StK czarni Słupsk.

1. StK czarni Słupsk (1) 23 39 1936-1800

2. KS Górnik trans.eu wałbrzych (3) 22 39 1805-1694

3. wKK wrocław (2) 23 39 1983-1877

4. PtG Rawlplug Sokół łańcut (4) 23 38 1997-1881

5. KS Pogoń Prudnik (7) 23 34 1911-1908

6. KS Księżak Łowicz (5) 22 34 1943-1963

7. KKK Miasto Szkła Krosno (9) 22 33 1769-1712

8. KK timeout Polonia 1912 Leszno (6) 23 33 1904-1926

9. GKS tychy (10) 23 33 1896-1930

10. Elektrobud-investment Pruszków (8) 22 32 1780-1869

11. PbG biofarm basket Poznań (11) 22 31 1752-1777

12. MUKS Energa Kotwica Kołobrzeg (14) 23 30 1871-1977

13. weegree AzS PO Opole (12) 22 29 1859-1966

14. MKS zetkama doral nysa K. (13) 22 29 1688-1832

Koszykówka | zapowiedź 27. kolejki i ligi 

Czas na rewanż w Łowiczu 
z Pogonią Prudnik

Trudny mecz czeka koszyka-
rzy Księżaka Łowicz. Podopiecz-
ni trenera Michała Spychały w so-
botę, 7 marca, podejmować będą 
u siebie drużynę Pogoni Prudnik, 
która obecnie wyprzedza nas w li-
gowej tabeli, zajmując 5. miejsce. 
W pierwszym starciu, na wyjeź-
dzie łowiczanie przegrali 83:110, 
teraz czas na rewanż. 

Lider I ligi – Czarni Słupsk 
jedzie na mecz do Elektrobud-
-Investment MKS Znicz Basket 
Pruszków i tu może być różnie. 
Pruszków walczy o „ósemkę” 
i może ten mecz we własnej hali 
wygrać. 

Ostatnia w tabeli zaplecza eks-
traklasy MKS Zetkama Doral 
Nysa Kłodzko podejmuje We-
egree AZS Politechnika Opolska 
Opole. W pojedynku beniamin-
ków trudno wskazać faworyta. 

W Łańcucie PTG Rawlplug 
podejmuje KS Górnik Trans.eu 
Wałbrzych. Zacięta walka o run-
dę play-off odbędzie się w Lesz-
nie, gdzie miejscowa KK Timeout 
Polonia zagra z GKS Tychy. Ten 
mecz może dać odpowiedź na py-
tanie kto gra dalej. Podobne zna-
czenie ma stracie PBG Biofarm 
Basket z KKK Miasto Szkła.  zł

 �27. kolejka: KS Księżak Łowicz 
– KS Pogoń Prudnik (s, godz. 
18.00), MKS zetkama doral nysa 
Kłodzko – weegree AzS Politech-
nika Opolska Opole, PtG Rawlplug 
Sokół łańcut – KS Górnik trans.eu 
wałbrzych, Elektrobud-investment 
MKS znicz basket Pruszków – StK 
czarni Słupsk, KK timeout Polonia 
1912 Leszno – GKS tychy, PbG bio-
farm basket Poznań – KKK Miasto 
Szkła Krosno. Pauza: wKK wrocław 
i MUKS Energa Kotwica Kołobrzeg.

Po porażce w Kołobrzegu jest pełna mobilizacja i czas na wygraną 
w łowiczu.
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